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Razmišljanje ob kulturnem prazniku 

MAJHNI CUDEZI VSAKDANJIKA 
S prehodom v novo tisočletje smo vstopili v le

to, posvečeno kulturi, obenem pa bomo obeleži 
li tudi 200. obletnico rojstva našega največjega 
poeta, llliža se H. februar, kulturni praznik (mi
mogrede - letos praznujemo 55. obletnico lega 
praznika) in pri tem se mi vedno znova utrne 
vprašanje, kdo sploh praznuje ta praznik. Čudo 
vito je, da imamo prost dan, a komu je ta dan 
namenjen'!' I Imetnikom, ki prejmejo Prešernovo 
nagrado, ustvarjalcem, ki okrog praznika pospe 
Seno snujejo različne kulturne prireditve? Smeš
no, človek hi //omislil, daje namenjen vsem 
nam. Verjetno ludi je. vendar malokdo pomisli 
ta dan na kulturo.. 

Kaj je kultura? Neumno in lahko vprašanje, 
boste pomislili Očitno ne, saj mi pri spraševanju 
mimoidočih po kamniških ulicah o tej temi nih
če (!?/) ),i hotel ali želel odgovorili. Neverjetno, a 
resnično. 

Torej kaj je kultura? Če odprete Slovar slaven 
skega knjižnega jezika, lahko preberete več raz 
lag te besede, npr. skupek dosežkov, vrednot člo
veške družbe kot rezultat človekovega ustvarja
nja ali dejavnost, ki obsega področje človekove 
ga umskega, zlasti umetniškega delovanja, med 
važnejšimi tudi lastnost človeka glede na obvla
danje, uporabljanje splošno veljavnih načel, 
norm, pravil j>ri vedenju.. Suhoparne definicije, 

kipa vendarle veliko povejo, /.ume kultura ni le 
nekaj, kar bi morali storili ob pomembnih praz
nikih, kot recimo ogled razstave ali koncerta. Za
me je kultura del vsakdanjika, majhen čudež sle 
hernega dne. 

Mozart je bil znan po tem, da je govoril, da 
ustvarja za prihodnje rodove. Na svetuje rta mi
lijone prizadevnih in delovnih umetnikov, kipi-
Šejo knjige, objavljajo pesmi, razstavljajo svoja 
dela, oblikujejo oblačila, režirajo filme... Za pri
hodnje rodove in sedanjost. Tudi vsak izmed 
nas je lahko umetnik, vsak lahko poišče lepoto, 
ki jO nosi v sebi in jO razda drugim. Tudi če te 
prebere lepo knjigo, si ogleda zanimiv film ali 
čudovito sliko Kulturo si je potrebno vzeti, jo na 
moč uživati in cenili. V prihajajočih mesecih to
rej zajemite z veliko žlico kulturo in ne tarnaj
te, da nimate časa. Tudi pel minul včasih zados
tuje, da odprete notranje oči in okrog sebe zagle
date neskončno bogastvo, ki vas jiričakuje. 

V letu kulture vsem želim veliko majhnih čude 
žev vsakdanjika - nasmeh mimoidočega, dobro 
hotno besedo, ki vam bo ogrela sire, sliko, ki vas 
bo spomnila na otroštvo... Kmalu boste sj>ozna-
li, da vam je kultura iz majhnih čudežev ustva
rila čudovito darilo - obogatila vam je življenje. 

BOJAMA KLEMENC 

T. S. Kamnik vam ponuja edinstveno možnost za začetek, le poglejte okrog sebe in pokukajte na 
kakšno prireditev. 

Župan sprejel dekana in duhovnike naše občine 
^ V sredo, 12. januarja, je v Fran
čiškanskem samostanu v Kamniku 
Župan Tone Smolnikar sprejel de
kana Nikolaja Pavlica in duhovni 
ke, ki delujejo v občini Kamnik. Se 
znaniljih je z. delom občinske itpra 
ve in načrti za prihodnje. Med dru 
Kirnje poudaril, da so že pripravili 

ne so lansko leto prejele 5% več 
dohodnine, vendar Občina Domža
le kljub sprejetemu ustanovitvene
mu aktu ni prispevala k financira
nju Muzeja Kamnik, /uradi slabe
ga položaja gospodarstva V občini 
in finančno manj sposobnih obča 
nov pridobi naša občina iz naslova 

Volčjem Potoku, potrebna je čistil
na naprava na Lazah ter obnova ka
nalizacije in vodovoda v starem de
lu Kamnika. Prav tako bo za zago
tovitev čiste pitne vode potrebna ob 
nova VOdoVOdoV, saj je v naši obči
ni veliko stalili vaških vodovodov, ki 
SO jih zgradili krajani sami. Občina 

Na srečanju z županom Tonetom Smolnikarjem in njegovimi sodelavci so se duhovniki kamniške občine in de
kan z zanimanjem pridružili pogovoru o življenju in delu v naši občini. 
, n na seji občinskega sveta obrav
navali osnutek občinskega prora
čuna za leto 2000, saj pravočasno 
sprejetje proračuna omogoča lažje 
<lelo občinske uprave, uporabnikov 
/"uračuna in izvajanji' dejavnosti 
na področju šolstva, otroškega var
stva, zdravstva, soeiale in drugih. S 
Proračunom, težkim nekaj čez 2,5 
milijarde tolarjev, čaka občino ve 
liko obsežnih nalog, kijih spremlja 
JO zelje občanov, in obveznosti, ki 
.jih nalaga država. Želja in polreh 
je seveda mnogo preveč, zlasti na 
področju komunale, zalo so mora
li pri pripravi prvega osnutka pro
računa zmanjšati kar za pol milijo 
"a tolarjev želja. Župan Smolnikar 
J* ob prisotnosti podžupana Aniona 
Hočevarja in Antona Kamina, vod 
je oddelka za družbene dejavnosti, 
opozoril ludi na vseslovensko prob 
tematiko financiranja javnih zavo-
'lov, v naši občini je to Muzej Kam 
"ik. Ustavno sodišče je namreč TOZ 
veljavilo 27. člen zakona o financi
ranju občin in s tem vrnilo financi
ranje javnih zavodov i lokalne 
skupnosti nazaj na državo. V lan
skem letu so občine, med njimi lu 
'h obe,na Kamnik, morale prev rit 
°bveznosti financiranja javnih za 
VOdov, V ta namen je drsava pO\ e 
<ala primerno porabo občinam Z 
večjim pripadajočim deležem do 
'"'dnine s 10% mi 359L Vse obči 

dohodnine skromna sredstva in so 
di med dotirane občine, ki so v la
ko imenovani primerni porabi pri 
krajšane. Da lahko Občina Kamnik 
doseže vsaj ')0"/i primerne porabe, 
prispeva država za letno izravnavo 
med 300 in 320 milijonov tolarjev. 
Tudi dodatnih 5% dohodnine v lan
skem letu predstavlja dokaj skrom
na sredstva ob tem, da je Občina 
Kamnik financirala poslovanje mu
zeja. Zato občinska uprava priča 
kuje. da bo v skladu z odločbo 
Ustavnega sodišča financiranje 
Muzeja Kamnik prevzelo Minislr 
StVO za kulturo. 

Župan Tone Smolnikar je duhov 
nike seznanil tudi z načrti za 
prihodnje. Prednost l>o imelo pod 
ročje šolstva, ki zahteva velika po 
stopita vlaganja, saj nobena osnov 
na šola v občini danes ne iz.polnjii 
je pogojev za devetletno osnovno 
šolanje, lako naj bi Občina Kamnik 
namenila vsako leto 150 milijonov 
tolarjev, v letošnjem letu za dozida 
vo OŠ Marije Vere na Duplici in za 
menjavo kotlovnice. Kasneje bo po
trebno uredili streho na OŠ Šmart
no in tudi tam zagotoviti pogoje za 
devetletko, prav tako v Stranjah z. 
dozidavo osnovne šole, v Mekinjah 
pn načrtujejo izgradnjo povsem no 
t v devetletne osnovne šoli-. Na pod 
roeju komunale bodo nadaljevali z 
uredilvijo kanaliz.aeije v Šmaiei in 

bo nadaljevala tudi z odpravo po
sledic neurja iz leta IWH, čeprav 
država še ni izpolnila vseh obvez
nosti. 

Ob zaključku srečanja je župan 
Tone Smolnikar poudaril ludi sode
lovanje s cerkvijo pri skrbi za sak
ralne objekte v občini ter duhovni
kom in dekanu zaželel v letošnjem 
letu zdravje, zadovoljstvo, mir in 
dobro delo. V imenu duhovnikov si
je žujmnu za čestitke in dobre želje 
zahvalil dekan Nikolaj Pavlic. 
Kasneje pa se je med udeleženci src 
Čanja nadaljeval sproščen pogovor. 

SAŠA MEJAČ 

Leto X X X I X Kamnik, 27. januarja 2000 

Spominsko srečanje v Rudniku 

Občina Kamnik obnovila spomenik NOB 

Na dni pred koncem vojne le
ta 19 *5 so se spomnili številni 
udeleženci srečanja pri spomeni
ku NOB v Rudniku 8. januarja. 
Zaradi izdajalcev so v začetku ja
nuarja 1945 umrli borci, aktivisti 
in organizatorji upora proti oku

patorju. Spomini ne bledijo, ude
ležencev na takšnih srečanjih je 
vedno več. Tudi letos je bilo ta
ko. Več sto prisotnih je sledilo 
programu, ki so ga pripravili Ob
močna organizacija ZB Kamnik in 
krajevne organizacije ZB Duplica-

dovornik 
Ione Zibert, 
predsednik 
KS Volčji 
Potok, in 
otroci 
osnovne šole 
Marije Vere z 
Duplice, ki so 
nastopili v 
kulturnem 
programu. 

Šmarca-Volčji Potok. Sodelovali so 
pevci Solidarnosti iz Kamnika, z 
recitacijami in pevskimi točkami 
so nastopili šolarji osnovne Sole 
Marije Vere z Duplice z mento
ricami, govoril pa je Tone Žibert. 

(nadaljev. na 2. strani) 

Predlog sprememb prostorskih aktov ponovno razgrnjen 

O vsaki spremembi temeljito razmisliti, 
saj naj bi akti veljali kar poldrugo desetletje 

Kot smo že poročali , se je 
občinska uprava na zadnji se
ji občinskega sveta konec lan

skega decembra odločila umak
niti z dnevnega reda predlog 
sprememb in dopolnitev pros-

Informativni dan v ŠCRM Kamnik 
Starti osnovnošolce* se vsako poml.id srečujejo s skrbmi in vprašanjem, 

kam vpisati otroke, da bodo lahko uspešno nadaljevali izobraževanje, hkrati 
pa jim želijo s pomočjo pri tej pomembni življenjski odločitvi zagotoviti 
varnost in primerno vzgojo. Da ho odločitev lažja, bodo po srednjih to 
lah po Sloveniji potekali informativni dnevi, na Šolskem centru Rudolfa 
Maistra i petek, 11. februarja, ob 9. in ob IS. uri ter v tobotO, 12. febru 
arja, ob 9. uri. 

V Šolskem centru Rudolfa Maistra bodo osinošoleeni in njihovim si.n 
šem predstavili programe gimnazije, ekonomske gimnazije in ekonomske 
šole ter vrsto druffih dejavnosti, s katerimi se ukvarjajo na področju pro 
gramov redne šole, izobraŽevanja odraslih in pestrih obšolskih dejavnos 
ti. Povabljeni ste vsi, ki /vlile spo/nati delo šole, tudi če razlog z.) obisk 
ni vpis v šolo. 

Utrinek iz šolskega vsakdana 

torskih sestavin dolgoročnega 
in srednjeročnega družbenega 
plana občine Kamnik. Predlog 
so utemeljili s tem. da je že po 
zaključku prve javne razgrnit
ve in po pripravi predloga za 
spremembe aktov pr iš lo Se 
okrog 150 novih predlogov ob
čanov. Zato se je župan odlo
čil za ponovno e n o m e s e č n o 
razgrnitev aktov, ki bo trajala 
do 6. februarja. 

V času od 27. januarja do 
1. februarja bodo v Šmartnem, 
v Stranjah, v Motn iku in v 
Kamniku potekale javne obrav
nave za posamezne predele ob
čine, podobno kot ob prvi raz
grnitvi. 

(nadaljev. na 8. in 9. strani) 

Naslednja, 3. števil
ka Kamniškega obča
na bo izšla v petek, 
11. februarja. Članke 
oddajte najkasneje do 
srede, 2. februurja, 
oglase, zahvale in ob
vestila pa do srede, 
9. februarja. 

www.va-al.si 
Sprejemamo rezervacije za apartmaje 
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Bodoči stanovalci 
boste lahko vplivali 

na končni vider 
notranjosti stanovanj1 

V stanovanjsko poslovnem objektu 
prodajamo 28 stanovanj in 10 poslovnih proslorov 

http://www.va-al.si
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DUPLISKA DEPONIJA ODPADKOV 
BO OZELENELA 

Kot smo že poročali, je kra
jevna skupnost Duplica dala po
budo za pospešeno sanacijo 
nekdanjega odlagališča odpad
kov. Sodeluje z občino Kamnik, 
ki je prispevala del sredstev za 
začetek sanacije. Očistili naj bi 
zaraščene brezine in nasuli svež 
humus. 

Predvidevajo nasutje okrog 
20 cm zemlje. Doslej so nasuli 
okrog 400 m \ za celoten hrib 
bo potrebnih blizu 1000 m 3 hu
musa. 

ni posejana pšenica ni uspevala, 
o tem smo objavili fotoposne-
tek!), je vseboval približno toli
ko kroma in nekoliko manj cin
ka kot vzorci z deponije ter 
največ svinca in kadmija. 

Upoštevajoč dobljene rezulta
te, raziskovalci Gozdarskega in
štituta menijo, da so skoraj vse 
vsebnosti v vzorcih tal z depo
nije višje od povprečnih vseb
nosti v vzorcih gozdnih tal v 
primerjalni mreži Slovenije (na 
16 x 16 km), ne presegajo pa 

cijo podprli tudi sponzorji, upa
jo, da bodo ureditev končali v 
treh letih. 

Zamislili so si, da bi na tem 
območju uredili dendro loško 
krožno učno pot s primerno 
urejenim prostorom za igro v 
naravi, klopmi za počitek in z 
urejeno veduto, s pogledom 
proti goram. Tako bi se tu učen
ci naših osnovnih šol lahko se
znanjali z našimi drevesnimi vrs
tami. Po idejni zamisli Zavoda 
za gozdove naj bi tu zasdili 
okrog 40 do 50 parov različnih 
drevesnih vrst. 

Vsekakor kaže to zanimivo 
zamisel, kako koristno izrabili 
sedanji tujek na podgorskem 
polju, ki od časa do časa še ved
no pritegne kakšnega »ljubitelja 
okolja«, da pripelje semkaj ka
ko odsluženo ropotijo, in ga 
spremeniti v vsestransko korist
no učno in rekreacijsko območ
je, ki bo služilo tako ljudem kot 
čedalje bolj izumirajočim žival
skim vrstaih, z vsem srcem pod
preti. 

F R A N C S V E T E L J 

N 
Pogled na dupliški hrib, kjer bodo spomladi nadaljevali s čiščenjem in s pre
krivanjem s humusom. 

Vendar ne nameravajo ostati 
samo pri nasut ju. Na pobudo 
mag. Mirana Časa, krajana Dup
lice, sodelavca na Gozdarskem 
institutu Slovenije, so, kot nam 
je povedal Franc Orešnik, pred
sednik sveta KS Duplica, začeli 
akcijo za hortikulturno ureditev 
območja nekdanje deponije. 
Najprej pa je bilo seveda treba 
ugotoviti, kakšna je sestava tal. 
Zato so po naročilu občine 
Kamnik in Gozdarskemu insti
tutu Slovenije v novembru lani 
izdelali ekspertizo na podlagi 
vzorcev tal. Pri tem so upošte
vali tudi vzorce z okoliških njiv, 
kjer se čuti negativen vpliv iz
cednih vod na rast poljedelskih 
kultur. 

V analizi so med drugim ugo
tovili, da je imela večina vzor
cev z deponije vsebnosti kroma, 
cinka, svinca in kadmija pod 
mejnimi vrednostmi onesnaže
nosti. Kroma je bilo nad mej
no vrednostjo le v vzorcu z 
vznožja pobočja, mejno vred
nost cinka pa je dosegel le en 
vzorec z vrha deponije. Doda
ti pa je treba, da sta obe kon
centraciji pod opozorilno vred
nostjo, ki pomeni pri določenih 
vrstah tal verjetnost škodljivih 
vplivov na zdravje človeka ali 
okolje. Talni vzorec z njive na 
vzhodni strani deponije (kjer la-

največjih vsebnosti, dolo
čenih na slovenski mreži. 
Menijo tudi, da je nepo
sredna primerjava med 
gozdnimi tlemi in tlemi 
deponije neprimerna, saj 
gre za dva sistema, v ka
terih prevladujejo različni 
procesi. 

Glede primernosti plit
vih talnih plasti deponije 
za pogozdovanje pa me
nijo, da bi na takih tleh 
dovolj dobro uspevale le 
nezahtevne kalcijljubne 
drevesne vrste. Predviden 
dovoz dodatnih tal za pre-
kritje celotne deponije je 
ustreze ukrep, menijo raz
iskovalci Gozdarskega in
stituta Slovenije. Med iz
vajalci ekspertize je bil 
tudi mag. Miran Čas, sode
lavec v oddelku za varstvo 
gozdov in ekologijo gozd
ne favne. 

Doslej so z navoženo 
zemljo pokrili približno 
eno tretjino površine. 
Kot je dejal mag. Čas, 
bi ta del lahko letos že 
posadili z drevjem in 
bi tako nadaljevali po- *~* 
stopoma z nasipava-
njem in saditvijo. Če 
bo na voljo potreben 
denar, in če bodo ak-

Idejna skica ozelenitve z učno potjo v obliki 
osmice po zamisli sodelavcev Zavoda za goz
dove Slovenije. 

Gondoli na Veliko planino 
drsita po novih vrveh 

Čeprav zimske razmere niso 
bile najbolj naklonjene velikim 
servisnim opravilom na gondol-
ski žičnici na Veliko planino, so 
prizadevni delavci zamenjali 
nosilni vrvi celo nekaj dni pred 
obljubljenim rokom. Tako sta 
že pred božičem, točneje 20. de
cembra, gondoli slekli po novih 
nosilnih vrveh. O razlogih, ki so 
zahtevali predčasno zamenjavo 
vrvi, smo že pisali. 

»Gondolsko žičnico smo usta
vili 5. novembra, potem ko je 
Zavod za raziskavo materiala in 
konstrukcij ugotovil, daje mate
rial nosilnih vrvi precej utru
jen,« nam je povedal Stane Kav
čič, direktor družbe Velika pla
nina. 

»Že naslednji leden smo se na 
Dunaju s firmo Teufelberger 
dogovorili, da bodo nove vrvi 
dobavili do 17. decembra. Naši 
fantje so vse potrebno pripravi
li, da je delo 10. decembra, ko 
so prišli Avstrijci, takoj steklo. 
Postavili so stroje za montažo 
vrvi. 12. decembra SO pripeljali 
prvo vrv in nato čez. dva dni še 
drugo, torej nekaj dni pred ro
kom. S posebnimi sanmi smo 
potegnili pnevmatsko napravo 
na vrv, kar pomeni, da je bila 
tehnologija montaže povsem 
drugačna kot pred IH leti. Vrv, 
navezano na staro nosilno vrv, 
smo vlekli iz spodnje postaje na
vzgor. To je trajalo po 14 ur za 
vsako vrv, kar je razumljivo, saj 
gre za težo vsake vrvi prek 20 
ton.« 

Z veliko prizadevnostjo celot
ne ekipe, delali so praktično ne
prekinjeno, so uspeli 23. decem
bra pognali gondoli po novih 
vrveh in tako ob ugodnih snež
nih razmerah začeti novo smu
čarsko sezono. To je seveda pri
šlo zelo prav vsem tistim ljubite
ljem planin, ki so želeli božične 
in novoletne praznike preživeti 
na Veliki planini. Tako so pred 
božičem prepeljali na planino 
preko 1300 ljudi, v dveh dneh 
pred novim letom pa okrog 
2000 ljudi. 

Smučišča na Veliki planini so 
pravočasno uredili in pripravi
li za ugodno smuko, saj je bila 
konec decembra in v začetku ja
nuarja snežna odeja debela več 
kot en meter. 

V času zimske sezone bo na 
Veliki planini več prireditev: dr
žavno prvenstvo dečkov v slalo
mu, FIS tekma za ženske, nastop 

DOM STAREJŠIH OBČANOV KAMNIK 
Neveljska pot 26,1240 Kamnik 
o b j a v l j a p ros t i d e l o v n i mes t i : 

2 VIŠJIH MEDICINSKIH SESTER 
za določen čas enega leta (po tem roku je predvidena možnost 
zaposlitev za nedoločen čas) 
Pogoji: 
- končana višja zdravstvena šola VI. stopnje - smer medicinska 

sestra z opravljenim strokovnim izpitom 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- poskusno delo 3 mesece 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 15 dneh po objavi na naslov: DOM STAREJŠIH 
OBČANOV KAMNIK, NEVELJSKA POT 26, 1240 KAMNIK 
(kadrovski službi). 
O izboru bodo kandidati obveščeni v 15 dneh po končanih 
postopkih. 

Spominsko srečanje v Rudniku 

Občina Kamnik obnovila 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, 
d.o.o, Kamnik, Ljubljanska 3/a. 

Odgovorna urednica Saša Mejač, univ. dipl. ekon. Tehnični urednik 
Franci Vidic. Na podlagi mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis 
med proizvode informativne narave za katere se na podlagi Zakona 
o DDV obračunava davek na dodano vrednost po stopnji 8%. Ka
mniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.200 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva občine Kamnik brezplačno. Naslov ure
dništva: Kamnik, Glavni trg 24 (občina), tel/fax: 83-91-311, 041-662^50. 
Žiro račun: Bistrica, d.o.o, 50140-601-281496. Nenaročenih člankov in 
fotografij ne honoriramo. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk 
Delo - TCR d.d. Ljubljana. 

spomenik NOB 
(nadaljevanje s 1. strani) 

Posebnost letošnjega srečanja, 
ki ga izmenično pripravljata or
ganizaciji ZB Kamnik in Domžal 
je bila v tem, da je bil spomenik 
NOB lepo obnovjjen, okolica pa 
skrbno urejena, kar je financira
la Občina Kamnik. Na srečanju 
so bili prisotni župan Kamnika 
Tone Smolnikar, številni krajani, 
borci NOB, mladina Nekateri so 
prišli tudi iz oddaljenejših krajev. 

Pevci so zapeli več pesmi, os
novnošolski otroci pa so recitira
li in zapeli. 

Govornik Tone Žibert se je 
spomnil dogodkov izpred 55 let 
in dejal: »Padle borke in borci tu 
v Rudniku zaslužijo mnogo več 
kot le vsakoletno komemoracijo 
na dan tragičnih dogodkov. Zaslu
žijo globoko zahvalo in trajno 
spoštovanje za nesebičnost, tova
rištvo in predanost domovini, ki 
so jo izkazali z izgubo lastnega 
življenja. Kolaboracionizem, ki je 
povzročil bratomorno vojno, je 
kriv tudi za žrtve v Rudniku. Vse 
to nam mora biti danes resen 

opomin, da napake ne bi ponovili. 
Pot do naše osamosvojitve ni bi
la lahka, niti ne priborjena le v 
zadnji osamosvojitveni vojni, za
čela in potekala je načrtno, za
vestno in vztrajno skozi več sto
letij. Veliko vojn je bilo potreb
nih za dosego samostojnosti. Zad
nja je bila vrhunec naših zmag, 
brez prejšnjih tudi zadnje ne bi 
izbojevali.« 

V nadaljevanju je g. Zibert še 
dejal: »Ob današnjem trenutku je 
priložnost, da prisluhnemo izroči
lu žrtev tu v Rudniku in drugod. 
Izročilo je preprosto, zagotovo pa 
je bil njihov glavni cilj braniti do
movino, osamosvojitev, demokra
cijo, socialno varnost in priznava
nje različnosti, ki jo kot posamez
niki imamo. Zagotovo pa ni nji
hovo izročilo obračunavanje ali 
zanikanje dela naše zgodovine, to 
je NOB in socialističnega obdob
ja 1945 do 1990.« 

Po končanem programu, so se 
udeleženci odpeljali ali odšli peš 
proti Kamniku, Domžalam in bliž
njim krajem. 

STANE SIMŠIČ 

demonstratorske vrste Coca Co
la in podobno. 

Vsekakor moramo prizadev
nim delavcem družbe Velika pla
nina priznati, da so uspešno iz
vedli tako veliko servisno popra
vilo, kot je zamenjava nosilnih 
vrvi. Povedati je treba, da so za
menjali tudi vlečno vrv za vlečni
ci Poma s Šimnovca na Zeleni 

rob za smuko z. Zelenega roba in 
s tem razbremenili perobreme-
njeno sedežnico. Kot nam je po
vedal direktor Kavčič, vse pri
prave za montažo dvosedežnice 
na mestu sedanje enosedežnice 
normalno potekajo. Pričakujejo, 
da jo bo možno namestiti takoj 
po zaključku zimske sezone. 

FRANC SVETEM 

Delavci družbe Velika planina pri montaži nove nosilne vrvi iz doline proti 
Šutmovcu. 

p.p. 36,1240 Kamnik, 
tel./faks: (061) 817-218 

S O L A S M U Č A N J A 

N A V E L I K I P L A N I N I 

S m u č a r s k i v r t ec : 
za otroke do 12 let s slabim predznanjem smučanja 

Š o l a s m u č a n j a : 
začetna, nadaljevalna in vrhunska šola smučanja za mladino in odrasle 

Vsak konec tedna na smučiščih Velike planine, 
med šolskimi počitnicami pa vsak dan 

IZPOPOLNITE SVOJE ZNANJE SMUČANJA POD 
VODSTVOM IZKUŠENIH UČITELJEV SMUČANJA 

VABLJENI! 

I n f o r m a c i j e in p r i j a v e : ( 0 6 1 ) 8 1 7 - 8 3 1 

P O S L O V N O - I N F O R M A C U S K I C E N T E R 
O B Č I N E K A M N I K 

OBVESTILO pravnim osebam 
V časopisu DELO je Ministrstvo za gospodarske dejavnosti dne 
25. I. 2000 objavilo javni razpis za pridobivanje poroštev Republike 
Slovenije za posojilne obveznosti pravnih oseb v letu 2000. 
PREDMET RAZPISA je sprejemanje prošenj za izdajo poroštev 
RS za posojilne obveznosti pravnih oseb z območja Republike 
Slovenije v letu 2000. Ministrstvo za gospodarske dejavnosti bo 
poleg predpisanih meril, ki jih določa Zakon o merilih in 
postopku za dajanje poroštev RS (Ur. list RS št. 21/95 in 18/96) 
zahtevalo še izpolnjevanje pogoja, po katerem bo poroštvo 
namenjeno razvojnim in ekološkim projektom ter prilagajanju 
industrijskih dejavnosti pogojem notranjega trga Evropske unije. 

ROK PRIJAVE ic odnrt do 31. 12. 2000. 
Razpis je mogoče dobiti tudi v Poslovno informacijskem centru 
Občine Kamnik, Glavni trg 23, Kamnik. 

I Z O B R A Ž E V A N J E V F E B R U A R J U 
Območna obrtna zbornica Kamnik ter Občina Kamnik organi
zirata: 
seminar za člane OOZK ter drage samostojne podjetnike 7. naslovom 
»DAVČNA N A P O V E D Z A L E T O 1999« 
ZAČETEK: četrtek, 3. februarja, ob 17. uri v prostorih 

Območne obrtne zbornice Kamnik, Tomšičeva 
II, Kamnik 

IZVAJALEC: N U C L E U S C O N S U L T I N G d.o.o. - g. Robert 
Potočnik, dipl. oec. in ga. Ksenja Prosen, dipl. 

CENA SEMINAR.: 1.500,00 SIT (razliko od polne cene krije OOZK 
in Občina Kamnik) 

ROK PRIJAVE: 2. februar 2000 (osebno na O O Z K ali po tel. 
8391-738 ali 819-810) 
Vplačila na blagajni O O Z K v času uradnih ur 
ali na ŽR: 50140-637-63662 OOZK 

strokovni posvet za vsp avtnprpvnrnike 
ZAČETEK: sreda, 9. februarja, ob 17. uri v prostorih Ob

močne obrtne zbornice Kamnik, Tomšičeva 11, 
Kamnik 

Na posvetu bomo obravnavali: 1. problematiko mednarodnega 
in notranjega prevoza; 2. dovolilnice, EKO točke; 3. prostorska 
ureditev parkirnih prostorov; 4. razno. 
Seji bo prisostvoval sekretar Prevozniške sekcije pri Obrtni 
zbornici Slovenije g. Bojan Pcčnik. 
Prosimo, da svojo prisotnost potrdite po tel. 8391-738 ali 819-810. 
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Svetniki sprašujejo in predlagajo 
J e v i š i n a S v e t i l n i k a v s k l a d u z z a z i d a l n i m n a č r t o m ? 

Svetniška skupina S K D je vpraSala, ali je Sve
tilnik visok, kot je določeno z zazidalnim načr
tom. 

Inšpektor za graditev Inšpektorata RS za okolje 
in prostor v svojem odgovoru med drugim pravi, 
da je bilo ob inšpekcijskem ogledu 27. julija 1999 
ugotovljeno, da je v izvlečku i / . Z N B5 Perovo 
predviden v maksimalni visini 18,20 m + 2 m. Iz 
prereza načrta v projektni dokumentaciji pa je 
razvidno, da je centralni stopnisčni del z maksi
malno visino + 21,86 m. Iz spisa na U E Kamnik 
je tudi razvidna izjava avtorjev Z N B5 Perovo, 
da je P G D projekt, izdelan v Arhitekturnem bi
roju Andrej Kocjan s. p. Kamnik, usklajen z za
zidalnim nač r tom za to območje . Preverjanje 
skladnosti, ali jc projekt izdelan v skladu s po
goji lokacijskega dovoljenja, je stvar pristojnega 
organa, preden izda gradbeno dovoljenje. Za sam 
objekt sta bili pri U E Kamnik investitorjema 
29. 10.1999 že izdani odločbi o uporabnem dovo
ljenju. Komisija za tehnični pregled jc torej ugo
tovila, da so dela izvedena v skladu s projektno 
dokumentacijo in z gradbenima dovoljenjema z 
dne 14. 7. 1998 in 28. 9. 1999. Objekt ni več v pri-
stojnosti inšpektorja za graditev, zaključuje svoj 
odgovor inšpektor za graditev. 

U l i č n e o z n a k e t u d i v Š m a r c i 

Svetnik Ivan Sckavčnik je vprašal, kdaj bodo tu
di na območju Šmarce postavljene table z imeni 
ulic, podobno kot je bilo to leta 1998 storjeno na 
obmčju mesta Kamnika. Šmarca ima že od leta 
1993 uveden ulični sistem s 35 ulicami, ki pa so 
večina še brez uličnih oznak. Na predlog KS 
Šmarca leta 1997 so na občinski upravi obljubili, 
da bodo nove oznake postavljene v letu 1999, ven
dar se to ni zgodilo. 

Zupan Tone Smolnikar odgovarja, da je občin
ska uprava lani postavila ulične oznake v širšem 

delu mesta Kamnika do višine ustrezne proračun
ske postavke. Glede na uveden ulični sistem v 
Šmarci bo občinska uprava predlagala, da bi v 
proračunu za leto 2000 zagotovili potrebna sred
stva tako za označbo ulic v Šmarci kot za do
končanje že začetega označevanja v delu Dup
lice in v središču Kamnika. 

P r e d s e d n i k k o m i s i j e z a š p o r t k r š i l 

m e r i l a v j a v n e m r a z p i s u 

Oktobra lani jc komisija za šport ugotovila, da 
je pri vrednotenju programov za leto 1999 s stra
ni komisije za šport prišlo do kršitev razpisa in 
kršitev kriterijev za sofinanciranje športnih pro
gramov v letu 1999, je v svojem vprašanju zapi
sal Olaf Grbec. Vprašal jc župana, ki imenuje ko
misijo za šport, naj pojasni, kaj je ukrenil za ure
ditev razmer v zvezi z realizacijo programov L D 
Mamut in L K Kamnik in v zvezi z odgovornostjo 
predsednika komisije, ki naj bi sam »strokovno« 
obdelal vse prispele prijave na javni razpis. 

Župan Smolnikar odgovarja, da so pri ponov
nem pregledu prijav na javni razpis za sofinan
ciranje športnih programov v občini Kamnik in 
pri preverjanju ustreznih dokazil za Lokostrel
sko društvo Mamut in Lokostrelski klub Kamnik 
člani komisije za šport na seji 26.10.1999 ugo
tovili kršitve javnega razpisa in sprejetih krite
rijev. Te nepravilnosti so sredi decembra lani tudi 
odpravili. 

Ker je Boris Jemec, predsednik komisije za 
šport in hkrati trener Lokostrelskega društva Ma
mut, sam ovrednotil vse prispele prijave, pri svo
jem delu pa ni spoštoval kriterijev v javnem raz
pisu, je Anton Kamin, vodja oddelka za družbe
ne dejavnosti, v začetku novembra 1999 županu 
podal predlog za zamenjavo Borisa Jemca kot čla
na komisije za šport. p g 

Vi sprašujete, župan odgovarja 
J. L. sprašuje župana, »ko

liko finančnih sredstev je ob
čina Kamnik v minulem letu 
porabila za reševanje toibenih 
zahtevkov, v katerih se pojav
lja občina kot udeleženka sod
nih postopkov?« 

Občina Kamnik ima pri kra
jevno in stvarno pristojnem so
dišču vloženih skupaj 7 tožb. ki 
iz naslova nerešenih dolžniško-
u/miških razmerij predstavlja
jo 36,1 MIO SIT. ter večje šte
vilo predlogov z.a izvršbo (zlas
ti s področja telefonije) zoper 
tiste, ki niso poravnali svojih 
obveznosti do občine, v skup
nem znesku 7,6 M10 SIT. V na
vedenih primerih gre - gledano 
na posamično zadevo • za raz
meroma majhne zneske. Kolje 
Kamničanom že znano, se iz 
preteklosti (pred letom 1995) 
pO sodni poti rešujeta dve ne
koliko večji zadevi, sicer zade
va Kavarna Veronika (2,7 
MIO SIT) ter zadeva Stari grad 
(5 MIO SIT). 

Po drugi strani pa je bilo tu
di zoper občino vloženih več 
tožb, ki predstavljajo v skup
nem seštevku zahtevek v višini 
182,4 MIO SIT. Predvsem gre 
za denacionalizacijske postop
ke (npr. z Meščansko korpora
cijo), za odškodnine zaradi od
vzetega premoženja ter do
mnevno nezakonito prodajo 
blagovnih rezerv v letu 1993. V 

konkretnem primeru znaša 1oz.be-
ni zahtevek 21 MIO SIT. Med 
večjimi zahtevki velja omeniti še 
zadevo Kuret (tožheni zahtevek v 
višini 25.6 MIO SIT), ki sega ce
lo v leto 1979 in se nanaša na ne
izpolnjene pogodbene obveznos
ti, sklenjene med takratnim 
upravnim organom in tožnikom. 
Eno od tožb zoper občino je v le
tu 1997 vložilo Komunalno pod
jetje Kamnik d. d. za izplačilo 
17,4 MIO SIT v zvezi z odškod
ninskim zahtevkom delavcu, kije 
bil zaposlen v Komunalnem pod
jetju in je v delovni nesreči utrpel 
telesne poškodbe. 'Zadeva prav 
tako sodi v obdobje pred uvelja
vitvijo lokalne samouprave. Iz 
navedenih primerov je razvidno, 
da se vlečejo sodni postopki vrs
to let, o upravičenosti oz. ne
upravičenosti pa bo seveda rek
lo zadnjo besedo pristojno sodiš
če. 

Udeleženost v sodnih postop
kih pomeni posledično nastaja
nje stroškov. Z uveljavitvijo no
vele zakona o pravdnem postop
ku mora tudi zakonite interese 
občine pred sodiščem zastopati 
pooblaščeni pravni zastopnik. 
Zakonsko opredeljena obveznost 
sodelovanja usposobljenih za
stopnikov je pogojena z zahtev
nostjo in zapletenostjo posamez-
nih sodnih postopkov. Za vse za
deve, ki potekajo pred sodiščem, 
smo v letu 1999 plačali 

3,972.482.23 SIT. Ob tem ve
lja dodati, da smo v vseh tistih 
primerili, z.a katere smo meni 
ti, da bi jih bilo z neka/ dobre 
volje dolžnikov vendarle mo
goče sporazumno rešiti, le-te 
pisno pozvali, da poravnajo 
nastale obveznosti. Žal pa pre
govorna in ničkolikokral doka
zana slovenska trmoglavost tu 
di v navedenih primerih očitno 
vztraja do konca - četudi je v 
mnogih primerih izid zu dol
žnike že vnaprej znan. 

V smislu korektnega reševa
nja odprtih zadev bi si kot Zu
pan žele/, da bi nesoglasja naj
prej reševali sporazumno in da 
bi bilo sodnih postopkov, v ka
terih je na formalni ravni sicer 
zadoščeno pravici, dejansko 
pa ne prispevajo k dobrim 
medčloveškim odnosom, čim 
manj. 

ANTON TONE SMOLNIKAR 
lupan 

Z včerajšnje 10. seje občinskega sveta 

OBČINSKI INŠPEKTORJI BODO POSKRBELI, 
DA PREDPISI NE BODO OSTALI LE NA PAPIRJU 

Na prvi seji občinskega sveta 
v letu 2000 včeraj, 26. januarja, 
vodil jo je podžupan Demitrij 
Perčič, udeležilo pa se je 27 
svetnikov, so sprejeli dnevni red, 
ki je obsegal 14 zadev. Navzlic 
temu pa so ga svetniki spravili 
pod streho v izjemno kratkem 
času dveh ur. 

Bojan Mlakar , vodja oddelka 
za okolje in prostor, je predla
gal umik predlaganega sklepa o 
določitvi poprečn ih s t roškov 
komunalne opreme, na območ
ju občine Kamnik z obrazložit
vijo, da je v gradivo potrebno 
vnesti še nekaj popravkov pri 
korekcijskih faktorjih. Gregor 

Koncil ja , predsednik komisije 
Za mandatna vprašanja, volitve 
in imenovanja pa je predlagal 
razširitev seje s točko volitve in 
imenovanja. Oba predloga so 
svetniki sprejeli. 

Župan je na dnevni red po
novno uvrstil na prejšnji seji 
sprejela odlok o odvajanju od
padnih in padavinskih voda in 
odlok o pogojih in merilih za po
delitev koncesije za opravljanje 
gospodarske javne službe odva
janja odpadnih in padavinskih 
voda. Oba odloka jc župan za
držal zaradi tega, ker so svetniki 
zadnjič sprejeli amandma svet
nikov S K D , da mora koncesi-

NAS HO NOVI ODLOK O OBČINSKIH INŠPEKTORJIH HITREJE 
REŠIL TUDI TEŽA V Z ODSLUŽENIMI A VTOMOIIIU? Da v tem 
pogledu v novem letu z nezmanjšanim tempom nadaljujemo z. onesnaže
vanjem našega okolja, nam kažeta tudi zadnja dva primera. Yugo (zgo
raj) počiva pri bivši deponiji na Duplici že od začetka decembra, razbi
ta visa (spodaj) pa je križišče Ljubljanske in ceste v sosesko h-17 »kra
sila« od 8. do 25. januarja. Ker je takih primerov še več, bi kazalo s pred 
pisi poenostaviti postopek za hitrejše odstranjevanje takšne in podobne 
ropotije... 

onar prazniti tudi lovilce olj s 
kapaciteto dotoka nad 10 litrov 
na sekundo. Omenjeno določilo 
naj bi bilo v nasprotju z vladno 
uredbo, ki ureja emisije snovi 
pri odvajanju odpadnih vod iz 
postaj za preskrbo motornih vo
zil /, gorivi, mehaničnih delavnic 
in pralnic avtomobilov. Tako do
ločilo bi bilo lahko razlog za 
uvedbo postopka za razveljavi
tev odloka s strani prizadetih 
oseb. Ivo Stražar je sicer opozo
ril, da omenjeno določilo ne bi 
bilo povsem v neskladju z vlad
no uredbo, da pa bi bilo treba 
opredeliti predvsem način odla
ganja blata iz čistilnih jaškov in 
podobno. Svetniki so nato spre
jeli županov predlog, naj se 
omenjeno sporno določilo črta. 

Občinski svet je brez poseb
ne razprave v drugi obravnavi 
sprejel odlok o ustanovitvi javne
ga zavoda Matična knjižnica 
Kamnik po katerem sta ustano
viteljici Matične knjižnice obči
na Kamnik in občina Komenda. 

Pri obravnavi okvirnega pro
grama dela občinskega sveta za 
leto 2000 jc predlagatelj (župan) 
upošteval nekatere pripombe in 
predloge svetnikov, ki so jih dali 
iia prvi obravnavi, med njimi 
predloga Marjete Humar o 
spremembah odloka o prizna
njih občine Kamnik in odlok o 
razglasitvi kulturnih spomenikov 
v občini Kamnik. S področja 
gospodarstva in komunale je bil 
sprejet predlog Marjana Bergan-
ta o uvrstitvi poročila o stanju 
gospodarstva v občini Kamnik 
in predlog Marjete Humar o 
škodi in sanaciji posledic poplav. 
Odbor za podjetništvo in turi
zem, katerega predsednik jc 
Klavdij Koderman, je predlagal, 
naj se v program vnese tudi po
ročilo o sanaciji in vključevanju 
v tur is t ično ponudbo Malega 
gradu in Sv. Primoža. Odbor za 
d ružbene dejavnost (ODD). 
predsednica jc Tatjana Rot Dja-
l i l , pa je menil, naj bi tematiko 
nasilja v družini in dejavnosti v 
prostem času mladih najprej ob
ravnavali v O D D v razširjeni se
stavi in nato presodili, ali kaže 
tematiko uvrstiti na "cjo sveta. 
S temi dopolnitvami so svetni

ki predlog delovnega programa 
občittskega sveta tudi sprejeli. 
Program obsega skupaj 54 za
dev, od tega naj bi jih sve I v 
pomladanskem delu zasedanj 
obravnaval 41, v jesenskem de
lu pa 13. 

Kot kaže bomo v kratkem 
dobili novo telo, ki naj bi va
rovalo uporabnike javnih dob
rin, ki jih zagotavlja občina pre
ko gospodarskih javnih služb, 
kot so preskrba z vodo, čišče
nje odplak, zbiranje in odvoz 
odpadkov itd. To naj bi bil svet 
za varstvo uporabnikov javnih 
dobrin v občini Kamnik. Njego
vo ustanovitev so občinski svet
niki potrdili z odlokom v prvi 
obravnavi. Kot je dejal Ivan Pr i -
stovnik, direktor občinske upra
ve, bi morala občina v skladu z 
zakonom to telo ustanoviti že 
leta 1993. Svet bo imel pet čla
nov, izbranih izmed uporabni
kov komunalnih storitev, ki pa 
ne bodo smeli biti iz vrst zapos
lenih pri izvajalcih komunalnih 
dejavnosti, delavcev občinske 
uprave, svetnikov ali članov de
lovnih teles občinskega sveta. 
Pristojnost tega sveta bo pred
vsem opozarjanje na nepravil
nosti in dajanje predlogov v 
zvezi z izvajanjem komunalnih 
in drugih storitev. 

Pristojni organi občine bodo 
morali te predloge obravnavati 
in nanje tudi odgovoriti oziro
ma ustrezno ukrepati. 

Da bi zagotovili celovit nad
zor nad izvajanjem vseh občin
skih predpisov, je župan na 
podlagi zakona o lokalni samou
pravi predlagal svetnikom v ob
ravnavo predlog odloka o občin
ski inšpekcij, komunalnem nad
zorstvu in občinskem redarstvu. 
Del tega nadzora (nadzor nad 
parkiranimi in opuščenimi avto
mobili, varstvo okolja itd.) je 
doslej urejal le odlok o komu
nalno nadzorstveni službi v ob
čini Kamnik. S tem odlokom pa 
se bo na novo uredil inšpekcij
ski nadzor s strani občinskih 
inšpektorjev, ki so ga doslej za
radi preobremenjenosti (ne pre
več učinkovito) opravljali re
publiški inšpektorji . Svetniki 
Brane Golubovič, Ivo Stražar in 

Franc Orešnik so opozorili, da 
je treba še dodatno proučiti pri
stojnost inšpektorjev v zvezi z 
možnostjo vstopa v stanovanja, 
da ne bi prišlo do kršenja pra
vic občanov. 

Zaradi uskladitve ustanovitelj
skih pravic in obveznosti z no
vo občino Komenda so morali 
občinski svetniki sprejeli (v pr
vi obravnavi) tudi nova odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda OŠ 
27. julij Kamnik in o ustanovit
vi javnega zavoda Glasbena šola 
Kamnik. 

Občinski svet je zaradi uskla
ditve z rastjo cen sklenil za pr
vo polletje 2000 povečati vred
nost točke za izračun nadomesti
la za uporabo stavbnega zemljiš
ča za 6,25%. Tako bo od I. I. 
2000 vrednost točke za zazidal
no stavbno zemljišče znašala 
0,0330 SIT, za nezazidano stavb
no zemljišče pa 0,0106 SJT. 

S sklepom o povprečni grad
beni ceni stanovanj in poprečnih 
stroških komunalnega urejanja 
stavbnega zemljišča in vrednos
ti stavbnega zemljišča na ob
močju občine Kamnik je občin
ski svet določil nove vrednosti 
za leto 2000. Te cene so podla
ga za izračun prometne vred
nosti stanovanjskih hiš, stano
vanj in drugih nepremičnin in 
za izračun sorazmernega dela 
stroškov komunalne opremlje
nosti. Kot je dejal Bojan M l a 
kar, vodja oddelka za okolje in 
prostor, se je predlagatelj odlo
čil, da le kvalitetne vire sred-
slev za komunalno urejanje za
gotovi s predlaganimi zneski, ki 
so rezultat manjše gostote po
zidave kot v Ljubljani. S tem pa 
ni soglašal Ivo S t ražar , ki je 
dejal, da bi se bilo treba nad 
primerjavo z Ljubljano zamis
lil i in da so bili za zazidalno 
območje B-5 Perovo določeni 
z.a 2000 SIT nižji zneski od se
daj predlaganih. Franc Nogra-
šek, strokovni sodelavec za 
opremljanje stavbnih zemljišč, 
mu je odgovoril, da so bile to 
le akontacijske cene in dodal, da 
bi zniževanje teh virov ogrozi
lo komunalno opremljanje zem
ljišč. Tudi Janez Leskovec jc de
jal, da bo glasoval proti predla
gani gradbeni ceni in popre
čnim s t roškom komunalnega 
urejanja. 

Svetniki so nato s 15 glasovi 
za in 6 glasovi proti sprejeli 
sklep, da bo na dan 31.12.1999 

poprečna gradbena cena za m 2 

koristne stanovanjske površine 
III. stopnje, zmanjšana za po
p r e č n e s t roške komunalnega 
urejanja zemljišč in za vrednost 
stavbnega zemljišča, znašala 
136.635 SIT. Poprečn i s t roški 
komunalnega urejanja stavbnih 
zemljišč pa na isti dan znašajo 
a naprave Individualne rai« / ; i 
m 2 koristne stanovanjske povr
šine 8.832 SIT. za naprave ko
lektivne rabe pa 9.340 S/T. 

Na koncu je občinski svet 
sprejel Se sklep o opustitvi jav
nega dobra in prodaji zemljišča 
(dela opuščene ceste in opušče
ne Mlinščice) v k. o. Šmarca v 
skupni izmeri 224 m 2 ter sklep 
o prodaji zemljišča v izmeri 
14« m 2 v k. o. Motnik. Enak 
sklep o prodaji mora sprejeti 
tudi občinski svet v Komendi, 
ker še ni sprejeta delitvena bi
lanca. O b tem je Ivo S t r aža r 
opozoril , da bi bilo treba vse 
interesente za odkup občinskih 
zemljišč enako obravnavati. Po
ka/al je namreč odgovor občin
ske uprave neki stranki iz no
vembra lanskega leta, v katerem 
je zapisano, da občinskega zem
ljišča ni mogoče prodati, dokler 
ni sprejeta delitvena bilanca. 

Občinski svet je dal pozitiv
no mnenje kandidatki za ravna
teljico OS Frana Albrehta Emi
liji Gregorčič. 

FRANC S V F T F L J 

O B V E S T I L O 

K r a j e v n o / . d r u ž e n j e 
Z Z B N O B T u h i n j i n 

K S T u h i n j v a b i t a 
o b p r a z n o v a n j u 

k ra jevnega p r a / n i k a 
na 

T R A D I C I O N A L N I 
P O H O D N A O S E K K 
N A M E N I N O P L A N I 

N O V N E D E L J O , 
6. F E B R U A R J A , 
K J E R B O O B 10. 

U R I P R O S L A V A P R I 
S P O M E N I K U 

P A D L I H . 
O d h o d p o h o d n i k o v b o 

o b 8. u r i i z p r e d O Š v Z g . 
T u h i n j u . 
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NA KJRA.TK.O 
Skavtski kulturni večer 

V nedeljo, 9. januarja so kamniški skavti pripravili kulturno-družabni 
večer, ki so ga poimenovali Pri Kamničanu doma in na katerega so bili 
povabljeni tako skavti kot tudi njihovi starši. Kot gosta sta nastopila 
gospod Andrej Mejač in gospodič Benjamin Bezek, ki sta skavtom spre
govorila o vsakdanu, športu, zabavi in praznovanju praznikov nekoč in 
danes. Pohvalo zasluži tudi gospodična Erika Klemene, kije zelo spret
no vodila in povezovala pogovor. Večer so skavti popestrili z. glasbe
nimi točkami. Najmlajši so nam pripravili zanimivo igrico o babici in 
vnučkih, ki si želijo slišati zgodbo o domnevnem jezeru in škratih, ki so 
nekoč razgrajali na Kamniškem. Zanimiv, predvsem pa zabaven, je bil 
nastop starša in enega od otrok po vzoru oddaje Mladoporočenci na 
Kanalu A, le da so bila vprašanja vezana na skavtsko življenje in vsa
kodnevne situacije. Pari so dokazali, da se med seboj kar dobro pozna
jo-

Skavtski kulturni večer smo zaključili s skupinsko fotografijo aktiv
nih in podpornih članov ter se razšli v upanju, da se ponovno kmalu sre
čamo na podobni prireditvi. 

BENJAMIN BEZEK 

Gosta večera Andrej Mejač in Benjamin Bezek ter voditeljica Erika Kle
mene. 

Božično-novoletni večer v Mekinjah 

18. decembra je priredilo Športno kulturno društvo Mekinje v mekinj-
skem Domu lepo, pretežno božično obarvano, prireditev z naslovom 
Predbožični večer. Na njej je nastopil mekinjski cerkveni otroški pev
ski zbor pod vodstvom g. Andreja Bernota. Zbor je zelo ubrano zapel 
šest božičnih pesmi. Pevci, bratje Primož, Anže in Matic Smolnikar, ki 
so sicer s kitarami in elektronskimi orglami skrbeli za spremljavo pev
cev, pa so še posebej sami zapeli štiri božične. Med temi je bila tudi Bo
žična mekinjska, kije bila občinstvu še posebej všeč. Besedilo zanjo je 
napisal sokrajan g. Andrej Pečevnik. Takole so jo zapeli bratje: »V Me
kinjah je lepo, da malokje tako. Obdani smo s planinami in modro je 
nebo. - Kot dolgo vrsto let, nam zvon zapoje spet, pesem to preveva 
prošnja, mir objemi svet. - Srca vsa, srca vsa, srca se odpro vsem, ki 
so na božji poti, mir oznanjajo. Tu dobri smo ljudje, poštenje nam je 
vse. in cerkev naša pod gorami vsem odprta je. - Ko božič pride v vas, 
zapojemo na glas, oče naš, ki si v nebesih, blagoslovi nas. - Srca vsa, 
srca vsa, ... 

Približno polovico celotne prireditve je zapolnila s svojim obsežnim 
programom tamburaška skupina iz. Vrhpolj pri Moravčah. Skupina, ki 
je v Mekinjah gostovala tudi že pred pol leta, je nastopila z. nekaj bo
žičnimi skladbami, predvsem pa z vrsto dobro pripravljenih narodnih 
pesmi. Za zaključek so posebej doživeto zaigrali Sveta noč, blažena noč. 
Vrhpoljski tamburaši so, tako kot prej vsi mekinjski pevci, dodobra 
ogreli dlani poslušalcev. 

Ob zaključku prireditve je vsem navzočim zaželel lepe praznike in 
srečno 2000 predsednik KS Mekinje g. Miro Petek. Ko se je zahvalil 
vsem nastopajočim, je ob zahvali tamburašem izrazil tudi idejo, da bi 
morda tudi v Mekinjah zmogli ponovno oživiti tamburaška tradicijo. 
Pred 2. svetovno vojno so imeli Mekinjčani lastni močan tamburaški or-

Nastop mekinjskega cerkvenega otroškega zbora. Dirigent: Andrej Bernot. 

kester. Ta je nastopal vsepovsod, med drugim tudi na overturah in med 
odmori številnih prireditev takrat zelo dejavne gledališke mekinjske 
družine. Seveda bi potreboval tak tamburaški orkester dovolj velik vad
beni prostor. Tega bi bilo mogoče zgraditi na podstrešju nad sedanjo 
dvorano v Mekinjah. Ko bomo v Mekinjah, upamo kmalu, dobili novo 
šolo in ob njej prepotrebno telovadnico, bo sedanji mekinjski Dom lah
ko ponovno v polnosti zaživel kot kulturno umetniški hram z. gledališ
ko in ne nazadnje morda tudi tamburaška dejavnostjo. 

Lep božič in srečno novo leto so občinstvu zaželeli tudi vsi nastopa
joči z odlično voditeljico večera go. Jano Svetec na čelu. Kdor je manj
kal, je zamudil zares lep večer! 

MIIAN WINDSC HNU RER 

OBISKI TREH KRALJEV 

Božični čas - ki traja ves advent, štiri tedne pred Božičem, do druge 
nedelje po božiču, zaznamujejo tudi naši lepi domači običaji. Najprej 
miklavževanja, nato razne adventne prireditve, koncerti, poglobljena du
hovna priprava na božič, dalje postavljanje jaslic, božičnega drevesca, 
na sam sveti večer blagoslavljunje domov, z. blagoslovljeno vodo in ka-
dilom ob družinski molitvi rožnega venca, (to slednje ponovimo še na ve
čer starega leta dne in na večer pred Sv. tremi kralji), obisk polnočnice,... 

Na sam praznik 6. januarja in v dneh pred njim nas sedaj zopet ž.e de
set let obiskujejo koledniki. Ta običaj trikraljevskega koledovanja je tu
di na Kamniškem kar dodobra oživel in to po kar petdesetletni prekinit
vi. Slednjo je najprej povzročila nemška zasedba od leta 1941 do 1945 
in nato še dolgih 45 let, takim običajem sovražni komunistični režim. 

Letos je bilo trikraljevskih skupin kar deset: po tri v Tunjicah in na 
Selih ter po ena v Mekinjah, Godiču, Stranjah in v Nevljah. Ta je to
krat prvič obiskala tudi domove v delu Zgornjega Tuhinja. Tudi tu so 
jih, tako kot povsod drugod, ljudje zelo lepo sprejeli. Koledniki, ki so 
obiskovali Mekinje, Nevlje, Vrhpolje, Tunjice, Kamnik, Zg. Tuhinj, so 
se dosledno držali starih izročil in so koledovali v trojicah. Ostali ko
ledniki pa so izgleda povzemali vzore morda iz. sosednje avstrijske Ko
roške - in so imeli v spremstvu nosilca zvezde še kakega pastirčka. Ve
čino trojic je tudi letos naučila petja kolednice »Na kamelah jezdijo sve
ti trije kralji, ...« prof. Anica Štele. 

Lepo bi bilo, da bi se ta naš običaj trikraljevskega koledovanja v bo
doče razširil po vseh predelih občine, tudi v'Volčjem Potoku, v Šmarci, 
na Duplici, v dolini Črne, v ostalem delu Tuhinjske doline, zopet oživel 
v Podgorju in južnem delu Kamnika. Odbor za oživljanje starih običa

jev že sedaj vabi k sodelovanju vse tiste občane, ki bi jih veselilo, da mu 
prihodnje leto pomagajo pri oživitvi v vseh teh predelih. - Še posebej bi 
bilo lepo, da se ta tradicija zopet oživi tudi v samem Kamniku, kjer je bilo 
koledovanje pred 2. svetovno vojno zelo razširjeno. Takrat ste mogli sre
čati na kamniški ulici hkrati tudi po tri ali še več trikraljevskih trojic. 

Tudi letos so trije kralji poleg tega, da so ljudem voščili miru, ve
selja in božjega blagoslova, zbirali darove v dobrodelne namene. Vsem, 
ki ste pri tem prispevali za našo Karitas in misijone, najlepša hvala, Bog 
vam poplačaj! 

Odbor za oživljanje starih običajev pri OO SKD Kamnik 

Druženje slepih in slabovidnih 
Prednovoletno srečanje slepih in slabovidnih, ki tja vsako le

to pripravijo za članice in člane društva s področja nekdanjih 
občin Kamnika in Domžal je bilo 9. decembra 1999 dobro 
obiskano. 

Kakor v prejšnjih letih so ludi tokrat pripravili prijeten kul
turni program, ki sla ga oblikovala Božo Maličič s svojo har
moniko in pevka Jožica Kališnik. 

V pogovoru z Janezom Hrovatom, predsednikom ljubljan
skega društva in Milanom Trajanom, članom upravnega od
bora društva, odgovornim za področje Kamnih, Domžale, smo 
dobili vsaj približen pregled življenja društva. Društvo kot ce
lota šteje 793 članov, od tega kamniško domžalsko področje 
75. V zadnjem letu se jih je na novo vključilo .Vi, umrlo pa je 
26 članov. Društvo deluje na območju 36-ih sedanjih občin. 
Od načrtovanih 4,5 milijona sit prihodkov, potrebnih vsaj za 

Računovodsko - finančni delavci o svojem delu 

Društvo računovodsko-finanč
nih delavcev Domžale-Kamnik po
vezuje strokovne kadre v občinah 
Domžale, Kamnik, Mengeš, Mo
ravče in Lukovica. Društvo, usta
novljeno leta 1958 uspešno deluje 
Že 41 let. V kinodvorani Mengeš se 
je na rednem občnem zboru 3. de
cembra 1999 zbralo skoraj 150 

Rajko Zadravec, novi predsednik 
društva, predstavlja usmeritev dela v 
naslednjem mandatnem obdobju. 

članov in gostov. Društvo šteje 577 
članov, od tega je 480 aktivnih, 92 
upokojenih in 5 častnih članov. 

Poročilo o delu društva v dvo
letnem mandatnem obdobju je pri
sotnim posredovala predsednica 
Nuša Podboršek. Društvo vsesko
zi aktivno in ustvarjalno deluje tu
di pri oblikovanju in tolmačenju 
računovodskih in finančnih pred
pisov, skrbi za stalno usposablja
nje svojih kadrov. Iji usposobljeni 
strokovnjaki na svojh delovnih 
mestnih v gospodarstvu, v državni 
upravi in drugod lahko ustvarjal
no in učinkovito delujejo. Organi
ziranih je bilo več seminarjev, po
svetovanj in drugih oblik izobraže
vanja. 

V tem mandatnem obdobju je 
društvo organiziralo več strokov
nih razprav, srečanj in družabnih 
aktivnosti, ki so se jih člani kar šte
vilčno udeleževali. 

Na koncu svojega poročilo se je 
predsednica Nuša Podboršek za
hvalila sodelavcem r/i nesebično in 
plodno delo zlasti pa zahvala velja 
Tomažu Andrejki, Majdi Ručigaj, 
Bož.eni Možina. in Nuši Zalokar. 

Poročilo O delu upokojenih čla
nov je podala predsednica sekcije 
Stanka Vidmar. Sekcija je bila ze
lo aktivna, poleg strokovnih raz
prav je pripravila več uspelih po
poldanskih shodov, celodnevnih iz
letov in drugih srečanj. 

Finančno poročilo kaže na us
pešnost poslovanja društva na vseh 
področjih, zato so ga člani občne
ga zbora soglasno sprejeli. 

Člani občnega zbora so soglas
no izvolili novo vodstvo društva in 
vse druge organe v skladu s pravili 
društva. Za novega predsednika 
društva so izvolili dosedanjega 
podpredsednika Rajka Zadravca 
iz. Mengša. 

V zahvalnem nagovoru je ob
čnemu zboru predstavil videnje o 
nadaljnem delu in usmeritvi aktiv
nosti društva. Temeljna usmeritev 
bo: strokovno izpopolnjevanje in 
izobraževanje članov društva, or
ganiziranje posvetov in seminar
jev, močnejše povezovanje in sode
lovanje z Zvezo in drugimi sorod
nimi društvi, večje društveno pri
dobivanje sredstev in skrb za kul
turno, zabavno in rekreativno po
čutje članov. 

V kulturnem programu občnega 
zbora je sodeloval, komorni zbor 
Lek iz Ljubljane. 

Po končanem občnem zboru je 
bilo organizirano še zanimivo pre
davanje z naslovom Prenos plačil
nega prometa iz. agencije za plačil
ni promet na poslovne banke. 

STANE SIMŠIČ 

Predsednik Ljubljanskega društva Janez Hrovat (levo) in Milan Trojan 
član UO (desno) 
normalno delovanje, veliko občin (12) sploh nejmspeva nobe 
nih sredstev, nekatere občine le 50%, le kamniška občina je v 
celoti izpolnila svoje obveznosti in prispevala toliko kot v pretek
lem letu. Pri zagotavljanju sredstev delno sodeluje fondacija Pl 
11() ter nekateri donatorji, precejšen primanjkljaj pa pokrivajo 
z lastno dejavnostjo. 

Socialno stanje članstva je vse slabše, precej članov živi na ro
bu preživetja, zato društvo zbira potrebna sredstva tudi med 
svojimi člani. Člani težko kupijo tehnične pripomočke kot so: 
brujeve vrstice, električne lupe itd. Področje zagotavljanja teh
ničnih sredstev sistemsko ni urejeno, zato pa so Lions klubi tis
ti ki vsaj deloma rešujejo težak položaj. Kar 2/3 slabovidnih ot
rok obiskuje redne šole, a bi brez pripomočkov težko zmogli vse 
napore. Po razpoložljivih podatkih je 60% članov starejših od 
60 let. 

Društvo podpira in razvija športno rekreacijo. Mlajši gojijo 
atletiko, plavanje, igro z zvenečo žogo in šah. V društvu deluje 
kulturna sekcija Optimisti, kiprireja vesele večere in druga za
bavna srečanja. 

Članstvo se redno srečuje na sektorskih sestankih na sedežu 
društva vsak ponedeljek in četrtek. 

Srečanje slepih in slabovidnih v Kamniku se jc zaključila z 
družabnim delom. Sredstva, ki so jih zbrali s srečelovom, bodo 
namenili za nakup tehnične opreme slabovidnim šolajočim se 
otrokom. 

Oba sogovornika se v imenu društva iskreno zahvaljujeta 
vsem sponzorjem, darovalcem dobitkov za srečelov, vsem oh 
čiriam in drugim, ki so sodelovali j>ri zbiranju finančnih sred 
stev ali so kakor koli pomagali društvu. Vsem občanom, svojim 
članom in drugim sta zaželela veliko sreče in zdravja v letu 
2000. 

STANE SIMŠIČ 

S posveta kamniške območne organizacije DESUSa 

Varovanje pravic upokojencev, 
invalidov in socialno ogroženih 

['<tiskati moramo tesnejše so
delovanje Z vsemi strankami, or
ganizacijami in društvi, ki se za
vzemajo za varstvo pravic upo
kojencev, invalidov in socialno 
ogroženih ljudi, so poudarili na 
nedavnem srečanju članov kam
niške območne organizacije De
mokratične stranke upokojencev 
Slovenije. 

Na posvetu, ki ga je vodil 
Gordan Ambrožič, predsednik 
kamniške organizacije DESUS, 
je sodeloval tudi Marjan Vrabec, 
predsednik pokrajinskega odbo
ra DESUS Gorenjske. Udeležen
ci so se seznanili Z najnovejši
mi kadrovskimi spremembami v 
vodstvu stranke, potem ko je 
dosedanji predsednik Jože Glo-
bačnik zaradi zdravstvenih raz
logov odstopil Novi predsednik 
DESUSa jc postal Janko Kušar, 
minister v vladi, sekretar pa Ja
nez Čemažar. 

V razpravi so ugotovili, da so 
poslanci DESUSa v parlamentu 
aktivni in da so tudi z aktivnim 
sodelovanjem Zveze društev 
upokojencev Slovenije dosegli 
kar nekaj uspehov, zlasti pri ob
likovanju novega sistema pokoj
ninskega in invalidskega zavaro
vanja. Njihova zasluga jc med 
drugim tudi, da sc bo upokojen

ski regres v prihodnje oblikoval 
v soodvisnosti od regresa zapos
lenih, torej bo večji kot doslej. 

Po mnenju Vinka Gobca, 
predsednika ZDUSa, ki se je tu
di udeležil posveta, bi morali 
upokojenci v vseh strankah, ka
dar gre za temeljne interese 
upokojencev, enotno nastopati. 
Zal pa ni vedno tako. Večina se 
jih namreč podredi »strankarski 
disciplini«. Zato bi bilo prav, če 
bi upokojenci s svojim član
stvom »okrepili« lastno stranko 
DESUS. Na posvetu so sprego
vorili tudi o predlogu narodne

ga programa zdravstvenega var
stva v Sloveniji do leta 2004, ki 
ga bo državni zbor v kratkem 
drugič obravnaval. Mnenja so bi
li, da se dosežena raven zdrav
stvenega varstva pri nas ne bi 
smela zmanjševati, pač pa kva
litetno okrepili. s 

V pripravah na bližajoče se 
parlamentarne volitve bodo v 
DElSUSu okrepili uresničevanje 
svojega programa. V primeru 
sprejetja večinskega volilnega sis
tema pa se bodo tesneje pove
zali s programsko sorodnimi 
strankami. F, S. 

I!sm 

S posveta kamniških članov DESUSa. 
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O reklamnih geslih (2) 
Čeprav je reklamiranje močna in vplivna gospodarska pa

noga, ustvarjalcem reklam pogosto zmanjkuje idej. Reklame 
kažejo potrošniško hlastanje sodobnega sveta. Kar naprej se 
pojavljajo nove, da bi pridobile kupce za nove izdelke, nove 
kupce za Stare izdelke, da bi izrinile tuj izdelek in uveljavile 
svojega. Pri tem se zlasli pri reklamnih geslih pojavljajo veli
ke težave. Besedilo mora z malo besedami veliko povedali, biti 
mora duhovito in zanimivo, da pritegne pozornost in si ga 
ljudje zapomnijo. Marsikatero besedilo je vsebinsko zelo spor
no, tako tudi likovni dodatki (npr. naprstnik in šivanka za vrsto 
avtomobilov ipd., kar naj bi povedalo, da jc reklamirani av
tomobil lako varen kol prst. pokril z naprstnikom; zadnjice 
v reklami za kremo za sončenje, ki so vzbudile javno zgra
žanje in zagovarjanje; zadnjica v reklami za toaletni papir, ki 
se zahvaljuje: Hvala! itd.): 

- Zanimivo je, da so v sodobnem svetu naprodaj tudi ljud
je, ne samo izdelki: - Tamara, Maja - najceneje do najdražjih, 

- Reklama vzpodbuja k negativnim dejanjem: - (...) ubije en-
kratza vselej (v hrvaški različici je zapisano, da ubije mrčes -
čeprav s stališča odnosa do živega in naravnega ravnotežja ludi 
to ni pozitivno). 

- Reklama izraža grožnjo: (...) Brez mreže vas čaka trd prista
nek. 

- Prednosti so izražene nedoločno: - Kakovost po posebno 
ugodnih pogojih. 

Besedilo je vsebinsko popolnoma prazno, zlasli glede na 
predmet, na katerega se nanaša, včasih njegovo vsebino do
polni slika: - Ko bom velik, bom velik (reklama za mleko); -
Sprostile apetite in jih v trgovino napotite! (reklama za vloženo ze
lenjavo); - Tako kol ljudje, solata diha (re
klama za hladilnik); - Še več ostrine, še več barv (reklama za 
barvo, ob besedilu je narisan nož); okorno je tudi reklamno 
geslo za obutev, v katerem sc pojavlja nova beseda: - Obu-
lavna obutev. 

- Trditev, da Junijska z.aloga že izpureva, jc napačna, saj iz-
parevajo tekočine, zaloga pa izginja, se zmanjšuje. 

- K ne najboljšim reklamam verjetno sodijo besedila, ki na
govarjajo samo določeno skupino ljudi: - Sedaj ve izbirate. 

Reklamna gesla sc pogosto sklicujejo na splošno znane za
nimive dogodke: 

- začetek novega tisočletja ali vsaj sprememba prve števil
ke v letnici iz I v 2: - Z nami v 2000; - Varčevanje za novo ti
sočletje; 

- začetek šolskega leta: - Šola 1999. - Z vami do začetka šol
skih dni!; 

- uvedba davka na dodano vrednost: - Prehitite DDV z. VW 
(reklama za vrsto avtomobila); - Ohladili smo tudi DDV!^(rek
lama za klimatske naprave); 

- prihod nove sezone: - Modna revija oblačil za jesen in zimo 
1999/2000 pri vas doma - Jesenska prodaja (,..). 

Pogosto se naslanjajo na že znano, kar obstaja v množični 
zavesti kot pozitivno. Uporabljajo ljudska rekla, v reklamah 
nastopajo znani ljudje: manekenke, športniki, igralci, televi
zijski voditelji. Del reklame za novo vodo je slika in podpis 
Brigite Bukovec, pri čajih je podpisan Primož Peterka, Schu-
macher prodaja Fiatov avto ipd., uspešni mariborski nogome
taši, košarkarji so reklamno sredstvo: (...) pnevmatike prvakov 
/košarkarjem čestitamo za zmago. Časopis Delo so reklamirali 
znani novinarji z reklamnim geslom: - (...) je vedno sredi Dela. 

Kvalitetna reklama ni muha enodnevnica. Pojavlja se več
krat, morda nekoliko preoblikovana. Pri tem pa imajo naj
večjo moč tiste, ki sc že dolgo pojavljajo: - (... j najboljši so
sed; - (...) z.a lepši dan; - (...) jc živa scena;. Ilopla. hopla, kaj pa 
če je vse res, vse res? - (...) časopis, kot ga še ni bilo; - Nemogoče 
je mogoče; - Zvok in slika, kol se sika. Druge reklame se pojavi
jo in izginejo. 

O pravopisnih značilnostih reklamnih gesel pa drugič. 

M A R J E T A H U M A R 

Matična knjižnica Kamnik 

Ekslibris - iz moje knjižnice 

Ekslibris je lastniški znak v knji
gi, navadno izdelan v grafični teh
niki, z napisom e.\ libris (iz knjig, iz 
moje knjižnice), lastnikovim ime
nom in pogosto umetniškim moti
vom. Navadno je kot samostojen 
listič nalepljen na notranjo stran 
sprednjih platnic. 

Najstarejša ekslibrisa sta zna
ka egipčanskega faraona Amen-
foisa III in asirskega kralja Asur-
banipala. Prvi Slovenec z eks-
librisom je bil dunajski škof J. 
Slal konja, eden najstarejših 
znanih ekslibrisov na slovenskih 
tleh je ekslibris kranjske plemiš
ke družine Apfaltrem iz 1540. le
ta na lesenih platnicah medicin
ske knjige in je shranjen v Se-
meniški knjižnici v Ljubljani. 

Ekslibris je bil v času pred 
drugo svetovno vojno pri lastni
kih knjig oz. knjižnic cenjen in 
upoštevan. Bil je neke vrste sta
tusni simbol, saj knjiga pomeni 
in je pomenila velik dar, ki si ga 
človek lasti. In verjetno je bil 
prav to vzrok, da so že pred 
davnimi stoletji lastniki knjig na 
ta način označili svoje bogastvo. 

V knjižnici Ivana Tavčarja v 
Škofji Loki so I. 1997 pripravili 
odmeven razpis in nato razsta
vo s spremljajočim katalogom 
Ikslibrisi slovenskih knjižnic, 
knjižničarjev in bibliotekarjev. 
Tudi v naši knjižnici smo pova
bili kamniške likovne ustvarjal
ce, da sodelujejo v razpisu in na
redijo ekslibris Matične knjižni
ce Kamnik. Našemu povabilu so 
se odzvali Dušan Lipovec, To
maž Schlegl in Dušan Sterle, ki 
je za ekslibris v tehniki linore
za prejel tudi diplomo. Vse eks-
librise Matične knjižnice Kam
nik imamo razstavljene v hod
niku naše knjižnice. Tako je bi
la naša knjižnica ena izmeti de
vetinštiridesetih knjižnic, knjiž
ničarjev in bibliotekarjev, ki si 
je pridobila nov ekslibris. 

V marcu 1999 pa so v knjiž
nici I. Tavčarja v sodelovanju z 
Društvom Exlibris Slovenije pri
pravili ponovni razpis za Dru
go razstavo ekslibrisov sloven
skih knjižnic, knjižničarjev in 
bibliotekarjev. Tokrat se je na 
razpis odzvalo kar 71 avtorjev, 
ki so izdelali 147 ekslibrisov. 
Med njimi tudi Kamničan Du
šan Sterle, ki si je za svoj pri
spevek ponovno prislužil diplo
mo. Kot navdih mu je služila 
ena od legend o Kamniku, ki jo 
je opisal prof. Emilijan Cevc v 
Kamniškem zborniku 1. 1958 in 

pripoveduje o treh bratih du- roko in govorijo o lastnikih ali 
hovnikih, ter o prizadevanjih ustanovi, ki hrani knjigo. 
Kamničanov, da bi sezidali ta- Včasih je bilo to lastništvo 
ko cerkev, da bi lahko vsi trije prikazano z bogato okrašenim 
1 1 8 g i l i B M B W M B W H B M M W W 8 ^ B a B i l i grbom, naslikanim 

ali narisanim. Obli
ka ekslibrisa je tu
di podpis lastnika v 
knjigo. Te vrste 
ekslibris verjetno 
uporablja veliko 
ljudi tudi danes, v 
dobi napredne ra
čunalniške tehnolo
gije. Naslednja stop
nja so žigi oziroma 
pečati, ki so odtis
njeni v knjigo. Naj
običajnejša oblika 
ekslibrisa pa je na
lepka v obliki male 
grafike v eni od 
grafičnih tehnik. Te 
grafike so postale 
tudi priljubljen 
predmet zbiralcev. 
Grafik izdela motiv 
ali podobo, ki ilus
trira dejavnost ali 
pa osebo. Skupaj z 
imenom ter napi
som ex libris obli
kuje grafično delo 

E X L I B R I S 
M a t i č n a k n j i ž n i c a K a m n i k 

Dušan Sterle, Kamnik, 1999, računalniška grafika 

malega formata. Največkrat je 
bila uporabljena že prej omenje
na tehnika lesoreza, sledi mu 
jedkanica v vseh tehničnih raz
ličicah. Za izdelavo ekslibrisov 
se uporablja tudi litografija in 
novejše tehnike offseta. V no
vejšem času se uporabljajo teh
nike sitotiska in tudi računalniš
ka grafika ni redkost. 

Prva razstava ekslibrisov v 
Sloveniji je bila pred dvaintride-
setimi leti ravno v Škofji Loki, 
v Loškem muzeju. Do 5. febru
arja pa je v knjižnici v Škofji 
Loki Druga razstava ekslibrisov 
slovenskih knjižnic, knjižničarjev 
in bibliotekarjev. 

V knjižnici v Kamniku bomo 
v mesecu aprilu - ki je še prav 
posebej posvečen knjigi in vse
mu, kar je povezano s knjigami 
- pripravili razstavo ekslibrisov, 
ki so prispeli na prvi razpis eks
librisov. Še posebej pa smo vese
l i , da bodo med njimi tudi eks-
librisi kamniških avtorjev, ki se 
j im ob tej priložnosti še enkrat 
zahvaljujemo za njihov trud, 
kar dvakrat nagrajenemu Duša
nu Sterletu pa seveda iskreno 
čestitamo. 

M A J A ŠINKOVEC R A J H 

bratje hkrati peli novo mašo. 
Vendar pa jim je zmanjkalo de
narja in obrnili so se na pre
vzetno in skopo grofico Vero
niko, ki se je zaradi svoje sko-
posti spremenila v pol žensko, 
pol kačo in še danes zakleta leži 
pod Malim gradom. 

Pri izdelavi ekslibrisov se 
najpogosteje uporablja tehnika 
lesoreza, seveda pa se vedno 
bolj uporablja tudi računalniška 
grafika. V tej tehniki je izdelal 
tudi Dušan Sterle svoj nagraje
ni ekslibris. 

Računalniki in nova tehnolo
gija oblikovanja in tiskanja 
namreč ponujata kar nekaj 
možnost i . Razni programi in 
orodja omogočajo risanje, pre
nos slik in grafik ter delo s čr
kami. Obstaja možnost prosto
ročnega risanja, uporaba skeni-
ranih likovnih predlog, ki jih 
ustvarjalci ustrezno obdelajo, 
predelajo, preoblikujejo in upo
rabijo kot slikovni element eks
librisa. To je seveda samo ne
kaj možnosti, ki j ih ponuja ra
čunalniška tehnologija, še ved
no pa ima taključno vlogo iz
najdljivost in umetniški čut 
ustvarjalca. To so ekslibrisi da
našnjega časa in se po načinu 
izdelave zelo razlikujejo od tis
tih, ki so jih izdelovali v starej
ših časih, ko so bili napisani z 

RAZSTAVA IKON V FRANČIŠKANSKEM SAMOSTANU 
V soboto, 15. januarja, so v 

kamn iškem fm nčiškanskem sa
mostanu odprli razstavo ikon, ki 
jih je ustvaril priznani ikonopi-
sec oče Mihajlo jozafat Hardi, 
grškir-kaloliški župnik iz Metlike. 
S tovrstno umetnostjo se ukvarja 
dvajset let in je že večkrat raz
stavljal v številnih krajih po Slo 
veniji in tujini. Razstavo in pes 
ter program ob njeni otvoritvi jc 
pripravil frančiškanski samo
stan iz Kamnika ob sodelovanju 
Društva katoliških izobražencev 
Kamnik, finančno paja razsta

vo omogočila Občina Kamnik. 
Razstava ikon predstavlja poleg 
jmmembnega prispevka k obo
gatitvi kulturnega utri/>a Kam
nika ludi ekumensko razsež
nost, saj nam je v času, koje po
tekal leden za edinost kristja
nov, predstavila pomemben vir 
duhovnega zaklada vzhodnega 
-pravoslavnega kristjana. Veku-
menskem duhu je potekal tudi 
program ob otvoritvi razstave, 
ki se je začel ob 17. uri v frančiš
kanski cerkvi z grško-katoliško 
sv. mašo z bogoslužjem sv. Jane-

m a t i č n a k n j i ž n i c a k a m n i k 

OBISKI PRA VLJIČARKE S POTUJOČO KNJIŽNICO 

Torek, L februarja, ob 17.30 v šoli Tunjicc 
Petek, 4. februarja, ob IX. uri na Krivčcvem, v Soli Gozd 
Ponedeljek, 21. februarja, ob 17.30 v šoli Sela 
Četr tek. 24. februarja, ob IX. uri v šoli Molnik 
Ponedeljek, 28. februarja, ob IX. uri v kulturnem domu Laze 
Pravljičarka .lana Pogačar bb otrokom povedala pravljico 
OČKA SNEŽAK. 
Cena pravljične ure: 400,00 SIT. 
Otroci, s seboj prinesite copate! 

Razstavljena ikona Sv. Jurija. 
za Zlatoustega j>o vzhodnem oz. 
pravoslavnem obredu. Sv. mašo, 
ki je potekala v slovenskem, srb
skem in starocerkvenoslovan-
skem jeziku, je daroval avtor 
razstave g. Hardi, pri maši pa je 
s petjem vzhodnih Uturgičnih 
pesmi sodeloval pevski zbor 
SV. (Urila in Metoda iz Zagreba. 
Po otvoritvi razstave je v obnov 
Ijeni dvorani frančiškanskega 
samostana sledilo predavanje 
g. Gorazda Kocijančiča i našlo 
vom Pomen ikon v duhovnem 
življenju vzhodnih kristjanov, i ' 
sV( ijem predavanju je Kocijančič 
podal zgodovinski pregled raz

voja upodabljanja svetih oseb in 
filozofski pomen slikanja ikon. 
Ikone namreč ne odražajo le es-
letsko-umetniške vrednosti, am
pak, imajo globlji duhovni po
men, zalo je tudi pristop k 
ustvarjanju ikon drugačen kol 
pri ustvarjanju ostalih slikar
skih del. ikonografija vzhodne 
Cerkve je odsev »teologije v bar
vah« in živi iz prepričanja, da je 
ikona eden od načinovposebne 
Božje navzočnosti v svetu, kate
rega varuh je živo cerkveno iz
ročilo. Celosten lik Božjega sa-
morazkritja vzhodna Cerkev iz
raža z Upodobitvijo, kije v zves
ti ihi kanonom živopisa po milos 
ti Svetega Duha resnično delež
na same Božje resnice in poseb
ne blizine Absolutnega. 

Nato je sledil pogovor z oče 
lom Hardijem, kije na vpraša
nja številnih Kamničanov, ude-
ležem ev prireditve, pojasnjeval 
tehniku ustrajanja ikon ter l na 
čilnosti grško-katoliške cerkve. 
Ta predstavlja nekakšen pove
zovalni masi med zahodno ri 
mokatoliško in tzliodun /inim 
slavno Cerkvijo. 

DAMJAN HANČIČ 

TURISTIČNO-INFORMACIJSKI 
C E N T E R OBČINE K A M N I K 

GLAVNI TRG 23, KAMNIK 
TEL.: 061 /8391 -470, FAKS: 061 /818-119 

e-mail: infocenter.kamnik@siol.net; http://www.kamnik.si 

KOLEDAR PRIREDITEV 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK, Japljeva 2, 
tel.:8391-612 
Sreda. 2. februarja, ob 19.30 
Šolski center Rudolfa Maistra, Kamnik 
Koncert simfoničnega orkestra, zbora in solistov Srednje glasbene in 
baletne šole Ljubljana. Dirigent Tomaž Habe 
Četrtek. 3. februarja, ob 18.30 
Galerija Veronika, Kamnik 
Odprtje RAZSTAVE slik, grafik in akvarelov akademskega slikarja in 
grafika KLAVOIJA TUTTE. V programu ob otvoritvi bo nastopil ter<<i KM 
rinas s pianistom Tomažem Habetom Razstava bo odprta do 5 marca 
Sobota. 5. februarja, ob 19. uri 
Šolski center Rudolfa Maistra, Kamnik 
OBMOČNA REVIJA odraslih pevskih zborov občin Kamnik in Komenda. 
Sodelovalo bo 11 pevskih zborov. 
Ponedeljek. 7. februarja, ob 16. uri 
Glavni trg, Kamnik 
Cestna predstava ČAROVNIK, saga o iskanju sreče. 
Izvedba: Kulturno društvo Priden možic Kamnik. 
Torek. 8. februarja, ob 20. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Recital Prešernovih pesmi v počastitev 200-letnice pesnikovega roj
stva. ŽELJA SE OGENJ V MENI NE POLEŽE... 
Petek. 11. februarja, ob 18. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Otroški musical: Gremo na vlak. Izvedba: Gledališče Unikat. 
Ponedeljek. 14. februarja, ob 18. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Predavanje z diapozitivi: Izrael. 
Popotniška sekcija KD Priden možic Kamnik. 
Petek. 19, februarja, ob 17, uri 
Gostišče na Starem gradu nad Kamnikom 
Razstava članov Likovnega društva Kamnik in gostov. 
Petek. 18. februarja, ob 18. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Predstava za otroke: Kljukec in pavliha. Izvedba: Gledališče Unikat 

»o 
MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK, Ljubljanska 1, tel. 812-597 
Pravljične ure v Matični knjižnici Kamnik ob ponedeljkih ob 18. uri 
31. 1.: Igralna urica s knjigo 
7. 2., 14. 2. in 21. 2.: Pravljične ure z Matejo Zibelnik 

Ponedeljek, 26. 2., ob 18. uri: Igralne urice s knjigo - O Pustu in zakle
tem gradu (slovenska ljudska pravljica). Vodi Andreja Štorman. 
Igralne ure z BIBAMI za predšolske otroke od 3. leta dalie 
Vsako sredo od 10. do 11. ure v dvorani knjižnice. Vodi Helena Sterle. 
Pravljične ure v ŠMARCI 
Vsak drugi četrtek ob 18, uri, v kulturnem domu Šmarca Vodi Jana Dolenc 
Kamniški večer v torek. 15. februarja, ob 19. uri 
Kamničan Cene Grilje bo predstavil poti po Pirenejih. 

so 
KULTURNI CENTER KAMNIK, Muzejska pot 3, tel.:817-647, 817-662 
Grad Zaorice 
Razstava ŽLAHTNI PURGARJI KAMNIŠKI - najpremožnejši meščani 
Kamnika v drugi polovici 19. stoletja. Odprto: od torka do sobote od 9. 
do 12. ure in od 16. do 18. ure, nedelja od 10. do 13. ure. ealeriia Miha Maleš 

etrtek. 10. februarja, ob 19. uri 
Otvoritvena razstava Prešeren in Maleš - poet in slikar. 
Razstava je posvečena 200-letnici Prešernovega rojstva in je vključena v 
program prireditev PREŠERNO LETO 2000. 
Razstavo bo odprl kamniški župan g. Anton Tone Smolnikar. 
V otvoritvenem programu bo nastopil trio flavtistk Tityre 

so 
BUDNARJEVA MUZEJSKA HIŠA. Zg. Palovče 5, Kamnik 
tel.:812-062, 041/545-580 
Nedelja. 6. februarja, ob 14. uri 
Otvoritev razstave - LOŠKI MALI KRUHEK. Prikaz bosta vodila ga. Marjeta 
Pikel in g. Jože Košenina iz Škofje Loke. O loških kruhkih bo spregovorila 
tudi kustosinja Loškega muzeja ga. Mojca Šifrer. Vstopnina: 200 sit. 

mailto:infocenter.kamnik@siol.net
http://www.kamnik.si
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Iz torbe Krištofovega 
Pepeta H. 

O proračunu za leto 2000 

DIRKA SE JE ZAČELA 
r'ako brihtni so postali tile naši 

juini sosedje, da kar ne morejo 
mimo moje torbe. Zadnjič, ko so raz
pravljali o turizmu v svoji občini, so 
predlagali neko zelo pametno varian
to, kod in kje naj bi v prihodnje vozil 
kamniški hlapon. Če sem prav razumel 
njihovo domislico v časopisu z. zeleno 
piko. predlagajo, naj bi »kamničan« v 
Homcu zavil proti Brniku in Kranju in 
nato zaokrožil proti Kamniku. Tako se
danji »ajzenpon« ne bi bil »slepo čre
vo«, kot je zapisal časnikar. Gotovo 
predlagatelji za tako domislico zaslu
tijo Nobelovo nagradi) ali pa vsaj kak
šno kamniško občinsko plaketo... 

P osebno plaketo za domislico o 
razstavi »kamniških govedorej-

eev« zaslužijo tudi sestavljalci letoš
njega občinskega proračuna. Če ne 
bi na ime te proračunske postavke 
zadnjič opozorila vztrajna bojevnica 
za lepo slovenščino, občinska svetni
ca, kije imela svojo patrono sv. Mar
jeto pred stoletji v kamniškem grbu, 
hi morali konec leta organizirati v 
razstavišču Veronika razstavo vseh 
najboljših naših govedorejcev, mla
dih in starih, verjetno v živo. Tako pa 
bo po zaslugi omenjene svetnice raz
stava govedi verjetno kar na »sejmiš
ču«, kot imenujejo blatno krpo zem
ljišča ob Nevljici... 

~f7časih se zazdi, da bijejo osamlje-
v ni borci za naš jezik pravi don-

kihotski boj z mlini na veter, saj nam 
je lep slovenski jezik v vsakdanji ra

bi prav malo mar. Tudi pogled na 
reklamne table naših slavnih DOO-
jev, DD-jev in drugih SP-jev turista 
ne bo prepričal, da se nahaja v slo
venskem mestecu v naročju planin. 
Starejši rojaki se verjetno še spomni
jo vroče debate občinskih mož, ali je 
tabla gostišča, na kateri je pisali} 
Gostilna pri Cerer, prava, ali bi mo
ralo pisati Gostilna pri Cererju. Naš 
rojak Maister bi se verjetno začudil, 
ko bi danes prišel v rojstni Kamnik in 
na naših lokalih in drugih »firmah« 
skoraj ne hi več našel slovenskega 
napisa, pač pa največ angleških. Če 
pa bi se podal v Stranje, hi se lahko 
srečal tudi z najnovejšim baronom 
von Stein, ki vabi na pivopartv, da se 
ho vedelo, da so nam nekoč vladali 
Nemci, grofie, baroni in soldatje. Vse 
za promocijo slovenskega turizma... 

l\Je vem. ali planerji našega mest-
1 T nega prometa res čakajo na 
bližnje srečanje prve vrste na novem 
križišču pri Svetilniku, ali pa kanijo 
prej kaj ukreniti. Čuden občutek pre
veva voznika, ki se pelje z. avtom po 
Ljubljanski cesti proti Sutni. Pri Sve
tilniku mora namreč zaviti skrajno 
desno, kjer ga izza vrste parkiranih 
vozil v zasedi čaka voznik, ki pripe
lje po Kovinarski in zaradi nepregle
dnosti porine nos svojega konjička 
čimbolj na Ljubljansko, večkrat prav 
pred nič hudega slutečega voznika 
po taisti ulici. Bo moralo res krepko 
počiti, da se bo kdo zganil... 

~\7erjetno bi malokdo med nami 
\ našel toliko poguma, da bi se šel 

javno izpovedal na slovenski radio, 
kot se je šel kmalu po novem letu žu
pan Tonti svojemu nekdanjemu no
vinarskemu kolegu in raziskovalcu 
slovenskih duš pronicljivemu Silvu. 
Tako temeljito ga menda ne bi mo
gel spovedati niti popularni župnik 
Pavle, ki sta ga večkrat imela v mis
lih, saj so poleg odgovorov poslu
šalci marsikaj »slišali« tudi med 
vrsticami. Med pomenkom o blišču 
in bedi oblasti je poslušalstvo lahko 
slišalo, da Tonti na domnevni Zidar
jev BMW, o katerem govorijo po 
Kamniku (in treh tovornjakih, ki vo
zijo po Evropi), še čaka, da ne ma
ra priti na srednje strani rumenega 
tiska, da k polnočnicam in drugim 
mašam v Tunjice hodi službeno, da 
mu za tri desetletja novinarskegu 
dela na TVS oh odhodu nihče ni ri
ke! hvala, da ho po končanem ž.upa-
novanju na TVS morda prevzel 
(uničijo šefa varnostne službe, da 
mu ne pridejo solze v oči, ko dobi 
tristo jurjev županske plače in še 
mnogo podobnih »poz.unanjenosti« 
(Silvotov izraz), iMhko smo slišali, 
da so odnosi v Kamniku taki zato, 
ker je to mesto s tremi končnimi že
lezniškimi postajami, ko pa je za 
zdrahe že ena končna postaja do
volj. Ja, težka je županska, vpraša
nje pa je, če je tudi (dovolj) donos
na, da se izplača... 

KRIŠTOFOV PEPEII. 

Na decembrski seji občinske
ga sveta smo obravnavali pred
log proračuna za leto 2000 (pr
va obravnava). Pri tem je po
trebno pohvaliti župana in nje
govo upravo, saj do sedaj tako 
hitro prve obravnave sc ni bilo 
in če bo vse Slo po sreči, bomo 
imeli že v februarju sprejet svoj 
proračun. Torej imamo vsi še 
mesec dni časa, da preko svojih 
zastopnikov predlagamo določe
ne spremembe ali novosti v pro
računu. 

NaStel bom samo nekaj pred
logov, ki jih osebno podpiram in 
sem prepričan, da jih podpira 
vsaj Sc osem mojih kolegov in 
ena kolegica v občinskem svetu. 

Zavzemam sc, da se Mestni 
godbi dodelijo sredstva v visini 
1,500.000 SIT za njihovo delova
nje. Ravno tako bi bilo polrcb-
no razmisliti o povišanju sred
stev tabornikom in skavtom, pa 
Sc bi sc naSla druStva, ki imajo 
mlado članstvo in skrbijo za 
kvalitetno preživljanje proste
ga časa. 

Večina nas ve, da mladi ta
kih možnost i nimamo veliko. 
Zato je potrebno pomagati vsa
kemu druStvu, ki se ukvarja z 
mladinsko populacijo. Tukaj pa 
nastopi lokalna skupnost, ki je 
dolžna pri preživljanju prostega 

Kurja slepota ali nemarnost 
Na Zapričah, nasproti »Par

lamenta« je kraj pridobil veliko 
stanovanjsko-poslovno stavbo, 
ki so jo poimenovali »Svetilnik«. 
Kovinarska cesta je poleg svetil
nika speljana pravokotno na 
Ljubljansko cesto. Na star iz
hod />a so [premaknili avtobus 

no postajo. Na tem novem kri
žišču so zarisane bele črte zavi
janja desno in levo ter za vož
njo naravnost. Stari prehod za 
pešce je le za tri četrt viden, ker 
je bil spomladi na sveže zarisan. 
Tisti del ceste, kije bil razširjen 
do pločnika »Svetilnika«, pa je 

Kako naj pešec ali voznik ve, katere črte so pravilne? 

zarisan, kot to odgovarja nove
mu križišču. Prehod za pešce 
nasproti »Parlamenta« je star 
3 5 let. Tu v glavnem }>rečkajo 
cesto stanovalci ljubljanske in 
Kranjske ceste. Iz Kovinarske 
pa prečkajo cesto obiskovalci bi
feja ali trgovine. Problem tega 
[)rehodaje, da spravlja pešce in 
avtomobiliste v zmoto. Po vseh 
pravilih je prehod označen, na 
skrajnem desnem robu Ceste pa 
so kar preko Se vidnih črt preno 
da zarisani znaki smeri vož
nje. Dobrih 150 m naprej je za
risan prehod za /icsce nasproti 
nore avtobusne postaje. Tako 
stanje ljudi in otroke spravlja v 
zmoto in cesto prečkajo na 
obeh prehodili. AvtomobiliSti 
žugajo pešcem, oni pa njim, ker 
so oboji prepričani, da ravnajo 
pravilno. Sa leni prehodu so že 
večkrat zacvilile gume in mor
da ho kdaj prepozno. Če bi se 
tisti, ki so načrtovali to križišče 
sj>rehodi, ravnali po evropskih 
predpisih, bi starega pri »Parla

mentu« zbrisali ali na novo 
prepleskali. 

Po mnenju nekaterih kraja
nov je križišče pod »Svetilni
kom«, sSteletove in Kovinarske 
ul. zmotno označeno. Voznik, 
ki pelje po Slelelovi od SKG-ja 
na Kovinarsko, ima prednost. 
Po Kovinarski vozijo težki to
vornjaki, naloženi z nekaj to 
namipovrtnine v ETO, svila 
nit in delno v Titan staro žele
zo. Izhod iz Steletove ceste na 
desni zapira vidno polje voz
nikom živa meja. V primeru 
kritične situacije jc vprašljivo, 
kako naj voznik po nekaj met
rih ustavi nekaj Ion težko vozi
lo. Tako razmišljajo možje te 
ga okolja, da hi o tem predlogu 
razmislili tudi tisti, ki so križiš
če označili s prometnimi zna
ki. Morda kdo »prosto po Pre 
šernu« poreče: »Le čevlje sodi 
naj kopitar«, vendar j>a je zna
no, da tudi šušmarju uspe 
kdaj narediti dobre čevlje. 

ALOJZIJ KONDA 

časa mladih izdatneje pomagati. 
Že dolgo podpiram idejo, da sc 
ustanovi občinski Urad za mla
dino, ki bi mladinske organiza
cije v občini financiral na pod
lagi aktivnosti, ki jih posamez
na druStva in skupine mladih 
izvajajo med letom - najboljši 
način za tako financiranje pa jc 
preko razpisov, ki bi jih izvajal. 
Poleg razpisov in financiranja 
bi se na Uradu pridobivale in
formacije in nasveti, ki so po
membni za mlade (kulturna in 
Športna udejstvovanja, lahori, iz
leti, socialno zavarovanje ...), iz
vajali bi sc izobraževali prosto-
časni programi, svetovalo pri re
ševanju učnih in osebnih težav, 
zasvojenosti, pomoč pri zapo
slovanju. Šolanju itd. 

Za vse dejavnosti bi Urad po
treboval prostor, da bi pod eno 
streho združili mlade ob različ
nih interesnih dejavnostih. V ta
kem mladinskem centru sc bi 
srečevali poleg mladih, ki so or
ganizirani v druStva, tudi mladi, 
ki niso vključeni v nobeno or
ganizacijo oziroma druStvo. Ne 
gre prezreti dejstva, da jc prav 
ta mladina najbolj izpostavljena 
negativnim vplivom družbe in 
nimajo možnosti kandidirati za 
sredstva proračuna. 

Če bi imela občina tak Urad, 
bi tudi odpadel neorganizirani 
pritisk mladinskih društev na 
proračun in višina sredstev po
sameznim društvom nc bi bila 
več odvisna od lokalne oblasti, 
ampak od pravil, ki bi bila do
ločena. 

Ne smemo pa prezreti dejst
va, da se Urad lahko prijavlja na 
razpise ministrstev, česar obči
na ne more. 

Če ostanem na področju 
družbenih dejavnosti, bi sc do
taknil tudi izgradnje otroških in 
športnih igrišč v naseljih. Obči
na pripravlja prioritetni vrstni 
red izgradnje in obnove igrišč, 
tako da so naši napori glede le
ga končno obrodili sadove. 

Ena od tem, ki sc bo pojavi
la pri sprejemanju proračuna, jc 
tudi obnova tal v večnamenski 
športni dvorani v Kamniku. Ce
na zamenjave tal (parket) bo ob
čino stala cca 48 milijonov. Stri
njam se, tla je It) potrebno, ven
dar jc treba razmišljati o raci
onalnejših variantah. Ena od ta
kih variant jc bila že tik pred 
izvedbo štiri ali pet let nazaj, ko 
jc bil podan predlog, da'se še 
vedno dotrajani parket v telo
vadnici OŠ Marija Vera zame
nja, kar bi stalo cca. II milijo

nov tolarjev. S to potezo bi ob
čina privarčevala, odbojkarji pa 
bi dobili v kratkem času kvali
tetno dvorano s potrebnim par
ketom. 

Podobna stvar je z obnovo 
kino Dom Kamnik. Zupana za
vezuje sklep občinskega svela 
iz prejšnjega mandata, denarja 
za obnovo pa jc premalo. Naj
bolj logična rešitev bi bila, da sc 
projekt zamrzne ter novi kul
turni dom naredi kot prizidek 
pri glasbeni šoli. Kamnik ne ra
bi Cankarjevega doma, vsekakor 
pa potrebuje kulturni dom in to 
takoj. S tem, ko prenesemo in
vesticijo h glasbeni Soli, poveča
mo tudi kapacitete glasbene tole. 
Potrebno bi bilo premisliti. 

V tem proračunu bomo odlo
čali tudi o sredstvih za novo 
kotlovnico ter nadzidavo in do
zidavo OŠ Marija Vera v vred
nosti 137 milijonov tolarjev. Ob
ljubim, da bom jaz in moji ko
legi iz LDS-a ta predlog branili 
in glasovali zanj, ravno tako kot 
za predlog dograditev podstrešja 
za učilnice na OŠ Šmartno. Ta
ko bosta ti dve Soli primerni za 
dcvctlctko. 

Gasilski zvezi bi bilo potreb
no nameniti cca. 37 milijonov 
tolarjev. Asfaltirati cesto med 
Tunjicami in Komendo, celovito 
oblikovati kamniške strani na iri-
ternetu, zagotoviti sredstva za 
ustanovitev Stanovanjskega 
sklada Kamnik. Samo stanovanj
ski sklad se lahko prijavi na 
ugodne kredite do 25 let, ki jih 
razpisuje Republiški stanovanj
ski sklad. Občina Kamnik pa za 
svoj razvoj potrebuje mlade 
ljudi in mladi ljudje bodo osta
li in prihajali v Kamnik, čc bo
do imeli stanovanja. S tem, ko 
bomo v občini imeli več zapos
lenih s stalnim prebivališčem, bo 
dobila občina več dohodnine. 
Potrebno je dokončati določe
na dela, kol so cesta Prapreče-
Meje, Ravne-Oševar itd. Pred
vsem pa je potrebno začeti ob
navljati Kovinarsko cesto. Pove
čati pa jc potrebno tudi sredstva 
za podjetništvo in turizem. 

To jc samo majhen del tiste
ga, kar naj bi proračun vsebo
val in za kar se zavzemamo. Bi 
pa poudaril, tla je moj dolgoroč
ni cilj, da občina začne vlagali 
sredstva v mlade na področju iz
obraževanja, stanovanjske poli-
like in financiranja mladinskih 
prostočasnih dejavnosti. 

B R A N E GOLUBOVIČ, 
član občinskega sveta 

PISMA - ODMEVI - MNENJA - PISMA - ODMEVI - MNENJA 
Kdo in zakaj nasprotuje razvoju 

Kamnika 
Ne glede na vse polemike, ovadbe, odločbe in vložena 

sredstva je v eetotni zgodbi Utoka nekaj dejstev, ki bi jih tis
ti, ki zgodbo spremljajo, morali vedeti. 

Kot t. i. Civilna iniciativa smo v letu 1998pristopili k re
ševanju našega mesta. Prepričani smo da bi (bo) izvedba 
stanovanjske soseske po zamislih investitorja ZIL inženi
ringa Kamnika v oblikovalskem pogledu prinesla več ško
de, kot mu bo v vsebinskem dala koristi 

Čutimo dolžnost ugovarjati nekaterim navedbam, kijih 
ZJL navaja v svojem članku. Čeprav ZIL vabi k besedi tis
te, katerih prihodnost naj bi po njihovem med drugimi 
ogrožali tudi mi, hi vsem, kijih to zanima, želeli še enkrat 
povedati, kaj smo želeli in še želimo pod Malim gradom do
seči. 

ZIL inženiring, d. d. v članku velikokrat omenja legal
no sprejetje zazidalnega načrta K6-Utok, potem ko je os
nutek odloka o zazidalnem načrtu javno razgrnjen in obrav
navan uspešno prešel vse faze demokratičnega vključeva
nja najširših množic. Sprejetje zazidalnega načrta sploh ni 
sporno. Zazidalni načrt je bil sprejet, temu nihče ne opo
reka. Problem je v tem, da gradnja, ki se pod Malim gra
dom izvaja, ni usklajena s sprejetim Zazidalnim načrtom 
in je s tem Kamniku in Kamničanom odvzeta možnost, da 
bi si pod Malim gradom zagotovili mestu Kamniku in Ma
lemu gradu prilagojeno stanovanjsko sosesko. 

Zakaj civilna iniciativa trdi, da veljavni Zazidalni načrt 
ne more biti podlaga z.a izgradnjo stanovanjske soseske ? 
Dejstvo je, da ima vsak zazidalni načrt strokovne podlage, 
ki opredeljuje cilj napora, vloženega v ta zazidalni načrt. 
Strokovne podlage, na katerih je narejen zazidalni načrt za 
območje Utoka, govorijo o nečem popolnoma drugem kot 
o stanovanjski soseski. Govorijo o prenovi (revitalizaciji) 
industrijske cone. Na območju nekdanje tovarne Utok naj 
bi deloma v obstoječih objektih, deloma v novih dopolnit
vah zaživela trgovsko-poslovna dejavnost, ki hi dala nov 

zagon razvoju starega mestnega jedra. Tako je bilo napi
sano v strokovnih podlagah. 

(Citiramo iz ZIL-ovega članka:) »In kdor je med pred
videnim časom za javno razpravo in med javno razgrnitvijo 
odloka v občinski stavbi vsaj bežno preletel razstavljene na
črte in besedila, je zlahka opazil,« (konec citata) da celot
na zasnova zazidalnega območja izhaja iz priznavanja 
gradbenih linij, kijih v prostoru zarisujejo obstoječi indus
trijski objekti. Neresen bi bil takrat tisti, ki hi predlagat 
zmanjšanje objektov ali njihovo rušilev. S tem hi obrnil na 
glavo celotno zasnovo in prezrte bi bile strokovne podla
ge. Verjetno tudi ni laika in ne strokovnjaka, ki hi za vzpo
stavitev trgovsko-poslovnega centra v indu.strijsko-po.slov-
nem objektu predlagal zamenjavo še dobrega obstoječega 
objekta z novim. Takrat ni nihče spal, kot trdi ZIL inženi
ring, d. d. Vsi so bili budni in videli, da bo nekdanji Utok 
postal nekakšen kamniški BTC. In v tistih časih splošne tr
govske evforije je hilo tako razmišljanje razumljivo. Zato 
ob sprejemanju Zazidalnega načrta K6-Utok skorajda ni 
bilo pomislekov o preoblikovanju industrijskega komplek
sa Utok v poslovno-trgovski kompleks. Razen pomislek, da 
Kamnik za takšno trgovsko cono nima zaledja. (Spomnimo 
se protirazličice ureditve Utoka - projekt Mamut, kije tr
govsko cono v območje Utoka vnašal v obstoječe stanje). 

Če bi bil osnutek odloka razgrnjen kot bodoča stano
vanjska soseska, bi se verjetno našel marsikdo, ki bi po
mislil o smiselnosti nameščanja stanovanj v bivše Utokove 
prostore oz. o smiselnosti ohranjanja gradbenih linij sta
rih industrijskih objektov, če se stanovanjska soseska na
črtuje kot popolnoma nova gradbena masa. 

Zato se nam zdi popolnoma neumestno zatrjevanje, da 
so imeli vsi dovolj časa in priložnosti, da bi dali pripombe 
na danes veljavni zazidalni načrt. 

Odkar se je v medijih prvič pojavila zavajajoča perspek
tivna risba ljubke stanovanjske soseske pod mogočnim Ma
lim gradom, je postalo jasno, da se bo na ruševinah Uto
ka gradila popolnoma nova stanovanjska soseska. To je bi
lo dve leti po legalno sprejetem zazidalnem načrtu, kije na 
tem območju predvideval trgovsko-poslovno cono. In tak

rat, torej dve leti po javnih razgrnitvah in obravnavah, je 
bila javnosti prvič dana možnost, da poda svoje pripombe 
na zasnovo stanovanjske soseske. Javnost je to prek civil
ne iniciative naredila. Ker je Upravna enota (po znanih za-
pletljajih z. razlago 12. člena odloka o zazidalnem načrtu 
K6-Utok, ki govori o možnih odstopanjih) gradbeno dovo
ljenje že izdala, je bila edina možna pot civilne iniciative 
- ob dejstvu, da niti občina niti investitor nista hotela go
voriti o preoblikovanju stanovanjske soseske v strukturo, ki 
bi bila prilagojena staremu mestnemu jedru - izpodbijanje 
stanovanjske dejavnosti v območju trgovsko-poslovne co
ne, ki jo je določal na tem mestu zazidalni načrt. To je mno
go ljudi, ki so pisanja o tem spremljali, zavedlo, da civil
na iniciativa nasprotuje gradnji stanovanj. To so vztrajno 
trdili tudi predstavniki občine in investitorja, kljub temu da 
jima je bilo jasno predstavljeno dejstvo, da je edini cilj ci
vilne iniciative ves čas le izdelava novega zazidalnega na
črta, ki bi bil od svojih korenin naprej naravnan k izgrad
nji primerne, gabaritno in oblikovalsko premišljene sta
novanjske soseske pod mogočnim Malim gradom. 

Civilna iniciativa je uspela doseči razveljavitev dovolje
nja za gradnjo v tistem delu, ki govori o gradnji stanovanj. 
To nikakor ni bila posledica zasebne intervencije poslan
ca Maksimiljana Lavrinca pri delavki na Ministrstvu za 
okolje in prostor, kakor v svojem pisanju navaja ZIL inže
niring d. d., temveč uspešen poskus uveljavljanja zakoni
tosti na področju urejanja prostora s pomočjo ljudi, ki smo 
jim zaupali, da bodo v času svojega mandata delali v dobro 
ljudi (in prostora). Rešitev vloge v rekordnem času, kol pra
vi ZIL, je bil po našem poskus Ministrstva za okolje in pros
tor, da bi se v reševanje tovrstne problematike dejavno 
vključilo in nikakor ne osebna usluga delavke Ministrstva 
za okolje in prostor poslancu. Sam ZIL Inženiring d. d., 
navaja, da je po Sloveniji še več takih primerov, kjer po
budniki razveljavitev čakajo po leto in več, kar ima za po
sledice kasnejše legalizacije za prostor bolj ali manj ne
ugodnih velikih posegov. Žalostno priznanje, da se inves
titor pri svojem delovanju zanaša na počasnost postopkov, 

ki bi ga ustavil. V primeru soseske Utok smo želeli prepre
čiti, da bi do gradnje prišlo, dokler niso narejeni po pros
torski zakonodaji pravilno sprejeti temelji za novo stano
vanjsko sosesko v danem prostoru. 

Investitor ZIL inženiring je bil trdno prepričan, da je z 
gradnjo stanovanjske soseske v merah bivše industrijske 
cone izbral pravo smer ter je na Upravno sodišče vložil pri
tožbo zaradi delne razveljavitve gradbenega dovoljenja in 
položil temeljni kamen nove soseske. 

ZIL inženiring je velik investitor. Verjel je v svoj prav. 
Vedel je, koliko sredstev je v sosesko že vložil. Posluh za 
prostor hi jemal čas in denar. 

Na Ministrstvu za okolje in prostor niso bili več prepri
čani, da je pravi čas za uveljavljanje zakonitosti na področ
ju urejanja prostora ter Upravnemu sodišču niso pravočas
no predložili potrebnih gradiv, iz katerih hi se videlo, da 
zahtevi investitorja po gradbenem dovoljenju za gradnjo 
stanovanjske soseske po veljavni zakonodaji ni moč ustre
či. Upravno sodišče je na podlagi razpoložljivih gradiv lah
ko ugotovilo le, da ni razloga, da hi si investitor še naprej 
delal škodo s čakanjem in je razveljavilo odločbo Minis
trstva za okolje in prostor, ki investitorju ni dovolila grad
nje stanovanj. S tem je, resnici na ljubo, soseska dobila ze
leno luč z.a nadaljnjo rast. ZIL se v svojem zapisu čudi, da 
civilna iniciativa kljub svoji medijski aktivnosti ni obja
vila dejstva, da ima investitor v rokah odločbo Upravnega 
sodišča, ki razveljavlja odločbo Ministrstva za okolje. To 
ni uspeh civilne iniciative, da hi ga hitela objavljati. To tudi 
ni uspeh investitorja. To je smer nagiba tehtnice, kadar SO 
v igri Veliki. 

Pravno dejstvo je še vedno to, da stanovanjska soseska 
pod Malim gradom ni usklajena z veljavno urbanistično do
kumentacijo. Ponovno naj ponovimo, da civilna iniciativa 
ne nasprotuje gradnji stanovanj, nasprotuje pa urbanistič
no tako neprimerni rešitvi, ki bi se ji z malo več volje na 
strani občine in investitorja dalo izogniti - brez izgovar
janja na nevarnosti, ki so prostoru grozile, če ne bi Zli. z. 
zagotovilom Občine, da bo v gabaritih (prostorskih merah. 

http://indu.strijsko-po.slov-
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Na Duplici namesto poslovnih 
prostorov nova stanovanja? 

Že nekaj časa jc osrednji prob
lem strnjenega urbanega naselja v 
krajevni skupnosti Duplica, kjer na 
sorazmerno majhni površini Zc da
nes živi okrog 4500 prebivalcev. 

nili na Bojana Mlakarja, vodjo od
delka za okolje in prostor. Pove
dal nam jc, da je investitor poslal 
občini predlog za potrditev izrisa 
iz zazidalnega načrta in da so ugo-

Pogled na gradnjo novega stanovanjskega objekta na Duplici 

pomanjkanje parkirnih prostorov. 
Zato je bilo s spremenjenim zazi
dalnim načrtom za območje B-17, 
to je za zemljišče med Ljubljansko 
eeslo in Kamniško Bistrico, poudar
jena izraba prostora za trgovsko 
poslovno dejavnost. 

V tem smislu je bilo julija letos 
izdano tudi gradbeno dovoljenje za 
gradnjo poslovno stanovanjskega 
objekta, v katerem naj bi bilo 14 
stanovanjskih in 12 poslovnih enot. 
Zato je mnoge začudilo, kako to, 
da investitor V A . A L d. o. o. iz 
Ljubljane v časnikih reklamira pro
dajo 32 stanovanj in samo 4 po
slovne prostore Torej gre pred
vsem za stanovanjski objekt. Po
slovni prostori so le nujni privesek. 
Po izgradnji objekta naj bi ostalo 
le okrog 700 m 2 prostega zemljiš
ča, pa Se tega ne bo moč v celoti 
namenili za parkirišča. Če bi upo
števali samo po eno vozilo na sta
novanjsko enoto (pogosto pa pri
deta na eno stanovanje dva ali ce
lo trije avtomobili) in dve vozili na 
poslovno enoto, bi potrebovali naj
manj 40 parkirnih mest. Pomanjka
nje parkirnih mest in njihova raz
vrstitev ob priključno cesto na 
Ljubljansko cesto bo seveda vpliva
la tudi na prometno varnost, saj se 
bo tako zmanjšala preglednost na 
zelo prometnem križišču. Dober 
zgled za to je ureditev parkirišč ob 
križišču pri Svetilniku, kjer parki
rani avtomobili zapirajo pogled na 
vozila na Ljubljanski voznikom, ki 
v križišče pripeljejo po Kovinarski 
eesli. 

Vse kaže, da se težnja investitor
jev, da bi na določenem zemljišču 
zgradili čimveč stanovanj, pri tem 
jih pa ne zanima/skrbi dosti, kako 
se bodo ljudje v takem okolju po
čutili, nadaljuje. 

Z vprašanjem, kaj namerava ob
čina Kamnik storiti, smo sc obr-

tovili, da ta izris ni skladen z za
zidalnim načrtom za sosesko B-17 
Duplica, saj bi pri predvidenem šte
vilu stanovanj in normativu 1,5 par
kirnega mesta na stanovanje /manj
kalo kar 15 parkirnih mest. Inves
titor jc namreč prvotno predvide
na večja stanovanja razpolovil na 
dve manjši. Zato so se konec de
cembra lani s predstavniki investi
torja, V A A L iz Ljubljane, dogo
vorili, da bo investitor pripravil 
nove projekte in jih poslal občini 
v potrditev. Na tej podlagi bo mo
ral pridobiti na Upravni enoti 
Kamnik novo gradbeno dovoljenje 
V primeru, da bo ostal pri prvot
nem številu stanovanj, pa bodo po
trdili sedaj veljavno gradbeno do
voljenje. Kot je dejal Bojan Mlakar, 
pomeni večje Število stanovanj tu
di večjo obremenitev celotne ko
munalne infrastrukture. Vse to bi 
bilo seveda treba upoštevati pri 
presoji predlaganih sprememb. 

F. S. 

KAMNIŠKI ALPINIZEM V ČASU IN PROSTORU 
Potopljeni v vsakodnevno dogaja

nje težko opazimo zakonitosti časa, 
težko ocenimo pomen dogodkov in 
njihov vpliv na prihodnost; bleščava 
navadnih cestnih luči nam zastira po 
gied na zvezde. Sele pozneje, ko vsak
danjost odteče v nepovrat, sc izpod 
[površine jirikažejo trdne oblike relie
fu. Tako, pogledano nazaj, sele zares 
uzremo ključne dogodke, njihovo JXP-
vezavo z drugimi, vzroke in (posledice, 
skratka zgodovino. 

/'udobno, kol velja za splošno zgo
dovino je tudi z alpinizmom, V seda
njosti, ki je seveda »tekoča', se nam 
kar naprej dogajajo zgodovinski tre
nutki in dejanja, a izkušnje s [pretek
lostjo nas uče, da vso to gosto po-
membnost sito časa zelo razredi i m 
nazadnje ostane le nekaj svetilnih >i. 
ki nam pomagajo iskali začetek/mii. 
ali vsaj smer k začetku. To smo prisi
ljeni storiti predvsem takrat, kadar se 
zgodi kaj očitno tako velikega, da bo 
verjetno prestah preizkušnjo časa. 
Treba je nazaj po odgovore na vpra
šanja, kako in zakaj se je to sploh 
moglo zgoditi. 

Ko iščemo genezo kamniškega alpi
nizma, nam ni treba prav daleč v zgo
dovino slovenskega alpinizma. Če je 
bil Valentin Stanič, sicer pionir alpi
nizma v Vzhodnih Alpah, (preddvesto 

Neposredno ob nastajajočem objektu sta v zazidalnem načrtu za B-17 narisani le dve parkirni mesti in sicer ob 
izvozni cesti na Ljubljansko cesto. Ostala mesta pa bo, kot kaže, treba poiskati na ostalem predelu soseske {skica 
zazid. načrta!) 

PISMA - ODMEVI - MNENJA - PISMA 
volumnu) industrijskega kompleksa 
lu/iko zgradil stanovanjsko sosesko. 
Prepričani smo, da bi ZIL našel svoj 
finančni interes tudi v urbanistični re
šitvi, ki bi se danemu prostoru bolj 
prilagajala, če bi bil s strani Občine 
od vsega začetka tuko usmerjen. 

Danes zveni ie skoraj nepomemb
no, da je investitor pričel gradnjo po 
drugačnih načrtih, kot so bili listi, za 
katere je dobil gradbeno dovoljenje. 
Gradnja sicer sedaj sloji, morda zara
di mraza, morda pa celo zaradi ne
pravilnosti. Morda investitor usklaju
je načrte, morda pa z močno ekipo 
pravne službe išče zase najbolj ugod
no rešitev iz. labirinta zakonodaje. 

V javnosti ulegne odmevati tudi ob
tožba, da civilna iniciativa in vsi nje
ni pristaši ZttVirajO gradnjo Kamniku 
prepotrelmega vrtca. Ob tem nuj po
vemo, da gradnja vrtca, ki po zazidal 
nem načrtu prav tako ni predvidena, 
pa jo investitor v okviru le stanovanj 
sle soseske namerava izvesti brez 
spremembe zazidalnega načrta, nika
kor ne more rešiti staršev in Otrok, ki 
v Kamniku že danes Čakajo nu sprejem 
i' vrtec. Kazen V primeru, da lunin vsi 
KUpcl stanovanj prav starši otrok, ki 
stojijo i vrsti pred kamniškim i iteem 

Investitor /II. inženiring bi, kot je 
•dišati tudi v vrstah strokovnjakov zu 
prostor, moral ustavili konje, ki tre 
milno pod Malini gradom dirjajo le 
kapitalu v prid. Civilno iniciativa je 
kljub vplivnim funkcijam nekaterih so 
delujočih nekako brez. moči, ker 90 na 

primeru Malograjske stanovanjske so
seske odpovedali vsi mehanizmi varo
vanja prostora od upravnih do inšpek
cijskih, ki \*+>hičajnih okoliščinah na
vedenemu smrtniku zagrenijo življenje 
ž.c ob želji po spremembi namembnosti 
stanovanja v pisarno, pa to po veljavni 
urbanistični dokumentaciji ni možno, 
ker v zazidalnem ali ureditvenem na
črtu za območje, v katerem se stanova
nje tega smrtnika nahaja, piše, da so 
nadstropja v tem območju namenjena 
stanovanjem, pisarno pa je mogoče 
imeti le v pritličju... 

Čez ves članek ZIL inženiringa d. d. 
je čutiti podtikanje, da gre pri delova
nju nasprotnikov trenutne gradnje pod 
Malim gradom za neke osebne intere
se, ki ne presegajo dometa častihlep
ne želje po oblasti. Očita se nam. da 
delujemo brez argumentov. Če vam 
nismo uspeli predstavili naših argu
mentov, ki so izključno prostorske na
rave in bodo opazni še daleč za tem, 
ko hodo vsi današnji politični in nepo
litični akterji zapustili površino Zorn
ije, in če /tuše delovanje ne 00 obrodi
lo za prostor pozitivnih rezultatov, vas 
vabimo, dn si januarja leta 2003 na 
lastite oči ogledate, proti čemu smo se 
borili. CIVILNA INICIATIVA 

Tudi to se dogaja 

v Kamniku! 
Ni dolgo tega. ko smo stari Kam-

ničani nemočni in prizadeti opazovali 

izpraznitev stanovanja v hiši na Glav
nem trgu št. 9. Vsi smo vedeli, da je bi
lo to stanovanje gospe Pepce Kramar, 
rojene Grašek, iz stare kamniške druži
ne. Za Pepco je od leta 1990 vzorno 
skrbel njen nečak ing. Peter Grašek in 
zadnja leta je v glavnem preživela pri 
njem v Ljubljani. Umrla je lani avgus
ta v tednu Marije Snežne na Veliki Pla
nini v visoki starosti, skoraj 93 let. Žal 
je večino njenega premoženja, tudi pre
mičnine, nezasluženo podedoval njen 
nečak Andrej Grašek. Najetje neznane 
ljudi, ki so na skrajno nepielelen način 
do pokojne uničevali njene st\>ari t ob
leke, perilo, ročna dela, posodo, pohišt
vo). Da je šlo hitreje, so stvari metali 
tudi skozi okno nu kiimionček in vse z 
veliko naglico odvažali na odpadno od
lagališče pri Podgorju. Ročno vezen 
prtiiek. kije padel s kupa med odvaia-
njem, je pobrala mimoidoča Kamni-
čanka rekoč: »To pa ja ni za v smeli.-
Odgovorili soji: -Kur vzemite, saj vse 
skupaj ni nič vredno.« 

V Sloveniji je veliku revnih ljudi m 
tudi v Kamniku delujejo dobrodelne or
ganizacije, kot slu Rdeči križ. in Kuritus. 
Njim bi zavržene stvori prav gotovo 
prav prišle, ilu bi jih razdelili pomni i 
potrebnim ljudem, ki bi jih koristili) 
uporabili. 

Vsi smo PepCO poznali km verno, 
vestno, varčno in ugledno Kamničanko. 
ki si takšnega ravnanja res ni zaslužila. 
Dobil je vse, za Vse svete pa ni na Ža
lah prižgal niti svečke, niti ni položil 
primernega šopka. Tudi to smo opazi
li. STARI KAMN1CANI 

Žalosten pozdrav 

Tudi mlade smreke na Klavčičevi 
uliti so. na žalost, doživele dan mrtvih, 
vendar ne po svoji krivdi. Zlobni ljudje 
so jim mlada sreo polomili. Ne vem, 
ziikuj ljudje nočejo razumeti, da je tudi 
drevo živo bilje in gaje potrebno ne
govati in vzgajati kot otroka. Drevesa 
so vendar vir življenja. Kot ne more
mo brez. zraka, vode, sonca, kruha in 
drugih dobrin, ludi ne moremo brez 
dreves. 

Stanovalci Klavčičeve II želimo 
povedati nekaj žalostnih in bolečih be
sed, saj smo v okolici posadili dva bo
ra, nekaj smrekie in platani. To pa je 
motilo g, Ačirnoviču in njegovo ženo, 
iz Klavčičeve ulice Izt. Reklu sta nam. 
da kdor hoče drevesa, naj gre v gozd. 
Vseskozi slo spodbujala svoju sinovu, 
du slo lomila vršičke, kur jima je ludi 
uspelo in slu s pomočjo sostanovalcu 
in sorodniku dokončno loko poškodo
valo drevesa, da so mlade smrekee 
pričakale prvi november povsem po-
lomi jene. Vsi stanovalci Klavčičeve II 
se zgražamo nad takim početjem, kajti 
vseskozi si prizadevamo Z.a zeleno m 
urejeno okolico, Celo deliivri f nudile 
Iju so kosili travo, du bi bilo lepše. 
Vsepovsod sejejo travo, zasajujejo gr
mičke, drevesa in se trudijo za čim 
lepše okolje, pri nas pa nekateri ljud
je uničujejo ves naš trud. Takšnim lju
dem je treba pokazati pravo pol! 

FI KRETA DA UTOVI Č 

leli -e zelo jired »slovenskim« časom in 
zato povsem osamljen pojav, so bili 
»DrenovcU in Henrik Turna sto let 
kasneje že začetek organiziranega al
pinizma, da ne govorimo o pravem 
alpinističnem klubu »Skala«, ki je v 
dvajsetih in tridesetih letih zelo skrbel, 
da so čim več naših sten Slovenc i jire-
plezali pred tuji i. 

Rojstno leto kamniškega alfpinizma 
je šele 1932. Če vemo, da so v svetu 
takrat že prišli nad H(XX) metrov in da 
so v Alpah padali »zadnje problemi, 
da so v Julijcih jplezali že najtežje ste
ne, potem je bilo to kaj pozno rojstvo. 
A mlajšim rodovom je prizanešeno z 
izumljanjem že izumljenega in tako 
so se tudi »KamničanU rodili narav
nost v že tekmovalni alpinistični svet. 
11 in in izraz u i pretiran, si je treba te 
ogledati naslove člankov, knjig in fil
mov iz časa med obema svetovnima 
vojnama, pa naj bo to v svetu alij/ri 
nas). Logično, da tekmeci kamniškim 
alpinistom niso bih tuji i. taj ti razen 
sten nad jezerskim - Kamniških »pla
nin« niti niso »ogrožali«, /pač/paprecej 
bližji rojaki Ijuhljančani, natančne
je, ljubljanska skupinu, ki se je manj 
kot na Julijce osredotočila [nredvsem 
na Kamniške. (Takraten nizek živ
ljenjski standard je kulminiral v bicik
lu in s tem tudi določal akt ijsk-i radim 
večini alpinistovi. In stena, ki je prav
zaprav predstavljala bojno polje • se
veda vertikalno je bila tudi nekaj po-
sebnega: Rzenik. Krušljivost je prav 
tako značilna zanjo kol izpostavi je 
nosi, treba jo je bilo plezali in še pre
varali njeno »zahrblnost«. Skozi ta /PIP-
gled nazaj se iz meglene zgodovine 
počast lušči /podoba moža, ki je dal 
kamniškemu alpinizmu samozavest, 
ga /postavil na ideološko /podlago in 
mu vcepil prepričanje, aa ni noben 
dosežek dovolj dober, daje nenehno 
treba slediti novim izzivom ali jih is
kali. Poleg lega je bil zveza ali most 
več generacijam. Uspelo mu je organi
zirati alpinizem pred vojno, utrditi po 
vojni obnovljeni in pomlajeni alpinis 
tični odsek in končno po njegovem 
skoraj razpadu najti stik še s tretjo ge
neracijo alpinistov in ji/predvsem /pre
dati ideje in zagon za nujni vzpon v 
druge arene alpinizma, evropske in 
svetovne. To je bil Pavle Kemperle, ki 
je za tiste čase razmišljal presenetljivo 
moderno in vizionarsko, tako da ta 
njegova plamenica še vedno potuje 
najprej, čeprav njega samega že diplgo 
ni več. Da sta tekmovalnost in solidar
nimi nlpcnem združljivi in hkrati nu/ 
m n napredek, /<• tamoumevno red 
bini Slovencem PavletaKempertuje 
bilo. 

Česmo na Kranjskem Kamničani. 
smo zunaj naših meja Slovenci. Če 
kaj, je bilo to načelo zvezda vodnica 
kamniškim aljpinisltpm. Ni /ih bilo še 
priprti himalajski odpravi, bili su pa 
prvi Sloveru i v težkih lednih stenah 
Zahodnih Alp iu Kavkaza in te pri 
drugi himalajski odpravi leta 1963 fe 
Kamničan [prijpk'zal na še nedoseženi 
zahirdni vrh Kangbačena • 7538 m vi
soki jalung Hi To je š<> redin i najvišji 
vrh, ki so ga jtrvi jirejilezali Slovenci. 

Zadnja tri desetletja je kamniški al 
pinizem zelo pomemben del zgradbe 
in zgodovine slovenskega alpinizma 
in je hkrati z njim ves ta čas v najož
jem svetovnem vrhu. To dejstvo je to
liko več vredno, ker je /prispevek ali de
lež večstranski Kol gre po eni strani 
za vrhunske plezalce, ki so /plezali v 
najtežjih stenah in najvišjih gorah 
sveta, tako gre ludi za bistven prispe
vek pri načrtovanju in organizaciji 
himalajskih odprav, pri rojevanju in 
krepitvi smisla za skupnost, jmjm-na 
šanju znanja manj razvitim in po
dobno. To je nenavadna alt • eto <h 
na trditev, a le na prvi pogled Kot je 
bil Kamnik skromen in majhen, koje 
vstopal v slovensko alpinistično are
no, takšno je I lihi 11 uli Slovenija, koje 
začela nastopati v svetovnih gorstvih. 
In kot je bilo treba držali skupaj - vsi 
za enega, eden za vse - Kamničdnom, 
tako smo morali skupaj nastopati lit 
di kot Slovenci. Projekcija in prenos 
kamniškega načina na slovenske ga je 
bila tako naravna in logična. Z.a hit 
rejši VZpOn je bilo treba drug druge 
mu poaslavljati ramena in še danes 
kljub »drugačnim« časom -je to način, 
ki majhnim skupnostim zagotavlja 
preživetje med večjimi - in ne le v alpi
nizmu. 

Če se imen ne dotikamo, ker je xgO 
dovina/m Kempertu jpravzajprav še se
danjost, /nt ne moremo mimo vsaj ne 
katerih dejanj slovenskega alpinizma, 
kjer so bihpomembni soltorci kamniš
ki alpinisti: poleg že omenjenega 
Kangbačena je leta 1915južna stena 
Makahtja dejanje, ki jc sploh potisnih 
slovenski alpinizem v svetovni vrh. Sle
dil je Zahodni greben Everesta 1979, 
še vedno najtežja smer na najtPišjo go
ro sveta. Dve leli kasneje veliki poskus, 
skoraj uspeh v južni steni Lotseja, le 
nekaj mesecev za tem, jeseni 1981, pa 
ena najbolj dramatičnih zgodb vse lii-
malajske zgodovine - prava homerska 
epopeja - prva smer v južni steni Dau
lagirija. ki jo jezadnjisolo vzpon spet 
/priklical izzgodotine. Nove.smeri na 
čo Oju. Siša Pangmo. Kangčendzen-
go, prvi in doslej edini slovenski osem-
tisočak pozimi (sjpet Daulagiri). Men-
lungtske. Ama Dablam. Nu/plse, vrho
vi v Zahodnem Nepalu, če ostanemo 

le [pri najvišjih in najtežjih, vse to so 
dejanja z bistvenim, večinoma celo 
odločilnim deležem kamniških alpi
nistov. Pri tem so izpuščene vse Alpe. 
Andi, vsa druga azijska gorstva. »Iz 
roda v npd duh VodtpOt,* hi se, prene
seno izpepezije, lahko reklo tudi za al-
fpinizem. 

In če alpinizem že ni poezija, je pa 
vsaj precej umetnosti v njem. Eno je 
možnost prežitpetja, btpljfpa najti smer, 
prehode. Kol ki[>ar s trdim dletom in 
vztrajnostjo kleše kip, ki ga sluti v su
rovem bloku kamna, tako alpinist sle
di črti. ki mu jo je že mesece prej duh 
risal na fxrdobo gore. In ko misel ne 
more več naprej, ko je bilo premišlje
no že vse, kar se[rremisliti da, vzame 
v roke eden dleto, drugi cepin, in zač
neta. Zdaj je treba samo še narediti, 
kajti ko je slika v glavi dokončana, 
mora ven, sicer bi bilo življenje ne
znosno. In ko je umetnina narejena, 
ko je »zunaj; je vržena v čas in pros-
tepr. poslane last drugih Vsak jo vidi z 
drugimi, svojimi očmi, nanjo projici
ra svoje lastne predstave in fantazije, 
in lako tildi zanj samega ni vedno is
ta 

jeseni 1999 sla bili v nepalski in ti 
betonski Himalaji le dve odpravi zelo 
usfpešni Obe sta bili slovenski, obetu 
di kamniški. 

Marko Prezelj je bil član odprave 
ki si je zadala za cilj jtrvi vzpon iz Ti
beta na 7952 m visipki Gjačung Kang 
Ze iz Nepala le redko plezana gora je 
bila na tibetanski strani, kamor pada 
jo vzhodna, severna in zahodna ste
na, še povsem neraziskana. Gori 
manjka do osem tistrčle sknpmna raz
lika 48 metrov, odmaknjena je od ci
vilizacije, sicer pa nudi težko, a ele
gantno in razmeroma varno pleza
nje, seveda za trhunske alpiniste. Od 
prava je usjpelu, ker so bili alpinisti 
enakovredni in so [xplem, ko se je vre
me ustalilo, v hitrem alpskem pleza
nju v dveh skupinah 31 oktobra in 
1. nottembra dosegli vrh. V lem času 
so že vse druge odprave tpbujpale nad 
razmerami in zapustile tibetansko 
področje Himalaje Odpovedat je tudi 
satelitski telefon in odprava je sporo 
čila uspeh in srečen izid šele z neke 
vaške [Kpšte, ko so se že irračuli proti 
Katmanduju. Uspeh vrhunski, a novi
ca le zu poklicane in za zaskrbljene 
domače; prava himalajska klasika to 
rej. 

Odprava Tomaža Humana je bila 
sestavljena potrsem drugače. V usred 
u/t del IPatilagirijeve južne stene se je 
podal en sam človek, trdno verujtrč. 
da je prav on ptpklican. da vstopi v 
najtPečjo možno nevarnost in jo {neži
vi. Vsa ostala ekipa je bila le /xpdp<pra 
konici /Piramide logistična, medijska, 
medicinska, dokumentacijska Zahva 
ljuioč laki organizaciji in moderni 
Ichniki smo lahko opazovali samotne 
ga borca sredi neznansko nevarne 
stene, kol bi se dogajali p na pesku are 
ne: gladiator- resničnezt>eri- resnič
nigledalci. In še izid je bi/, kol se spo
dim za dobro pravljico: izčrpan in ra 
njen - a živ junak, premagan zmaj 
ne pa uničen. Tako je tudi za druge 
viteze ostalo še dovolj dela. Povedano 
tehnično: Tomaž Humar je v južni 
steni Daulagirija[preplezaldoslej naj
bolj centralno in najnevarnejšo smer, 
2 novembra je dosegel najvišjo točko, 
a za zmagovalni dan se šteje 4. no
vember, ko ga je helikopter prinesel 
nazaj v življenje. Z vzponom Tomaža 
Humarja se je meja še s[trejemtjivega 
tveganja zelo dvignila, [PO drugi stra
ni [pa se je živi, sprotni alpinizem pre
selil na računalniške ekrane. (Iboje 
bo imelo znaten vpliv na alpinizem 
prihoduir.lt 

Severna stena Gjačung Kanka in 
južna stena Daulagirija sta dtpe različ
ni umetnini Ena je tad raziskovanja, 
skupnega dela peti k i • ljudi sredi praz
ne, ledene [pokrajine, druga je rojena iz 
prijmčanja o edini poklicanosti za nje
no stvaritev, pa naj stane, kar hoče 
Ena je rojena v samotni ipdmahnjenip 
sli. pa nuj gledamo pO času ali pTOStO 
ru, druga s/prolt in vsem na očeh lina 
vabi k. posnemanju, druga straši kot 
pravljica o zmaju, ki mu namesto vsa
ke (pdsekane glave zrastejo tri nove A 
to je [x>gled od zadaj, kip se tPse še skirraj 
dogaja, ko sla hrup in[trah še v zraku 

Nekipč, čez nekaj desetletij, bo spet 
nekdo [Kpgiedal nazaj in iz megle zgtp-
dipvine skušal izluščiti obrise dejanj in 
ljudi. Opisal bo. kar bo videl takrat Vi
del b(p točke na presečišču kinprdinat ča
sa in [mpstora in [xpsixijih lastnih izkuš 
njah skušal lemu okostju nadeti videz 
življenja Dejanja ostanejo, a kaj se je 
zgodilo z junak).''So/prenesli ležo zma
goslavja'!1 So sprejeli misel, da jim je bi
la dana predvsem miltp.st in z njo mož
nost? Morda se mu bipdo kot v kristalu 
pokazale značilnosti neke dobe. saj 
/prav skrajne razmere najostreje izluš
čijo silnice, ki jih je/pri sia-rišnji medlo 
m povprečja težje zaznali. 

A nekaj je gotovo: dejanja txxiip oslu 
la slipvenska. vklesana v zgodovino naj 
višjih in najtežjih gora bistvo .so deja
nja. ()h t <sej naši minljivi/sli[xi se lahko 
[predajamo občutju blagega ugodja, da 
smo bili vsaj za kratek čas zraven, pa 
naj ho kol klesar ji ali kol priče. 

TONEŠKAKJA 

http://prihoduir.lt
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Bomo znali s spremembami prostorskih aktov za prihodnja desetletja pametno začrtati izrabo omejenega prostora pod čudovitim vencem Kamniških Alp, da ne bomo vsega pozidali in da bo kaj neokrnjene narave ostalo še našim 
zanamcem... 

O VSAKI SPREMEMBI TEMELJITO RAZMISLITI, SAJ NAJ BI 
AKTI VELJALI KAR POLDRUGO DESETLETJE 
Nadaljevanje s 1. strani 

Med občani je za spremembe prostorskih aktov res veliko za
nimanje. Že pred izdelavo nove prostorske dokumentacije so na 
občino poslali 412 vlog in prošenj. Po prvi javni razgrnitvi pa so 
sc-tavljalci prejeli še 443 novih pobud in pripomb na zavrnjene vlo
ge. Ker so nekateri občani pripombe oddali na več naslovov, so vse
binsko enake vloge, ki se nanašajo na istega vlagatelja in isto par
celo, združili tako, da je nastalo 344 vsebinsko različnih pobud. 

Ker so bile na predlagano gradivo po zaključku prve razgrnit
ve ponovno dane številne pripombe tistih predlagateljev, kate
rih predlogov ni bilo mogoče upoštevati in ker so se na podlagi 
opravljenih javnih obravnav spremenili kriteriji, jc Ljubljanski ur
banistični zavod še enkrat obdelal vse stare vloge, vložene pred 
izdelavo osnutka. Poleg tega pa se je nabralo tudi preko 150 no
vih predlogov za posege v prostor. 

Pred novo javno razgrnitvijo pa jc stanje naslednje: po novih 

kriterijih so ovrednotili 162 starih pobud, obravnavali pa so 142 
pripomb za zavrnjene predloge, novih pobud za spremembo pros
torskih aktov je bilo 202. Tako so strokovni sodelavci LUZ-a po 
prvi javni razgrnitvi obravnavali skupaj 506 predlogov in pobud. 

Največ pobud in predlogov (361) se jc nanašalo na zazidljivost posa
meznih parcel, dobra desetina za spremembo namembnosti zemljišč, ostale 
pripombe pa so namenjene prostoru za golf igrišče (2), pokopališča (3), 
motokros (1), smučišča (I), male hidrocentrale (3), peskokop (I) in žage (2). 

Kamniški učitelji smučanja na državnem 
prvenstvu in predsezonskem seminarju 

Kako dobro poznamo svojo občino? 

Člani DUTSS Kamnik na seminarju na Veliki planini 

Republiški Zbor učiteljev in 
trenerjev smučanja Slovenije 
(ZUTS) je 8. januarja razpi
sal d r ž a v n o prvenstvo uč i te 
ljev s m u č a n j a v M a r i b o r u . 
Tekmovanje v veleslalomu se 
je odvijalo na znanem R S sla-
lomišču za pohorsko zlato l i 
sico. N a dokaj strmem in po
ledenelem delu te proge so 
se k a m n i š k i smuča r j i kar 
dobro znašli , saj je Snežana 
Žl indra zasedla 4. mesto, Aleš 
Cunder pa osmo v svoji ka
tegoriji. Ostali se sicer med 
prvih deset v svojih kategori
jah niso uvrs t i l i , vendar so 
med 370 tekmovalci dosegli 
kar zavidlj iva mesta in vsej 
slovenski smučarski eliti doka
zali, da znamo poleg pouče 

vanja smučanja tudi uspešno 
tekmovati. 

Že takoj naslednji dan pa 
so č lan i D r u š t v a u č i t e l j e v , 
trenerjev in sodnikov K a m 
nik imel i na V e l i k i p lanini 
predsezonski seminar, na ka
te rem so predela l i ce lo tno 
š o l o alpskega s m u č a n j a s 
povdarkom na karving tehni
k i . Podoben seminar jc ime
la prva skupina č lanov že v 
C e r k n e m v decembru pre
teklega leta. Oba predsezon-
ska seminarja so vodi l i de
monstrator j i , ki so se pred 
tem udeležili republ iškega se
minar ja v K r a n j s k i G o r i , 
prav tako v decembru 
1999. Le tošn ja u d e l e ž b a čla
nov je iz redno pohvalna, saj 

se je v obeh terminih zvrs
t i lo preko 30 uč i te l jev smu
čanja in š p o r t n i h pedagogov. 

M A R J A N S C H N A B L 

Tokratno vprašanje jc bilo 
malo težje, saj jc sedaj ta del na
še občine precej bolj bel kot 
pa je na fotografiji. Vendar ste 
kljub temu spoznali R U D N I K 
oziroma Rudnik pri Radomljah, 
kakor se kraj uradno imenuje 
To je naselje raztresenih hiš -
enajst domačij, ki pa nimajo več 
svojih nekdanjih lastnikov. Zna
na jc Repanškova galeri
ja, kjer so občasno raz
ne kulturne in druge pri
reditve Za ljubitelje ja
hanja jc tu veliko mož
nosti, saj so na razpola
go tako konji kot tudi 
prostor, lahko pa igra
mo golf na igrišču za 
golf, ki sc razteza tudi v 
rudniških gmajnah. Nem
ci so na osnovi podatkov 
svojih slovenskih poma-
gačev 6. januarja 1945 
pobili v gozdu severo
vzhodno od naselja 35 
Slovencev. V spomin na
nje je bil leta 1961 zgra
jen vodovod in vsako le
to je ob obletnici tega 

dogodka spominska slovesnost. 
Žreb jc izmed pravilnih odgo

vorov izbral odgovor Franca 
Kregat ja iz Kamnika, dr. Tineta 
Zajca, ki prejme knjižno nagra
do v knjigarni Kočne na Ljub
ljanski cesti. Tokrat pa sprašuje
mo po imenu naselja, ki je na sli
ki spredaj fotografirano sicer po
leti. V Kamniškem občanu je bi

lo že velikokrat omenjeno, zato 
ga boste verjetno hitro prepoz
nali. Svoj odgovor, to jc ime kra
ja, pošljite na Kamniški občan. 
Glavni trg 24, SI-1240 Kamnik, 
da bo tam do srede, 2. februar
ja 2000. Izmed pravilnih odgovo
rov bo /teb izbral prejemnika 
knjižne nagrade, ki jo poklanja 
trgovsko podjetje Vele d. d. 

Zahvala alpinistoma Tomažu Humorju in Marku Prezlju 

w w w w w w * J T / W Mm 

7. leve: Cunder, Hribar, Schnabl, Lah, Gjurin, S. Žlindra in B. Žlindra v 
ciljni areni 

Priložnosti izreči hvala naši
ma alpinističnima junakoma jc 
bil namenjen zanimiv večer, ki 
ga je 17. decembra v ŠCRM 
Kamnik organizirala Jana Pre-
zelj, ki jo poznamo kot 
požrtvovalno patronažno sestro. 
Kot človek, ki že 
25 let služi svoj 
kruh s pomočjo so
č loveku, je želela 
poudariti, da je tre
ba v življenju biti 
pogumen in veren. 
S svojimi prepričlji
vimi, globoko raz-
mišljujočimi toplimi 
besedami je ta ve
čer skušala obogati
ti človeškega duha. 
Njen namen sreča
nja Kamničanov s 
himalajcema jc bil 
opozor i t i nas, da 
take ljudi opazimo 
in j im i zkažemo 
pozornost z besedo 
I I V A L A . S svojima 
dosežkoma sta no
vembra dosegla vrh 
himalajskih doga
janj v letu 1999. To

maž Humar jc vso slovensko 
javnost in ljudi širom po sve
tu navdušil, ko je preplezal juž
no steno Dhaulagirija in s tem 
postavil nov mejnik v sodob
nem alpinizmu. Marko Prezelj 
pa z vzponom na vrh 7952 m 

visokega Gjačung Kangius tibe
tanske strani, po še neprcple-
zani severni steni. Jana Prezelj 
pravi, da vsakdo izmed nas ži
vi svoj Dhaulagiri in svojo Hi 
malajo. V življenju ima vsak 
človek vzpone in sestope, pa 

Na sliki z leve: Marko Prezelj, Cene Berčič, Torno 
šak, zadaj pevci Mavrice Srednja vas z dirigentom 

j ih sploh nc opazimo, ker so 
skri l i v posamezniku. 

V programu prireditve, podar
jene našim himalajcem, so sode
lovali pevci in pevke M e P Z 
Mavrica Srednja vas pod vod
stvom Lojzeta Kolarja in člani 

Foto-kino-vidco kluba 
Mavrica Radomlje z 
izbranimi posnetki le
pot Slovenije. Glasbe
ne točke sta izvajali 
flavtistka Andreja Hu
mar in citrarka Barba
ra Žunič. Množica 
zbranih je pozorno 
prisluhnila zanimive
mu pogovoru s člani 
obeh himalajskih od
prav, ki ga je vodil po
vezovalec programa 
Malic Romsak. Sezna
nil nas jc ludi s poro
čilom Toneta Škarje, 
načelnika komisije za 
odpravo v tuja gorstva 
pri Planinski zvezi 
Slovenije, o dosežkih 
kamniškega alpinizma 
na slovenskih tleh in v 

r, i - u i a ;• m D svetovnem merilu. Drolec, Tomaž Humar, Jana Prezelj, Matic Rom-
iMjzetom Kolarjem. V K R A MKJAČ 
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Kol pravi Zupan Tone Smolnikar, so se pri presoji, O tem ali 
naj spremembe prostorskih aktov Čimprej spravijo pod streho, ne 
da bi ponovno preučili Številne pripombe, saj naj bi novo spreje
te usmeritve urejanja prostora veljale kar 15 let, ali pa naj upo
števajo čimveč sprejemljivih predlogov in pobud, čeprav bi bile 
spremembe prostorskih aktov sprejete nekoliko kasneje, odloči
li za drugo možnost. 

Med razlogi za tako odločitev so poleg pobud in želja Števil
nih zainteresiranih občanov, ki jim sedanji prostorski akti one
mogočajo gradnjo, predlogov za spremembo namenske rabe pros
ima, pomanjkanja površin za stanovanjsko gradnjo, drobno gos
podarstvo ter Sport in rekreacijo tudi predlogi gospodarskih družb 
za zožitev zazidalnih otokov, ki so bili doslej namenjeni indus
trijskim obratom. 

Na vprašanje, kaj pričakuje od ponovne javne razgrnitve in skli

canih obravnav o prostorskih aktih, nam jc Bojan Mlakar , vod
ja oddelka za okolje in prostor, dejal, da občinska uprava želi s 
ponovno javno razgrnitvijo doseči kar najbolj izčrpno obravna
vo ponujenih prostorskih rešitev. Dolgoročno zasnovana strate
gija prometne ureditve bi omogočala ureditev mirujočega prometa 
z novo oblikovano končno železniško in avtobusno postajo ter 
novimi vmesnimi prostorskimi vozlišči. 

Glede na številne pobude in predloge občanov je želja občin
ske uprave, da se v kar največji možni meri omogoči realizacija 
njihovih namer, kar bi bila pravno formalna osnova za njihove 
posege v prostor. Seveda pa jc treba pri tem slediti na eni stra
ni naravnim prostorskim danostim, na drugi strani pa specifični 
zakonodaji s področja urejanja prostora. Občinska uprava Zeli po
stopke sprejemanja prostorskih planskih dokumentov zaključiti v 
letošnjem letu. To pomeni, da bi bila prva obravnava teh doku

mentov na seji občinskega sveta opravljena do konca marca. 
Zato sedanja javna razgrnilev uc pomeni zbiranja novih pred

logov, pač pa samo seznanitev občanov s pripravljenim gradivom. 
Na vprašanje, v kolikšni meri so bile v gradivu, ki daje pouda

rek predvsem ureditvi mesta Kamnik, glede možnosti izrabe pros
tora upoštevane tudi pripombe krajanov s podeželja, je Bojan Mla
kar dejal, da se spreminja del urbanistične zasnove Motnika, del 
ureditvenih območij v Tunjicah in ureditvenega območja Volčje
ga Potoka. Glede Podgorja je dejal, da »kakšnih bistvenih spre
memb ni, glede na to (pravnoformalno govorim), da je omogoče
na dopolnilvena gradnja v okviru že obstoječih zazidljivih povr
šin v vznožju hriba, nad vaško cesto. Podgorje pa seveda pome
ni tudi območje ob Korenovi cesti, kjer so obrati Jate, Eructala 
in Stola«. 

F R A N C S V E T E L j 

Klepet z novim kapelnikom Mestne godbe Kamnik Rokom Sprukom 

»ZAIGRALI BOMO VSE, KAR SE DOBRO SUŠI« 
Na novoletnem koncertu Mestne 

godbe Kamnik je Franci Lipičnik 
predal svojo dirigentsko palico 
mlajšemu kolegu Roku Spruku. Ro
ka smo podrobneje v našem časo
pisu le predstavili, tokrat pu nas je 
zanimalo njegovo novo delovanje 
vodje Mestne godbe Kamnik. 

V svojem imenu in v imenu 
bralcev Kamniškega občana vam 
čestitam za uspešno izveden tradi
cionalni novoletni koncert Mestne 
godbe Kamnik. Na koncertu vam 
je g. Franci Lipičnik po treh zaig
ranih skladbah predal svojo kon
certno taktirko. Zakaj ste se odlo
čili, da jo prevzamete? 

Sem že dolgoleten član lega pi
halnega orkestra, saj sem v nje
gove vrste stopil ž.e leta 19HI. Kas
neje sem se zaradi študija za nekaj 
časa poslovil, nisem redno hodil 
na vaje, vendar sem kljub temu so-
deloval pri vseh velikih projektih, 
loko, da sem bil ves čas v sliku s 
prijatelji godbeniki. Franci Lipič
nik je le nekaj časa razmišljal o 
odhodu, vprašal me je, če bi bil 
njegov naslednik in po razmisleku 
sem se odločil poskusili. Tega ni
sem počel še nikoli, štiri mesece 
sem le novinec, a je zelo zanimivo. 

Če se ne motim, ste na novolet
nem koncertu prvič javno prijeli 
za dirigentsko palico. Kakšni ob
čutki so vas obhajali, ko ste se ozr
li na polno dvorano poslušalcev, 
vi pa sle bili izpostavljeni pred 
godbo, ne pa, kol ponavadi, del 
nje? 

Res sem prvič dirigiral v javnos
ti in zame je bil to zelo dober obču
tek. Prvič sem se znašel v trenutku, 
ko človek ni odvisen som od sebe. 
npr. kol instrumentalist, solist... 
ampak si Odvisen od orkestra. Ne 

komu se pač včasih kuj ponesreči 
ali posreči, tudi dirigentu. Prizna
ti moram, da sem imel I rento, a jc 
hitro minila. 

Kakšno godbo ste dobili v svoje 
roke? 

/'red kratkim jc bila godba na 
tekmovanju in je bila v tretji kate
goriji ocenjena s srebrno medaljo. 
No kakšnem nivoju so glasbeniki? 
O tem bi težko sodil, je še prekma
lu in premalo deluje z.a nami. 

Meseca aprila se je kamniški 
javnosti prvič predstavil Pihalni 
orkester glasbene šole Kamnik in 
kmalu zatem se je po Kamniku sli
šalo, da je že njihov prvi nastop 
presegel nivo godbe. Se vam zdijo 

GS Kamnik tudi članov naše god
be, zato nima smisla razpredati, 
kdo je boljši in kilo slabši. 

Tudi z vašim prihodom smo ob
čutili razliko. Na koncertu smo 
lahko prisluhnili trem skladbam, 
ki so »običajne« za našo godbo, 
potem pa pridete vi in godbeniki 
začnejo igrati Freddija Mercury-
ja in Deep Purple. Ste program za 
novoletni koncert izbrali po svo
jem okusu ali na podlagi glasbe
nega znanja godbenikov? 

Glasbeni program sem izbiral 
gletle na sposobnost godbe, na 
znanje inslruinenlulislin. vključil 
sem ludi nekaj novoletne tematike, 
kur pomeni bolj zabaven program. 

ZJ leve: Roku Spruku je oh prevzemu taktirke Mestne godbe Kamnik prvi 
čestital prejšnji kapelnik Franci Upičnik! 

očitki utemeljeni ali so le govori
ce ponovno plod kamniške zlobe 
in nevoščijivosli? 

Tega ne bi komentiral, vendar je 
tretjimi članov Pihalnega orkestra 

na žalost pa je le-ta precej omejen 
Z denarnimi sredstvi, saj stvari pre
cej stanejo, tako note kot instru
menti... 

Vam je g. Upičnik pred koncer
tom oziroma pred predajo taktirke 
položil kakšen nasvet na srce? 

Ja, s Frdncijem sva veliko stva
ri premlela, povedal mi je vrsto 
njegovih izkušenj. Temu sam ne bi 
rekel nasvet, temveč tisoč in ena iz
kušnja, iz tega pa bom poskušal iz-
vleči kar največ, opredelil bom 
stvori, ki me zanimajo. Seveda so 
tudi nasveti, tudi v bodoče bo še 
kakšen, saj je Franci sedaj prva 
trobenta godbe in naš lastni 
član, tako mi bo lahko ludi s slo 
lišen trobilcev svetoval pri kak
šnem problemu. 

Za prvo skladbo na koncertu ste 
si izbral Trio iz Marša na Drini 
skladatelja Hiničkega. Naslov se 
mi je že ob poslušanju zdel po
menljiv; primarširal in zavel je 
nov rod.... se motim? 

Zakaj sem izbral tO delo in zakaj 
za začetek programa / Skladba mi 
je všeč, naključje je naneslo, da 
smo imeli koncert na naš državni 
praznik, godba je to delo že dobro 
zaigrala. Še predno sem slišal ka
ko godba igra, sem vedel, da bi to 
delo dobro zazvenelo. To so bili 
glavni motivi, ki so me vodili k iz
biri lega dela. Zdi pa se mi, da je 
bil tudi pri publiki dobro sprejet. 

Kakšen repertoar pa lahko pri
čakujemo v prihodnje? Imate že 
kaj v mislih oz. ali že kaj določe
nega vadite? 

Pri repertoarju hi se rad čimbolj 
spustil v orkestrska tlela, delali pa 
bomo tudi na programu, ki je sko
rajda obvezen z.a naš način igra

nja, npr. koračnice... in na progra
mu za nastope naše godbe, to so 
različne proslave, obletnice... Za 
godbo je npr. klasičen marš reper
toar, pri katerem ni potrebno kaj 
dosti studiranju, razen tega, du gti 
znamo dobro zaigrati. Pri sami 
koncertni dejavnosti pa bi na prvo 
mesto želel, če se bo le dalo, posta
viti koncertno dejavnost. Upam, da 
bo upravni odbor naše godbe in se
veda poslušalci zainteresirani za 
tovrstno zvrst igranja. Za orkester 
se mi .tli pomembno, dn igro čim 
več klasike, ne bomo pa pozabili 
tudi na ročk, swing... Zaigrali pa 
bomo seveda vse tisto, kar se dob 
m sliši. 

Na koncertu je z vami sodelova
la tudi vokalistka Irena Vidie. Od 
kod ideja za sodelovanje, ali bos
te tudi v prihodnje sodelovali z 
različnimi gosti in ohranili ter na
vezali stike z drugimi godbami? 

Sodelovanje z. drugimi godbami 
bom prepustil članom upravnega 
odbora, sam sem temu zelo naklo 
njen, a se imam namen ukvarjati iz 
ključno samo z. glasbo. Kar pa se It 
če sodelovanja s solisti, kot na /iti 
mer Irena Vidic ali kakšen instru
mentalist ali drug vokalist, na lem 
bom delal sam. Z Ireno sva se že do 
govarjala za nadaljnje sodelovanje 
in upam. da ne bo ostalo vse samo 
pri dogovorih, prav tako tudi z. dru
gimi. 

Se vedno smo malce v novolet
nem razpoloženju. Nam lahko za
upate vaše želje za prihajajoče leto? 

Želim si, da bi imela godba lah 
ko kakšen koncert več, ne samo 
/uomenitdni in novoletni. Le/>n hi 
bilo prisluhniti tudi kakšnemu po
mladnemu koncertu v avli gimnazi-

H R A N I l . N O K R E D I T N A 
SI U Ž B A 
D O M Ž A L E 
L j u b l j a n s k a 72, D o m ž a l e 

Naše cenjene stranke obveščamo, da 

imamo spremenjeno telefonsko številko. 

Pokličete nas lahko na 72-413-72 ali na 

nespremenjeni številki 716-801 in 720-470. 

je, drugače pa želim stremeti k 
čimboljši kvaliteti igranja, vzpod
bujati za to zadolžene ljudi k naku
pu prepotrehnih inštrumentov, ki 
nam res zelo manjkajo... 

Omenili ste pomladni koncert v 
avli ŠČKM. Kakšni so vaši prosto
ri za vadbo in igranje, nastope? 

Prostor za vaje je akustično in 
prostorsko neprimeren, še večja 
katastrofa pa se mi zdi dejstvo, du 
ni ustreznega prostora, kjer bi iz
peljali prireditev. Sam prostor v 
šoli je prostorsko in akustično za 
naše igranje povsem neprimeren. 
Vsekakor bi bil že čas za ustrezen 
kulturni dom v Kamniku. Večina 
kulturnikov lahko govori že kar o 
sramoti, ki se nam dogaja pred 
očmi. 

Kakšni glasbi radi prisluhnete 
izven svojega »delovnega časa« 7 

Od mladih nog rad prisluhnem 
glasbi, za katero menim, da je dob
ra. Se danes rad prisluhnem glas
bi, ki sem jo poslušal kol sedem 
nnjsileinik. Nisem opredeljen, tem 
sprejemljiv z.a različne zvrsti, važ
no je le, da je dobra. 

Vaša starejša hči se v glasbeni 
šoli uči igranja trobente. Ali jo 
boste povabili med godbene vrste? 

Če bo želela, lahko. Trenutno p' 
še zelo neobremenjena in obiskuje 
glasbeno šolo kot vsi drugi otroci. 
Ravnam se po njenih željah, nika 
kor pa ne bom poskušal nanjo vplt 
vati. Vztrajam lepri tem, du stvar. 
11 JI i je začelo, pripelje tudi do Ion 
ca, ne glede no tO, ali je dobro alt 
sluhu 

Hvala za pogovor, veliko uspe
hov in užitkov ob vihtenju diri
gentske palice. 
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Utrinki spominov 
Sprašujem se, kaj me je pri šestin-

osemdesetih letih nagnilo k pisanju ? 
Zgodilo se je v davnem letu 1941, 

tik pred prihodom Hitlerjeve vojske v 
Slovenijo. Vsak razrednik je v svojem 
razredu šolarjem toplo priporočal, 
naj dobro poskrijejo naše slovenske 

Učiteljica Rezka Škoriak pred OŠ Frana Albrehta 
leta 1966, kjer je poučevala prek 20 let. 

knjige, da jih okupator ne bo uničil. 
Čeprav bo hudo, naj ne pozabijo in 
naj se nikoli ne sramujejo materinega 
jezika! Z žalostjo v srcu smo se poslo
vili. Slovenski učitelji smo zaradi svo
je pokončnosti doliveli najprej zapor 
in nato izseljenstvo. 

In kaj sem po povratku na isto šo
lo, jeseni leta 1945, doživela ? 

Prišla je odredba krajevne oblasti, 
naj šolarjem naročimo, da spet prine
sejo pred vojno skrite slovenske knji
ge, zlasti mohorjanke. Te bodo v na
ših knjižnicah in bodo dosegljive tudi 
odraslim. In res je bilo spet zbranih 
lepo število knjig. A glej - zvijača! 
Kam so romale te knjige in kaj se je z 
njimi zgodilo, nismo nikoli zvedeli. 
Prepričani pa smo bili, da je knjige 
zadela težka usoda. O tem so prav go
tovo kaj vedeli občinski možje v Lju
tomeru. V knjižnice so natrpali velike 
zaloge partizanskih knjig. Vaščani so 
vedno bolj opuščali obisk knjižnice, 
zlasti ko se je začela kolektivizacija in 

je že srednji kmet po ruskem zgledu 
postal »kulak«. Žalostno, a resnično! 

Po osamosvojitvi sem se vsako le
to na šoli Frana Albrehta, kjer sem 
službovala zadnja leta, rada udeleži
la srečanj učiteljskega zbora. Prva le
ta smo poslušali odlomke naših knji
ževnikov, učenci so igrali in peli na
še slovenske pesmi. Toda kasneje se 
je, najprej skromno, nato pa vse glas

neje, vrinila v program 
angleščina. 

Letos sem na vogalu 
naše stanovanjske hiše 
opazila plakat Športne
ga kulturnega društva 
Mekinje z vabilom na 
proslavo božičnega ve
čera 18. decembra. Skle
nila sem, da grem na 
proslavo. Z znanci smo 
posedli v lepo okrašeni 
dvorani. Prvi je nastopil 
mladinski zhorček, ki je 
ubrano zapel pod taktir
ko svojega zborovodje. 
A glej - naenkrat angleš
ka pesem! Nekateri 
malčki so se trudili, da 
bi pravilno izgovarjali 
tuje besedilo. Kdo ve, če 
so ga vsi razumeli. Sledil 
je nastop treh postavnih 

fantov, ki so s svojimi instrumenti od
lično, pogumno izvajali svoj program 
- žal, ves v angleščini, na koncu z eno 
samo skromno slovensko pesmijo. Ap
lavz • morda fantom, morda pa an
gleškim pesmim. Če slednje - je ža
lostno! Alije morda mnoge sram do
mačih pesmi? 

Spomnila sem se profesorja zgodo
vine na ljubljanskem učiteljišču. Pri
kazoval nam je žalostno usodo Indije, 
ko je bila še angleška kolonija. Če se 
pravočasno ne bomo zavedli svojih 
korenin, bomo tudi mi postali angleš
ka kolonija. In tedaj nam ne ho pomo
či! Na mekinjski proslavi me je na 
koncu potolažit nastop lamburašev iz. 
vasi pri Moravčah. Mislim, da so s 
svojim programom razveselili sleher
nega poslušalca. Hvala jim in vse pri
znanje! S pozdravom in željo, da ob 
vsej poplavi angleške navlake ne po
stanemo podlaga tujčevi poti... 

REZKA ŠKORJAK, 
upokojena učiteljica 

Zimske igre po starih šegah za občinski praznik 

PLANINA SE VENDARLE PREBUJA 
Že v začetku novega leta 2000 jc 

kronist zapisal: »Dolga leta je bilo o 
Veliki planini slišni bolj malo, pa še 
tisto, kar se je govorilo in pisalo, jc 
bilo včasih podkrepljeno z različnimi 
polemikami in spori in raznimi teža
vami. Spomnimo se samo na leto 1998, 
ko sc je zgodila manjSa nezgoda na ni-
halki. Čeprav je bila napaka tehnične 
narave, so si novinarji dali duška /. 
svojim neobjektivnim pisanjem in tu
rizmu na Veliki planini već Škodova
li, kot pa koristili.« 

Lani je skrbništvo nad Žičnimi na
pravami dobilo podjetje Velika plani
na - zaklad narave, d. o. o. Z zamenja
vo nosilnih vrvi na nihalki so- zaceli 

s sezono že 23. decembra lani. Spom
ladi pa mislijo zamenjati sedežnico z 
zmogljivejšo dvosedežnico. Seveda si 
vsi želimo prijetne smuke na čudovi
tih terenih Velike planine. 

Poleg smuke pa nameravajo popes
triti razne dejavnosti od kulturnih pro
gramov pa do raznih zimskih iger. Ta
ko se v sodelovanju z drugimi društvi 
dogovarjajo o organizaciji za izvedbo 
zimskih iger po starih šegah in seveda 
s staro opremo. Pobudo za izvedbo teh 

120 LETNICA ROJSTVA ANTONA SUŠNIKA 
16. januarja letos je minilo 120 let od rojstva 

enega najpomembnejših kamniških rojakov, poli
tiku predvojne Slovenske ljudske stranke in 
publicista - Antona Sušnika. V politični karieri se 
je povzpel visoko, kot le malokateri Kamničan do
slej, žal pa se je zaradi njegove »ideološke nepri
mernosti' v povojnem komunističnem obdobju 
spomin nemi skorajda izgubil. Zato je tokratni 
okrogli jubilej njegovega rojstva priložnost, da na 
kratkopredstainm njegovo delo in osvežim spomin 
nanj. 

Anton Sušnik se je rodil 16. januarja 1880 v 
kraju Zduša v župniji Mekinje. Bil je sin kmečkih 
staršev. Osnovno šolo je obiskoval V Kamniku, 
gimnazijo, ki jo je dovršil leta 1900 z odliko, pa v 
Ljubljani. Nato je na Dunaju študiral staro klasič
no in slovansko jezikoslovje Tam je tudi vstopil 
v katoliško akademsko društvo »Danica«, v kateri 
je kot član in nato kot vodja požrtvovalno deloval 
do smrti Po končanem študiju je dobil jirvoprofe-
sorsko službo na gimnaziji v Kranju. Tam je začel 
skupaj s tedanjim mladim krogom katoliških iz
obražencev vnelo organizacijsko delovali. Zčiradi 
njegove organizacijske sposobnosti, spretnega go
vorništva in umirjenosti ga je tedanja Slovenska 
ljudska stranka kandidirala v takratni kranjski 
deželni zbor kot predstavnika v kuriji gorenjskih 
mest. Kot govornika ga je jnthlika zelo lepo spreje
la, saj mu je med govori vse poslušalstvo zbrano 
prisluhnilo in ga po govorih vedno nagradilo z 
ovacijami. Anton Sušnik je bil vseskozi tudi zave
den Slovenec, kar je bilo ' v času tikj)red prvo sve
tovno vojno zelo nevarno. Pred hudim nemškim 
političnim in nacionalističnim pritiskom je videl 
edini izhod za slovenski narod v enakopravni 
skupnosti južnoslovanskih narodov. Zato so ga ze
lo navdušile srbske zmage v času balkanskih vojn 
v letih 1912 in 1913. Takrat je s svojim svakom 
dr. Sarabonom napisal knjigo z naslovom »Bal
kanska vojna«. Odlomke iz le knjige so v času sta
re Jugoslavije objavili tudi v srednješolskih berilih. 
Med prvo svetovno vojno je bil mobiliziran, po voj
ni pa je bil prestol ijen kot profesor t1 Ljubljano. Ne
kaj časa, v obdobju delovanja deželne in pokra
jinske vlade za Slovenijo (1919-1923), je opravljal 
funkcijo vodje šolske uprave. Zelo sije tudi priza
deval za ustanovitev slovenske univerze v Ljublja
ni. Deloval je tudi kol član parlamentarnega od
bora za ustanovitev univerze v Ljubljani in prav 
njemu je bil izročen uradni predlog za njeno us
tanovitev. Predvojna SLS je Sušnika zaradi njego
vih sposobnosti delegirala leta 1920 tudi v beograj
sko narodno predstavništvo, bolj znano pod ime
nom ustavodajna skupščina, ki je pripravljala pr
vo ustavo novoustanovljene države Kraljevine 
SHS. Tudi tu je poslanec Anton Sušnik odigral ze
lo pomembno vlogo, saj je prav on Ustavnemu od-
borit Ustavodajne skupščine Kraljevine SHS dne 

12. februarja 1921 posredoval ustavne predloge 
SIS. ki so vsebovali i. i. »avtonomistični državno 
jiravni jmtgram Slovenske ljudske stranke«. Ta pro
gram je predvideval ureditev Jugoslavije na fede
ralistični osnovi in je bil v velikem nasprotju z vse-
jugoslovanskim unilarističnimprogramom, za ka
terega so se zavzemale srbske stranke in slovenski 
liberalci. V naslednjih letih je bil Anton Sušnik iz
voljen v beograjsko narodno sku[)ščino kot pred
stavnik okraja Krško. Kot šolnik seje v Narodni 
skupščini Kraljevine SHS zavzemal za pravice slo
venskega šolstva, ki ga je neusmiljeno dušil beo
grajski unitarizam, hkrati pa je dosledno zagovar-
jal katoliško vzgojo v šolah. Zaradi svojih govorniš
kih sposobnosti ter umirjenega nastojia je bil zelo 
priljubljen tudi med samimi beograjskimi parla
mentarci, ne glede na nacionalno ali strankarsko 
pripadnost. Noben pomemben zakonski predlog 
slovenskih jioslancev ni šel mimo njega. V Beogra
du je preživel tudi po več tednov in skoraj vse jmis-
te konce tedna. V beograjski skupščini je deloval 
vse do njene razpustitve in uvedbe kraljeve dikta
ture 6. januarja 1929. Leta 1924 je postal Suš
nik v Davidovićevi vladi minister za promet 
Čeprav je bil njegov mandat časovno kratek, je 
kljub temu naredit veliko za izboljšanje cestnega in 
železniškega prometa na območju Slovenije. Kljub 
visokim in pomembnim funkcijam j>a je ves čas 
ostajal skromen in ni hotel bogateti na tuj račun. 
Časnik »Slovenec« je ob njegovi smrti celo zapisal: 
»Kol minister se ni nikoli ozrl na svoje lastne inte
rese. Ko bi se bil nase oziral, bi sedaj ne zapustil 
nepreskrbljenih sirot brez vsakega premoženja, a 
umiral bi bil težko.« 

Vsa ta politična dejavnost in neutrudna preda
nost delu pa ni ostala brez posledic za njegovo 
zdravje. Dalj časa je bolehal na želodcu in preba
vilih, zaradi česar je bil nekaj let pred smrtjo tudi 
Operiran, vendar je bolezen kljub sorazmerno dob
remu počutju nezadržno'napredovala. Umrl je 
10. avgusta 1934 ob pol sedmih zvečer na kirur
škem oddelku ljubljanske splošne bolnišnice, star 
komaj 54 let. Zadnja leta življenja seje rad vračal 
v domači kraj Mekinje, zadnjič seje tu mudil le 4 
dni pred svojo smrtjo. Zapustil je ženo in dve hčer
ki, starejša lici Suša. diplomirana učiteljica, je ko
maj teden dni pred njegovo smrtjo odšla v novici-
at usmiljenih sesler sv Viucencijti 1'avelskega. 

Nedvomno smo toliko tudi danes Kamničanipo-
nosni na rojaka, kakršen je bil Anton Sušnik. Nje
govo delo je vsega posnemanja vredno, še zlasti 
med člani strank SKD in SLS, kot naslednic predvoj
ne SLS. Hkrati pa je njegovo ravnanje zgled tudi tis
tim poslancem, ki danes zastopajo Kamnik v slo
venskem državnem zboru, saj ravno Sušnikov 
zgled dokazuje, da se tudi s skromnostjo doseže ve
liko za svoje volilce. 

DAMJAN HANČIČ 

»starih« smučarskih spustov je dalo 
Društvo učiteljev, trenerjev ter sodni
kov smučanja - Kamnik, sekcije za 
starosvetno smučanje »Kamniške gr
če«. Ti so k sodelovanju povabili gos
poda Svclozarja Gučka in njegovega 
sina Aleša, oba dobra poznavalca zgo
dovine smučanja. Povabljeni so smu-
čarji-oldtajmerji, Klub kmečkih žena 
iz Tuhinja, Občina Kamnik, Turistič
no informativni center, pihalna godba 
iz Kamniške Bistrice, bajtarji in seve
da Janez Vrenjak - »Stegen« s svojo 
priljubljeno kitaro in drugi. Upamo, 
da se bo veselih tekem udeležil tudi 
naS gospod župan. Same tekme bi iz
vedli za občinski praznik, v začetku 

meseca marca, tedaj pa ve
mo, da je na planini najlep
še. Te vrste smučarskega tek
movanja po starih navadah se 
Kamničani udeležujejo v Id
riji, Cerknem, Prcdmeji, Ka
ninu, Skofji Loki in Kranjski 
Gori. Tudi pri nas bi lahko 
igre postale tradicionalne. Vsi 
skupaj bi morali storiti nekaj 

'Jj več v korist turističnih zmog
li Ijivosti na naši planini, saj na-

Jm vsezadnje ni nobenih ovir, da 
I ne bi zmogli privabiti več 

• H obiskovalcev. Tudi Kambus bi 
moral razmisliti o voznem 

{P§ redu v Kamniško Bistrico. K 
^PMjlg sodelovanju vabimo čim več 

* ljubiteljev gorskega sveta, 
*';ft enako pa se zahvaljujemo za 

** vsak dober nasvet in pripo-
!• " | ~ ročilo. Torej, za občinski 

praznik na Poljane in na Ve
liko planino. 

Smučanje v Kamniku in okolici ni
ma take tradicije, kot jc bloško smu
čanje. V kamniški visokogorski oko
lici so čudoviti tereni za smučanje, 
vendar je ta dejavnost športne panoge 
pripadala bolj »gostom« z ljubljanske 
okolice. Šele okoli leta 1910 so se v 
Kamniških planinah pojavili prvi 
»Drenovci«, možje vi. planinskega klu
ba Dren. To so bili turni smučarji, 
planinci Bogumil BrinSck. odličen pla
ninski fotograf, Rudolf Badjura, pionir 
smučarskega Sporta in znani naravo
slovec, speleolog, vodja skavtov in 
vzgojitelj mladine Pavel Kunaver. Pra
vo smučanje sc je praktično začelo 
po končani prvi svetovni vojni. Po
leg športnih smuči, ki so jih prinesli 
k nam Študentje z Dunaja, so se za
čele pojavljati tudi vojaške smuči. Pri
nesli so jih fantje, ki so služili v pla
ninskih in smučarskih enotah, v Kam
niku Emil Cevc in dr. Dominik Zvo-
kelj, ki jc bil celo smučarski instruk
tor. Njima sledijo ing Ciril Pogačnik, 
Rado Stare, Lado Stergar, Stuzzi, 
ing Viktor Rebolj in drugi. Smučali so 
na Malih in Velikih Poljanah, v Tu-
njicah, na Gozdu (Se danes), Veliki 
planini in Krvavcu. Razvoj Športnega 
smučanja pa ni mogel brez svoje or
ganizacije in tako zasledimo 2. janu
arja 1931 sklep o ustanovitvi smučar
ske sekcije pri že vpeljanem SK Kam
nik. Prvi smučarji so imeli samo eno 
palico ter stremena Bilgcri, te zlasti 
vsi bivši vojaki. Kmalu pa so se po
javili smučarji z dvema palicama. Bi
le so leskove ali bambusove. Smuči so 
bile dokaj Široke in spredaj močno 
zakrivljene. Po sredini drsne ploskve 
je bil speljan plitev žleb. Nabavljali so 
jih v Ljubljani. Pojavile so se takoimc-
novane norveške smuči, podobne ob
like, vendar novejša stremena in pred
vsem dve palici. 

Prvi smučarji so imeli obvezno »ja
halne« hlače iz volnenega blaga in od 
kolen navzdol povite z ovijači. No
sili so Škornje ali »gamaSnc« za »zaš-
nirat«, na glavi klobuk ali »polhovko«. 
Bivši vojaki so nosili kape s »Sillom«, 
to so vojaške kape gorskih lovcev. 
Ženske so smučale prvotno v volne
nih krilih, kasneje pa so tudi one no
sile hlače »Spicho/.c«. Pri turnih smu
kah so nosili večinoma takoimeno-
vanc močno podvihanc »pumparice«. 
OtroSkih smuči ni bilo zaslediti. Ti so 
bolj sankali po nižjih strminah. Po va
seh so smučali na sodovih »dilcah«. 

Za vedno pa bo ostala poscbnosi 
smučanja prav na Veliki planini v Šir
šem planSarskcm naselju pastirskih 
koč. 

Omeniti moram še izvirno in ve
liko posebnost smučarskega gibanja 
pri nas, verjetno pa tudi v najširšem 
obsegu zunaj meja domovine; začelo 
se je v Kamniku. Okoli leta 1925/26 
in kasneje so smučarji začeli najemati 
pozimi prazne pastirske koče in sta
nove na Veliki, Mali in GojSki plani
ni, ki so tako rabile za daljše in traj

nejše bivanje v zimski in pomladan
ski smuki. Med začetniki tega načina 
smučanja, ki je imel močan vpliv in 
veliko privržencev in posnemovalcev, 
naj omenim Rajka Grcgorina. Posa
mezniki in družbe so najemali te ko
če za več let ter jih v notranjosti pre
uredili za svoje potrebe. Ta pojav, ki 
je bil zelo popularen tudi za SirSo 
okolico tja do Ljubljane, vključno s 
tem mestom, sc je podaljšal do današ
njih dni. Se več. Povečan obseg in Šte
vilo smučarjev z bivanjem v kočah na 
tem področju se jc povzpel zlasti v 
zadnjih letih z gradnjo koč z izključ
nim namenom za bivanje turistov, naj
si bo lastnikov teh koč ali najemni
kov. Temu celovitemu pojavu v naj

širšem smislu bi kazalo napisati poseb
no, temeljito Studijo in pri tem pouda
riti velike zasluge nekaterih ljudi, zlas
ti arhitekta in alpinista ter smučarja 
Vlasta Kopača, ki jc bistveno prispe
val, da jc ohranilo tO območje, natanč
neje tc planine (v pravem pomenu be
sede plan.šarski način reje govedi) tudi 
pri novejših kočah staro obliko in ar
hitekturo ter način in material grad
nje in se ni spremenilo v modeme be
tonske silose za ljudi. Velika planina 
in njeno širše območje jc ostala har
monična, avtohtono in etnografsko 
bistvena, kot jc bila, čeprav močno 
razširjena. To je izjemno in vse po
hvale vredno. 

ALEKSANDER SARNAVSKY 

13. septembra 1964je župan France Vidervol prerezal trak pred vhodom 
v srebrno gondolo, kije prvič popeljala potnike preko Kraljevega hriba na 
Šimnovec. 

Šolski center Rudolf Maister 
enota Izobraževanje odraslih 
K a m n i k , N o v i t r g 41/a 

Telefon: 817-210, 817-516 
817-538, 817-494 

vabi k vpisu 
v naslednje i z o b r a ž e v a l n e obl ike : 

1. Z a pridobitev I Z O B R A Z B E I V . in V . stopnje vabimo 
k vpisu v smeri : 
- T R G O V E C ( d o k o n č a n j e šole IV. stopnje) 
- E K O N O M S K O - K O M E R C I A L N I T E H N I K 
- G I M N A Z I J A 

P r i č e t c k Tebruar 2000. 

2. T e č a j e tuj ih j ez ikov 
- n e m š č i n e 5 stopenj - 40, 60, 80-urni 
- ang lešč ine 5 stopenj + konverzaci ja 40, 60, 80-urni 

3. R a č u n a l n i š k e teča je 
- W i n d o w s z obdelavo besedil - 10 ur 
- obdelava besedil 1 in 2 - 20 ur 
- Exce l 1., 2. - 20 ur 
- baze podatkov Access - 20 ur 

4. T e č a j higienskega m i n i m u m a 
- osnovni in obnovi tveni leća j 

Majhne skupine , sodobna o p r e m a in i z k u š e n i 
predavatel j i , j a m č i j o u s p e š n o i z o b r a ž e v a n j e in 
usposabljanje. P o d r o b n e j š e informacije lahko dobi le na 
zgoraj navedenih telefonskih š tev i lkah ali osebno na 
Soli. 

Oh proslavi SO-letnice gimnazije smo izdali zbornik, ki ga 
lahko kupite v šolski knjižnici ali pa se telefonično 
dogovorite za način izročitve. 
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99 let Antonije Berdnik iz Jurčičeve 25 v Kamniku 

LJUBI DOM, DRUŽINO IN VRTIČEK PRED HIŠO 
Kamniški župan in lekarnar Josip Močnik 
povezal zgodovinske vezi s škofom Slomškom 

Le 14 dni po vstopu v leto 
2000 je v krogu svojih doma
ć i h proslavila svoj 99. rojstni 
dan Antonija Berdnik. Č a s t i t 
ljiva leta, ki jih slavljenka do
življa, k a ž e j o na njeno vztraj
nost in o d l o č n o s t . 

Obiskali smo jo 16. januarja 
in se s T o n č k o , tako pravi, da 
jo je klical njen m o ž Tone, po
govarjali 0 življenju, njeni poti 
in o aktivnostih, ki jih je imela 
rada in se j im razdajala. 

Rojena je bila 14. januarja 
1901 (nasmejano pa je rekla, 
naj raje z a m o l č i m o 50 let, da 
bo m l a j š a ) . Rodi la se je v 
k m e č k i druž i n i devetih otrok 
v Krtini pri D o m ž a l a h . Osnov
no š o l o je obiskovala v Krt i 
ni in se že kot 16-letno dekle 
zaposlila. Bilo jc v č a s u 1. sve
tovne vojne. Delo je naš la v 
tovarni (sedaj Tosama). Nekaj 
let kasneje jc delala pri svojem 

stricu v Postojni kot gostinska 
delavka. O d š l a je v Ljubljano 
in D o m ž a l e , nazadnje pa je bi
la zaposlena v Kamniku pri 
Birku. 

T u se je seznanila s svojim 
b o d o č i m m o ž e m Tonetom. 
P o r o č i l a sta se 10. oktobra 
1937. M o ž je bil š o f e r avtobu
sa, pot ga je vodila d a l e č po 
Evropi . Prišli so otroci: Met
ka, Mirko in Franci. T o n č k a je 
ostala doma in se posvetila 

gospodinjstvu in 
vzgoji otrok. M o ž e 
va pogosta odsot
nost zaradi s l u ž b e 
ji jc na lož i la glavno 
skrb za d r u ž i n o . 
Pravi, da je bila vse
skozi zadovoljna in 
ji ni n i č e s a r Zal. Z 
m o ž e m Tonetom sta 
se zelo dobro razu
mela, nista prišla v 
n a v z k r i ž j e , saj sta 
razumela eden dru
gega. Prav zaradi ta
kega živl jenja m o ž a , 
ki je umrl leta 90, 
m o č n o p o g r e š a , č e 
prav je bil tudi po 
upokojitvi kar pre
cej odsoten. Skrbel 
je za nemoteno de
lovanja k e g l j i š č a v 
Kamniku, ki je za
htevalo kvalificira
nega in odgovorne
ga č l o v e k a . Ne vem, 

pravi T o n č k a , kaj bi danes de
jal, č e bi videl, kaj je nastalo 
iz kegl j i šča . 

Njeni otroci so si ustvarili 
svoje živl jenje . Hči Metka s si
nom živi skupaj z njo in ji po
maga, sin M i r k o ima d r u ž i n o 
v N e m č i j i v mestu Bremen, sin 
Franci , ki jc bil ob n a š e m 
obisku doma na obisku z ž e 
no Olgo, ž iv i prav tako v 
N e m č i j i v Munchnu. 

V pogovoru nam je T o n č k a 
povedala, da je vedno zelo ve
sela in s r e č n a , kadar jo o b i š 
č e j o njeni otroci, nadvse pa se 
veseli obiskov svojih 5 vnukov 
in 7 pravnukov. Takrat je pri 
nas doma praznik, pravi ž a r e -
č i h o č i . 

Sicer ji je bila d r u ž i n a ved
no ž iv l j enj ska naloga, izredno 
rada je delala na svojem vrt i č 
ku, sedla in opazovala, kako 
vse živi in se spreminja. Žal ji 
je, da tega danes ne zmore 
v e č . Najraje je nabirala in pri
pravljala regrat za kosilo dru
ž ini . Njen vrt je bil vedno 
vzorno urejen. Rada je tudi 
pletla. Naredila je veliko noga
vic in še danes se tem u ž i t k o m 
ne o d r e č e , č e p r a v njeni prsti 
niso v e č tako p r o ž n i kot ne
kdaj. Redno prebira č a s o p i s n e 
novice in pos luša radijska in 
T V p o r o č i l a . 

Med našim kramljanjem smo 
jo seveda tudi povpraša l i o re
ceptu za tako dolgo ž iv l jenje . 
Odgovorila je: » Z e l o sem bila 
srečna v svojem domu pri svo
ji druž in i . Vedno smo se lepo 
razumeli, tako z m o ž e m kot z 
otroki. Nikoli nismo z n i č e m e r 
pretiravali. Zmernost in mirno 
ž iv l jenje sta vsekakor pogoja, 
da sem dočaka la ta leta. Kaj pa 
že l je? Da bi le tako ostalo š e 
naprej, a n i č e s a r ne bi imela 
proti, č e bi se lahko za polo
vico let pomladila, je š a l j i v o 
pripomnila. 

Pogovor z Antonijo Berdnik 
je bil pr i srčen in s p r o š č e n , kot 
med starimi znanci. V e č k r a t je 
naša slavljenka s šal j iv imi pri
pombami to d o m a č n o s t še po
pestrila. O b n a š e m odhodu je 
dejala, da danes ne pije alko
hola, bo pa to zagotovo storila 
ob svojem 100. rojstnem dne
vu, fie jo bomo obiskali. Oblju
ba velja! S T A N E S I M Š I Č 

V novembru so kamniški frančiška
ni pripravili lepo slovesnost ob odprt
ju razstave slikarja Kralja v samosta
nu, kjer so na pastelnih slikah naslika
ni vsi kraji, kjer je škof Slomšek službo
val kot kaplan, kanonik, vikar, opat in 
škof Oh odprtju razstave je v Kamnik 
prišel tudi škof dr. Kramherger iz. Ma
ribora. V eerkvi in nato v veliki predu-
valniei je govoril o delu in zaslugah 
škofa Slomška. 

Ker pa som dobro poznam poveza
vo takratnega kamniškega županu Jo 
sipa Močnika s škofom Slomškom sem 
povedal, rlu smo Kmiiničimi ponosni 
na to, da smo v Kamniku imeli iupana, 
ki je bil v sorodu s škofom Slomškom. 
Kako? V biografiji škofa Slomška lah
ko preberemo, da hi Anton kot prvoro
jenec oteta Murka Slomšku in matere 
Morije Zorka moral podedovali po
sestvo na Slomu, a je odšel v lemenat. 
Oče Marko je imel še pet otrok, zalo je 
posestvo prevzel drugi sin Jožef, ki je 
bil ie poročen in je imel tri sinove. Jo
že/ Slomšek je umrl star komaj 26 let in 
vdova je ostala no posestvu sama s si
novoma, eden je umrl kmalu po poro
du. Kasneje se je ponovno poročilu z 
uslužbencem v iupnišču v Šentjurju 
Blažem Močnikom in ga pripeljala no 
Slom. 

Braco Zavrnik piše v monografiji 
Znameniti Slo vene i o Slomšku, da se je 
vdova po Jožefu poročilu letu 1835. Ne 
navaja, koliko otrok se je rodilo v tem 
zakonu, vendar natančno vemo, da se 
je 4. marca 1846 rodil Josip Močnik. 
Škof Slomšek je dobro poznal tega na
debudnega fanta, ki je pozneje poslal 
apotekar, ga vseskozi podpiral in pri-
spevu! denar za njegov študij. 

Kakšen je bil torej odnos med Josi
pom Močnikom in škofom Slomškom? 
To je bilo sorodstvo. Škof Slomšek je 
bil Močniku mrzli slrie, Močnik pa 
Slomšku mrzli nečak. Močnik je imel 
šestnajst let, ko je umrl njegov mentor 
in dobrotnik škof Slomšek, ki mu pripi
sujejo tudi velike zasluge, da je Močnik 
dokončal šole. 

V Kamniku je hil prvi apotekar s far
macevtsko izobrazbo mag. phr. Jan. po 
rodu Čeh, kije leta 1876 odšel iz Kam
nika. Lekarno je imel v hiši na Stilni, 
kjer je danes zlatar llurmk. I o lekarno 
jc prevzel Josip Močnik in te kol -eli> 
inteligenten in družaben človek hitro 
vključil v meščansko življenje Kamni

ka. Postal je aktiven član Narodne či
talnice, izvoljen je hil v odbor ohčmr m 
kasneje dvakrat za župana Kamnika. V 
času županovunja je popolnoma Te-
slavriral kamniški vodovod in zajel iz
vir vode Z.II vodovod v Vodiču ob cesti 
proti Kamniški Bistriei. Rezervoar 
Močnikovega vodovoda se še danes vi-

vzel od lekarnarja Jana. majhna, je ku
pil hišo bivšega župana dr. Samca in še 
sosednjo hišo ter iz. obeh starih hiš po
zidal novo hišo v seeijskem stilu z le
karno v pritličju. To je hiša. v kateri je 
lekarna še danes. 

Močnik je hil zelo zaslužen za razvoj 
mesta Kamnik konee 19. in še v začet-

Okrogla miza kamniških meščanov v gostilni Kenda leta 1902. Josip 
Močnik, tedanji župan, prebira dnevni časopis Slovenski narod. 

di na desni strani ceste. Ko je v takrat
nih časih vodna ujma ob kalastrojalni 
poplavi odnesla lesen most čez Bistri-
eo sredi mesta, kije pomenil edino po 
vezavo s Tuhinjsko dolino, je dobil po
sojilo z.a gradnjo m leta 1893 odprli že
lezni most. Po I Oči letih so ga morali za
menjati z. novim betonskim mostom, ki 
ga je župan Smolnikar odprl 29. marea 
lani. Josip Močnik ji' bil tudi ustanovi
telj Planinskega društva Kamnik leta 
1893. Ker je bila lekarna, ki jo je pre-

ku 20. stoletja, laka da ga lahko imenu
jemo kar kamniški »Ivan Hribar«. 
Umrl je II. 12. 1913, star 67, in je po
kopan v Kamniku. Kamniška zgodovi
na je torej povezana tudi s škofom 
Slomškom in Kumničani smo lahko po
nosni, da smo s pomočjo lekarnarja Jo
sipa Močnika prišli tudi v zgodovino 
našega velikega Slovenea, pisatelja, 
skladatelja in pesnika škofa Antona 
Martina Slomška. 

Dr. Niko Sadnikar 

V spomin Gusteljnu 
in Rozki Cevec 

Zakonca Cevec iz Rožičnega v 
Tuhinjski dolini je poznalo precej 
Kamničanov, Sc posebej prebivalci 
Tuhinjske doline, ki se ju spominja
jo kot dobra in prijazna človeka. 
Zato jih je Se toliko bolj pretresla 
Žalostna vest. ko jc julija lani umrla 
Rozka, Štiri mesece kasneje pa se 
Gustelj. Leto prej sta v kamniški 
poročni dvorani slavila zlato poro
ko (na sliki). 

Gustelj Cevec se je rodil 29. 8. 
1923 v Vasenem v Tuhinjski doli
ni. V našo deželo je 1941. leta vdr
la nemška okupatorska vojska, ki je 
slovenskemu narodu zadala mnogo 
gorja. Januarja leta 1943 je Gustelj 
dobil poziv v nemSko vojsko, a se 
je odločil za sodelovanje v NOV in 
odšel v partizane. Zaradi tega so 
Nemci izselili vso njegovo družino 
v nemško taborišče Burhausen. V 
NOV se je izkazal kot požrtvovalni 
borec, zato so ga takoj določili za 
kurirja med kamniškim bataljonom 
in 4. operativno cono za Štajersko 
ter vezo med brigadami na Štajer
skem. Leta 1944 je bil direktni ku
rir med 14. divizijo in brigadami. Je
seni istega leta pa je vzdrževal ve
zo tudi z glavnim Štabom Sloveni
je. Svobodo je dočakal v Šoštanju, 
kjer je sodeloval pri osvobajanju 
Koroške in Celovca. 

Koliko korakov je v času grozo
vite vojne vihre prehodil Gustelj, 
s partizanskim imenom Noč , po 
dolgem in počez, po Sloveniji Se 
sam ni zaznal, saj so ga dolžnosti 
samodejno usmerjale, kamor je bilo 
treba. V mrazu, dežju, snegu, po
noči ali podnevi, ob nevarnem 
prečkanju cest in železniških prog, 
se je večinoma sam prebijal skozi 
nemške zasede. Za tako veliko ju
naštvo, požrtvovalnost in hrabrost, 
s čimer je prispeval velik dele/ k 
osvoboditvi naSe domovine, ne naj
dem besed hvaležnosti. Spoštovani 
Gustelj je junak, ki mu je težko 

najti enakega. Po koncu vojne je 
prišel v Ljubljano, kjer je delal pri 
zaščiti, nato pa bil šofer pri sloven
ski vladi. 

Z Rozko Cevec, rojeno Vrtačnik 
25. 2. 1928, iz Srednje vasi, sem se 
organizacijsko pove/oval v NOH /t 
teta 194.1, ko se je kot mlado dek
le prostovoljno vključila v odgovor
no delo za dobrobit partizanske 
vojske za osvoboditev Slovenije iz
pod nemškega okupatorja. Zbirala 
je pomoč v obliki hrane in oble
ke, nato pa zelo zavzeto in preda
no nadaljevala v obveščevalni služ
bi. Ker je bil njen dom ob cesti, 
po kateri se je premikala nemška 
vojska naprej po Tuhinjski dolini, 
je bila povezava s takimi mladin
kami in mladinci ter ženami iz teh 
krajev partizanom Se kako dobro
došla. Zaradi sodelovanja v NOB je 
bilo veliko žrtev, trpljenja in mu
čenja. Se zlasti po zaporih in tabo
riščih. Med okupacijo je bilo delo 
doma na terenu Se bolj tvegano in 
nevarno kot v sami partizanski voj
ski. Med temi požrtvovalnimi akti
visti je zaupno delovala Rozka. Za 
svoje predano delo je prejela pri
znanje organiziranega dela za po
moč NOV od 1943 leta do osvo
boditve maja 1945. 

Naša rojaka Gustelj in Rozka sla 
se poročila leta 1948. Od leta 1949 
sta živela v Beogradu, kamor je bil 
Gustelj poslan za osebnega šofer
ja Borisu Kidriču in bil hkrati tu
di njegov osebni stražar, saj je sta
noval pri njem v hiši do leta 
1955. Po Kidričevi smrti je do u po 
kojitve 1977. leta vozil člane vlade 
in tuje delegacije. Tudi Rozki je bi
lo v Beogradu zaupano odgovorno 
delo, ki ga je vestno opravljala vse 
do upokojitve. Leta 1980 sta zakon 
ca Cevec na Rozkini domači zem
lji v Rožičnem pričela graditi hišo. 
V lastni dom, po katerem sta hre
penela dolga leta, sta se preselila le
ta 1993, njun sin pa je ostal v Be
ogradu. 

Na pokopališču na Selah pri 
Kamniku se je od njiju poslovila 
množica dolgoletnih prijateljev m 
znancev. S tem opisom njunega bo
gatega življenja, katerega del sta žr
tvovala v narodnoosvobodilnem bo
ju, sem se kot njun vojni tovariš in 
prijatelj s težkim srcem poslovil ta
ko od pokojne Rozke, kot od po
kojnega Gusteljna. 

Draga Rozka in Gustelj, v ime
nu organizacije Zveze borcev in 
tistih, ki smo z vama sodelovali, 
hvala za vse. kar sta dobrega sto
rila za Tuhinjsko dolino in SirSo 
skupnost, za obstoj slovenskega na
roda! Slava Vama! 

FRANC HKIBAR-LOVRO 
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P L A N I N S K I K O T I Č E K 

N A L E P K E G R S 

Tudi letos je gorska reševalna služba Slovenije (GRSS) izdala poseb
ne samolepljive nalepke z namenom zbiranja denarne pomoči za svojo 
humano dejavnost. Nalepke so enake velikosti, oblike in vsebine kot prej
šnja leta, razlika je le v letnici, zanje je potrebno odšteti po 500 SIT -
enako kot že tri leta nazaj. Dobite jih pri članih GRS. Tako zbran denar 
bo šel v sklad za ponesrečene gorske reševalce, saj njihov status še ni po
vsem urejen, pa tudi obseg zavarovanja za primer nesreče gorskega re
ševalca še ni tak, kot je bil včasih. 

N O V O V O D S T V O P D K A M N I K 

Po 25 letih izredno uspešnega vodenja Planinskega društva Kamnik 
je njegov dosedanji predsednik Slavko Rajh zaradi zdravstvenih razlo
gov dokončno sklenil opustiti to težko, zelo odgovorno, vendar povsem 
neplačano funkcijo. Kandidacijska komisija mrzlično išče novega pred
sednika, ki naj bi bil izvoljen na občnem zboru marca. 

Sedaj je prava priložnost predvsem za tiste, ki hi radi in bi tudi bili spo
sobni v Planinsko društvo Kamnik, ki je s svojimi skoraj tri tisoč člani 
največje društvo v kamniški občini, pa tudi med največjimi v Sloveniji, 
vnesti novega duha, novega poleta, novih idej sedanjega časa in preki
niti »kontinuiteto«. Zato bo kandidacijska komisija z. veseljem sprejela 
in pretehtala prav vsak resen predlog, ki ga lahko do sredine februarja 
posreduje vsak član PD Kamnik kar njenemu predsedniku Lojzetu Jer
manu osebno ali po telefonu (817-156 doma, 811-711 v službi) in pisno 
na PD Kamnik, Sutna 42, Sl-1240 Kamnik. 

Č L A N A R I N A Z A P L A N I N S K O D R U Š T V O 

K A M N I K Z A L E T O 2000 

PD Kamnik je tokrat pohitelo s pobiranjem članarine, saj tudi PZS ni 
zamujala z dostavo znamkic. Člani se lahko odločajo med več vrstami 
članarine. Članarina A (6.000 SIT - povečanje za 1.600 SIT), ki je na
menjena predvsem tistim, ki se resneje ukvarjajo s planinstvom, hodijo 
tudi v tuje gore, je sicer na prvi pogled malo visoka, vendar pomeni ne
zgodno zavarovanje za višjo zavarovalno vsoto, kritje stroškov reševa
nja v evropskih gorah, celoletno naročnino na Planinski vestnik (ta si
cer znaša 4.500 SIT), brezplačen koledarček akcij PZS in seveda isto kot 
članarina B in C: popuste pri prenočevanju v planinskih kočah in nezgod
no zavarovanje za primer invalidnosti ali nezgodne smrti v času ukvar
janja s planinsko dejavnostjo. Članarina B je 1.400 SIT (enaka kot la
ni), članarina C (600 SIT, 50 SIT večja) pa za otroke do 18 let oziroma 
za redne študente do 25. leta. Za starejše od 70 let je članarina B 800 SIT 
(enako kot lani), za C člane, katerih oba starša plačata članarino zase, 
pa 300 SIT (30 SIT več kot lani). 

Plačana članarina je pogoj za popuste pri prenočiščih v planinskih ko
čah, za nekatere registracije in včasih tudi za popuste pri vodenju in te
čajih, kijih prireja PZS oziroma PD. Članarino lahko poravnate v pi
sarni PD na Šumi 42 vsak ponedeljek in petek od 9. do 12. ure ali pa vsa
ko sredo od 13. do 16. ure, lahko pa se tudi vpišete v PD. Kdor ne more 
priti v Kamnik, bo lahko plačal članarino pobiralcu, ki ga bo obiskal na 
domu. 

BOJČ 

ROMAN JELEN JE NAJBOLJŠI 
SLOVENSKI MOTOCIKLIST LETA 1999 

Konec lanskega leta so pri Avtomoto zvezi Slovenije ob zaključku dir-
kaške sezone podelili nagrade in priznanja najboljšim dirkačem. V po
deljevanje nagrad se je poleg strokovne komisije AMZS vključila tudi 
Mednarodna motociklistična zveza. Na podlagi rezultatov in uspehov pre
ko cele sezone so priznanje za najtekmovalca sezone oziroma najboljšega 
motociklista v letu 1999 podelili Romanu Jelenu s Pšate pri Domžalah, 
članu kluba Sitar Dunlop Racing iz Kamnika. Roman je v lanskoletni se
zoni dosegel kar nekaj lepih uvrstitev doma in v tujini. Že drugo leto za
pored je osvojil naslov državnega prvaka v razredu do 125 cem, pono
vil pa je tudi uspeh z lanskega evropskega prvenstva in na letošnjem fi
nalu EP dosegel četrto mesto. Uspešna motociklistična sezona pa mu je 
prinesla tudi priznanje Občine Kamnik za športne dosežke v letu 1999. 

V letošnji sezoni bo nastopal z močnejšim motorjem do 250 cem na dir
kah za državno in evropsko prvenstvo ter na nekaterih posameznih dir
kah za svetovno prvenstvo. SAŠA MEJAČ 

Iz OK Žurbi team Kamnik 
v 

Se vedno prvi 
Kamniški prvoligaši so še naprej na prvem mestu prvoligaš

ke lestvice. Kljub temu, da je klub po dveh kolih drugega dela 
zapustil eden boljših igralcev Luka Slabe, poleg njega, pa še Sa
mo Belavič, so Kamničani z zmagami nadaljevali tudi v novem 
letu. 

Kot kaže, je kamniška uprava potegnila za jiravi konec vrvi, 
koje namesto Inka povabila k. sodelovanju Bogdana Marica iz 
Pomurja in Dragana Rutica, Novosadčana, ki je Kamničane 
okrepil že v decembru. 

Ekipa še naf>rej deluje homogeno, česar rezultat so prav go
tovo vrhunske igre, kijih Kamničani jjrikazujejo tako pred pol
no kamniško dvorano, kol tudi vgosteh. 

V prvi tekmi letošnjega leta so Kamničani gostovali pri izvrst
ni ekipi Bleda, ki bi z zmago nad Kamnikom najbrž prevzela 
primat na lestvici. 

Dvorana v Radovljici je bila nabilo polna, s Kamničani pa 
so pripotovali tudi številni navijači in seveda njihov sedmi ig 
ralec Ravbarji. Že na začetku se je videlo, da bo tekma izenače
na in številni obiskovalci so lahko sjnemljali zares vrhunsko 
predstavo obeh ekip. Blejčani so se/a dobili na razliko, potem 
ko so imeli Kamničani v obeh možnost za zmago, medlem ko 
so Kamničani osvojili seta z veliko razliko. Tudi v[)etem setu so 
bili gostje boljši nasprotnik in so povedli že s 1. J.S, a dopustili do
mačim, da so se približali, kar pa je bilo tudi vse. Kamničani so 
tako zasluženo odnesli točki z Gorenjske in tako obdržali vod
stvo na lestvici. 

Tega fja so zadržali ludijia naslednjem kolu, ko so doma gos
tili ekipo Žužemberka. Izredno motivirana ekijia gostov je že 
na domačem terenu nadigrala kamniško ekipo in zmagala s 
3:2, za presenečenje kola pa je poskrbela tudi v Kamniku. Kot 
kaže premalo motivirana domača ekipa je prve tri sete odigra
la ležerno in zasluženo izgubila drugega in tretjega. Tretje toč
ke v tekmah s Kamničani v letošnji sezoni so se gostje veselili kot 
otroci, saj so si s tem povečali možnosti za obstanek v boju s Gra
nitom in Pomurjem. V četrtem in petem setu pa so domači le za
igrali občutno bolje in velikega J>resenečenja v Kamniku ni bi
lo. 

Kamničanom seje sedaj na }>rvem mestu na lestvici pridru
žil Salonit, vendar moramo vedeli, da imajo Kamničani izred
no težak razpored, saj bodo imeli doma le še tekmo z Granitom. 

Vseeno pa napovedujejo za boj prva štiri mesta po rednem de
lu, tako da bi imeli v čclrfinalu prednost domačega igrišča, kjer 
jih je letos premagala le ljubljanska Olimpija. 

Cico 1. 

NOVOSTI V ROKOMETNEM 
KLUBU KAMNIK 

Smučarski tek 

10. januarja letos je bil občni zbor 
Rokometnega kluba Kamnik, regis
triranega 1. 9. 1999. Na zboru so bi
le potrjene spremembe statuta glede 
pristojnosti upravnega odbora... 
Razširjena je bila sestava disciplinske 
komisije, ki ima poleg 3 članov še 
enako število namestnikov, razširje
na je bila disciplinska odgovornost 
igralcev in trenerjev kluba. Izvolili so 
novo vodstvo kluba. Predsednik je 
postal Dušan Košir iz Blejčeve 4, ki 
je obenem predsednik upravnega 
odbora. Drugi člani upravnega od
bora: blagajnik Mitja Grzinčič, tajnik 
Boštjan Košir, člana Mitja Kemper-
le in Bojan Ščulija. Poleg tega so iz
volili 3 člane nadzornega odbora, ki 
ga vodi predsednik Damjan Zumer. 

Trenerja mladinskega moštva sta 
dosedanji trener Aleš Zorman in 
nekdanji kamniški igralec rokometa 
in znani športni delavec Olaf Grbec. 

Vsi igralci so se zavezali, da bodo 
do prihodnjega treninga dali vloge 
svojim staršem za finančno pomoč 
in sponzorstvo klubu pri organizaci
jah, kjer so zaposleni. Vabimo vse 
ljubitelje amaterskega rokometa v 
Kamniku in Domžalah, da pridejo 
navijat na tekme v domačo dvorano 
ali na tuja igrišča. Razpored tekem 
bo objavljen v Kamniškem občanu 
in na Catv Impulz Kamnik. 

Igralcem želimo veliko uspehov 
in športne sreče. 

DUŠAN KOŠIR 

Andreja Mali enajstič prvakinja Slovenije 
»Trener mi jc svetoval, naj na državnem prvenstvu ne nastopim, 

saj sem preveč utrujena. Vendar, želim si ta naslov,« je pred star
tom državnega prvenstva smučarskih tekačev v sprintu dejala An
dreja Mali. Prvo prvenstvo v tej disciplini, ki jo jc na vsa največ
ja tekmovanja, vključno na olimpijske igre in na svetovno prven
stvo uvedla tudi FIS, je bilo prevelik izziv. V idealnih zimskih raz
merah na sončni Pokljuki pa pose bih težav, vsaj gledano iz. dalja
ve, Andreja ni imela. Dosegla je najboljši čas v kvalifikacijah na 
1050 metrov dolgi progi. Tudi v tekih na izpadanje je po vrsti ele
gantno prehitevala vse tekmice, povečini reprezentančne kolegi
ce. V polfinalu najprej Tino Uižar iz Medvod in v finalu se Tejo 
Gregorin iz Ihana. »Pruga je bila kot nalašč zame. Tudi v svetovnem 
pokalu bi me gledale v hrbet, ha, ha, ha, če bi bila forma prava. Tok
rat mi je bilo težko že v kvalifikacijah, še težje potem naprej, saj se 
počutim grozno utrujeno. Zasledovalnemu teku se bom odpoveda
la,« jc priznala na cilju. Z enajstim naslovom državne prvakinje 
se je povsem približala Mileni Kordež in Nataši Lačen, ki sta do 
tistega dne delili vrh večne lestvice slovenskih tekačic z največ 
naslovi državne prvakinje. Vendar, naslednji dan je Lačnova, do
ma v Črni na Koroškem, v zasledovalnem teku dvignila število na
slovov na magičnih 13. 

Andreja premika mejnike tudi s štafeto 
Nekaj dni pred državnim prvenstvom je slovenska tekaška rep

rezentanca nastopila na tekemi svetovnega pokala v Novem mes
tu na Moravskom. Češko prizorišče svetovnega pokala, ki slovi po 
najboljši organizaciji tekem v vsej srednji Evropi, si bodo zapomnila 
tudi slovenska dekleta. Pred 15.000 gledalci, ki so pripravili pravo 
skandinavsko vzdušje, so v teku štafet osvojile šesto mesto, kar 
je daleč najbolši rezultat v vsej zgodovini slovenskega teka na smu
čeh v tej disciplini. Nataša Lačen, Petra Majdič, Teja Gregorin in 
Andreja Mali so morale priznati premoč fevorizirane štafete Ru
sije, ki je dosegla že 57. zmago v svetovnem pokalu. Prehitre pa 
so bile zaenkrat tudi četverice Norveške, Italije, Ukrajine in Nem
čije. Prav v dvoboju zadnjih dveh tekačic z Nemko Rcschvvamm 
je Andreja Mali izgubila peto mesto le za nekaj sekund, kar je 
slovenski četverici odvzelo tudi mesto na uradni razglasitvi. »Že 
po dveh kilometrih sem bila preveč utrujena in tiste prave ener
gije ni bilo več. Nemka, ki me običajno ne prehiti, je gladko zdrsela 
mimo mene,« je povedala Andreja. V svetovnem pokalu FIS je v 
skupnem seštevku sezone 99/2000 uvrščena na 18. mesto. Od slo
venskih zimskih junakov sta višje v skupnem seštevku svojih pa
nog le Se alpska smučarka Spela Pretnar (ki jo jc veliko videti tudi 
v kamniškem koncu) in smučarski skakalec Peter Žonta. Andreja 
se bo po planu finskega trenerskega stratega Jarma Punkkinena 
znova v svetovni konkurenci pomerila prve dni februarja v Trond-
hcimu na Norveškem, kjer bo na sporedu njena razdalja pet ki
lometrov prosto. 

Lokostrelski biatlon 

Krumpestar in Maradin začela 
v evropskem pokalu 

Naši najboljši lokostrelski biatlonci so pretekli konec tedna na
stopili na prvi tekmi evropskega pokala, ki so ga pripravili v Mit-
tcnwaldu v Nemčiji. Med trojico slovenskih članov sta nastopila 
tudi Kamničana Matej Krumpestar in Ivan Maradin. Na posamič
ni prezkušnji, rta kateri jc bilo potrebno preteči 12 km in vmes 
štirikrat po štiri puščice izstreliti v tarčo, je Matej osvojil 13. mesto 
z zaostankom 6:58 minute za zmagovalcem Bertotom iz Italije. 
Ivan, ki v teku še ni veliki specialist, pa je Z zaostankom 9:50 mi
nute pristal na 19. mestu. Do naslednje tekme, ki bo v soboto in 
nedeljo, 29. in 30. januarja, jima ne bo treba potovati na Tirolsko, 
saj bo tekma v Zahomcu na avstrijskem Koroškem. Finale evrop
skega pokala in hkrati evropsko prvenstvo pa bo prve dni marca 
na naši domači Pokljuki. 

METOD MOČNIK 

Z m a g a vseh k e g l j a š k i h e k i p ! 

Kegljači Calcita so v desetem kolu druge slovenske lige zmagali na do
mačem Gradisovem kegljišču proti ekipi iz Kočevja. Domači so zmaga
li z rezultatom 8:0. Najboljši med igralci Calcita je bil Brane Potočnik 
Z 922 podrtimi keglji. Ta zmaga je prinesla tudi napredovanje na lest
vici na tretje mesto. Naša ekipa se je z zmago približala vodilni ekipi, ki 
je bila poražena v tem kolu, samo za točko razlike. 

Druga ekipa Calcita je v prvi ljubljanski ligi prav tako na domačem 
terenu zmagala z ekipo Slovana iz Ljubljane z rezultatom 6:2, najboljši 
pri domači ekipi je bil Marjan Dolinšek z 867 podrtimi keglji. 

Ženska ekipa Ete Kamnik je v pni B ligi dosegla pomembno zmago na 
gostovanju v Mariboru z ekipo Gim Miklavž z rezultatom 5:3. Kamničan-
ke so podrle 2512 kegljev, najboljša med njimi je bila Simona Hren s 448 
podrtimi keglji. S to zmago so napredovale za eno mesto na lestvici in 
so trenutno na šestem mestu. 

LEON PIRMAN 

Vragolije na ponjavi 
OŠ Frana Albrehta je v sode

lovanju z Gimnastično zvezo Slo
venije izvedla državno prvenstvo 
v skokih z male prožne ponjave. 
Potekalo je v soboto, 4. decembra 
1999, v športni dvorani OŠ Fra
na Albrehta. Gostili smo 37 os
novnih (ekipno in/ali posamezno) 
ter 7 srednjih šol, vse skupaj ne
kaj manj kot 300 tekmovalcev. 
Kar nekaj učiteljev ob pomoči 
številnih naših učencev se je tru
dilo lepo število dni, da smo pri-

p.p. 36,1240 Kamnik 
tel./faks: (061)817-218 

o r g a n i z i r a 

KADROVSKI TEČAJ - UČITELJ SMUČANJA 1 
n a V e l i k i p l a n i n i o d 4 . d o 6. i n o d 1 1 . d o 13 . f e b r u a r j a 

Prijave s popolnim naslovom in telefonsko š t e v i l k o p o š l j i t e na n a š naslov 
n a j k a s n e j e d o 3 1 . j a n u a r j a ! 

Dodatne informacije po telefonu (041) 674 068. VABLJENI! 

pravili vse potrebno za izvedbo 
tako širokega tekmovanja. 

Otvoritev smo popestrili z na
stopom šolske plesne skupine ter 
obiskom Miklavža spremstvu an
gelov in parkeljnov (skupina i/. 
Tunjic). V tekmovalnem delu pr
venstva smo lahko videli zares ši
rok spekter gimnastičnega znanja 
in vragolij, ob katerih gledalce 
težko ostane ravnodušen. 

Učenci naše šole z akrobatsko 
točko na ponjavi ter akrobalska 
in navijaška skupina gimnazije 
Šentvid z zares atraktivno točko 
zabijanja žog v koš, so zapolnili 
čas ob koncu, ko so se sc prera
čunavali rezulati in smo tako laž
je počakali na razglasitev uspeš
nosti. Vabilu za pomoč pri pode
litvi priznanj se je prijazno od
zval Tomaž. Humar, ki je s svo
jim znamenitim stiskom roke čes
tital krepki siotniji najboljših. Ve
liko ekip se je tudi fotografsko 
ovekovečilo z našim vrhunskim 
alpinistom. 

Naša tekmovalna ekipa sc je 

odrezala odlično, saj so zasedli 
2. mesto v ekipni razvrstitvi pri 
mlajših dečkih, naš najboljši po
sameznik pa je bil Lenart Grk-
man, ki jc postal državni prvak v 
isti kategoriji. 

Ostali uspehi naših učencev: 
Posamezno: mlajši dečki (trener

ka: Tamara Bračič): 5. Peter Kir-
bus, 12. Bruno Kozlevčar, 26. An-
že Kumer, 34. Rok Horvat, 
56. Nejc Škulca, 58. Matevž Kir-
bus; 15. Miha Cverle v kategoriji 
starejših dečkov. 

ZDRAVKO SLEVEC 

Domača ekipa v Miklavževem zavetju 
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Pregled dela na mladinskem centru 

ZA AKTIVNO IN USTVARJALNO 
PREŽIVLJANJE PROSTEGA ČASA 

Sklad OŠ Marije Vere - 2. del 

Na osnovni šoli Marije Vere je bil 23, 9.1999 
ustanovljen Sklad osnovne šole Marija Vera. 

Vsaka »firma«, ki da kaj na
se, ob zaključku koledarskega 
leta (poleg obračunov, poraču
nov, bilanc .... ki zavezujejo lu
di nas) pregleda rezultate dela 
v preteklem obdobju, predvsem 
zaradi napredka in nadaljnjega 
razvoja, pa tudi iz napak se lah
ko marsičesa naučimo. Mi, ki 
smo nestrankarska in neprofit
na organizacija - druStvo, in naj
večji del sredstev pridobivamo 
iz občinskega proračuna, se ču
timo zavezani, da čim širšemu 
krogu uporabnikov predstavimo, 
kako smo denar porabili! 

Naše osnovno vodilo je bilo 
pripraviti program za aktivno, 
ustvarjalno in zabavno preživlja
nje prostega časa otrok in mla
dostnikov iz Kamnika in okoli
ce. Z vključevanjem staršev 
(Družinski klub, srečanja s star
ši) smo animirali vso družino. 
Letošnje leto je bilo posvečeno 
starejšim, kar smo pri akcijah 
tudi vsebinsko načrtovali. Veči
na akcij je že tradicionalnih, 
sproti pa smo se prilagajali tu
di potrebam uporabnikov in so
delovali z organizacijami, kate
rih delo sc prekriva z »našim« 
področjem. 

V letu 1999 smo izvedli na
slednje projekte: 

PUST (pustni bolšjak in tra
dicionalno rajanje v Športni 
dvorani), 

ZIMSKE POČITNICE (var
stvo z ustvarjalnimi delavnicami 
in športnimi aktivnostmi v telo
vadnici), 

DAN ŽENA in MATERIN
SKI DAN (srečanja z mamami 
in ženami, skupno praznovanje 
mam, babic in otrok), 

DNEVI KNJIG (bolšji trg ot
roških knjig, podarimo knjigo), 

DAN Z E M L J E (eko-modna 
revija, razstava izdelkov iz od
padnih materialov), 

ŽIV-ŽAV (Rad imam mleko. 
Hura počitnice, v Komendi), 

DRUŽINSKI KLUB (skupno 
smo praznovali, peli, risali, telo
vadili in sc igrali), 

Sodelovanje z Muzejem 
Imam starine in Zapojmo sku
paj, Za sožitje generacij. 

Na srednjeveških dnevih smo 
pripravili animacije in delavni
ce za otroke in ostale obisko
valce. 

OTROŠKI BOLŠJAKI (šolskih 
knjig, igrač in športnih rekvizi
tov) 

POLETNE POČNITNICE flo
to, ribiški, kiparski tečaji, ustvar
jalne, plesne in kotalkarske de
lavnice). 

TEDEN OTROKA (teden de
javnosti in aktivnosti za otroke), 

T E D E N PROMETNE VAR
NOSTI (v sodelovanju s SPV, 
Policijo, gasilci, AMD) 

ŠPORTNI VIKENDI IN 
DRUŽINSKI IZLETI (Budnarje-
va hiša. Stadion Mekinje ...), 

JESENSKE POČITNICE 
(ustvarjalna delavnica, športno 
dopoldne v telovadnici) 

DELAVNICE ZA OTROKE 
IN MLADOSTNIKE v KS 
Duplica (ročno-ustvarjalna delav
nica, družabne igre, namizni te
nis, mladinska delavnica). 

VESELI DECEMBER (24 pri
reditev na različnih lokacijah: 
delavnice, predstave, obiski bo
žička in dedka Mraza). 

Leta nismo končali v rdečih 
številkah, čeprav smo izpeljali še 
nekaj akcij in projektov, ki jih 
nismo načrtovali. Upamo in že
limo, da so in bodo zadovoljni 
z našim delom predvsem tisti, ki 
so jim programi namenjeni. 

Vsem, ki so nam v preteklem 
letu kakorkoli pomagali (pred
vsem MKK IN ZKO s prostori), 
se najlepše zahvaljujemo. Sreč
no! 

za MC-Kamnik 
HELENA STERLE 

Pozornost do vojaških invalidov 
V Društvo vojnih invalidov 

Domžale s sedežem Domžale, 
Ljubljanska 36, so vključeni vo
jaški invalidi iz novih občin 
Domžale, Mengeš, Trzin, Lukovi
ca. Moravče in Kamnik. Na teh 
območjih živi 337 upravičencev, 
ki prejemajo osebno invalidnino, 
družinsko invalidnino ali dodatek, 
ki jim pripada po Zakonu o voj
nih invalidih Republike Sloveni
je 

Vojaških vojnih invalidov v re
giji je 106, mirodobnih 47, žrtev 
agresije 1 član (otrok padlega 
očeta), družinskih upravičencev 
je največ - 184 članov. Iz pro
gramskih usmeritev jc določena 
pomoč pri koriščenju zdravstve
nih in socialnih pravic, pomoč 
pri rekreativni in družbeni dejav
nosti, pravni pomoči, dajanju in
formacij invalidske Zakonodaje 
za člane itd. 

V vseh zgoraj navedenih obči
nah, so bili v letu 1996 ustanov
ljeni pododbori, eden takih je v 
Kamniku, Glavni trg 24/5, urad
ne ure so ob ponedeljkih od 
9. do II. ure Vse informacije lah
ko člani s kamniškega področja 
dobijo pri predsedniku Stanetu 
Aupiču in tajnici Ivanki Jcvšnik. 

Z leve: avtor prispevka, Ivanka Jevšnik in Slane Aupič. 

Trenutno jc v kamniški občini 55 
članov v starosti od 72 do 95 let, 
v domovih starejših občanov v 
Kamniku in Domžalah so trije 
člani. Pristopilo je 10 novih čla
nov, to so vdove umrlih članov. 
Letna članarina za člana je 1000 
tolarjev, katero na podlagi član
ske izkaznice zbirajo člani 
Upravnega odbora z obiski na 
domovih. Preko leta obiščeta Sta
ne Aupič in Ivanka Jevšnik vse 
tiste, ki so potrebni finančne po
moči: to so socialno in zdravstve
no prizadeti člani, ob jubilejih jih 
tudi obdarujeta s primernimi da

rili. Pred novoletnimi prazniki sla 
obiskala 15 članov doma in v do
movih starejših. Oba sta zelo de
lavna v pododboru, zato zaslužila 
javno zahvalo in sta lahko za 
vzor ostalim, ki so dolžni skrbe
ti za vojaške invalide, pa stojijo 
ob strani. 

Zapisal: JOŽE NOVAK 
Foto: JOŽE BRODAR 

Osnovna funkcija sklada bo 
uresničevanje listih želja vodstva 
in strokovnih delavcev šole, ki 
lahko pomagajo h kakovosti po
uka in k večjemu zadovoljstvu ot
rok, a se jih z rednimi sredstvi fi-
nancerja ne da uresničiti. 

Med učitelji smo izvedli anke
to o prednostnih nalogah Sklada. 
Rezultati so bili naslednji: 

a) plačilo računalničarja, ki 
bo skrbel za računalniško učilni
co in omogočil nadaljevalne te
čaje računalništva (9 glasov); 

b) plačilo šolnine za drugi tuji 
jezik, ki bi ga otroci lahko obis
kovali na naši šoli (3 glasovi): 

c) začetek izgradnje atletske 
steze na šolskem igrišču (20 gla
sov); 

d) plačilo materialnih stroškov 
za interesne dejavnosti (9 gla
sov); 

e) boljše plačilo vsem učite
ljem, ki vodijo interesne dejav
nosti (17 glasov): 

f) plačilo priprav na eksterno 
preverjanje, da bi učenci doseg
li boljše rezultate (I glas); 

g) plačilo drugega učitelja pri 
urah ŠV na razredni stropnji (4 
glasovi). 

Glede na anketo so prvi kora
ki narejeni, a smo takoj naleteli 
na težave pri ureditvi šolskega 
okoliša. Z gospo ravnateljico 
Violeto Vodlan sva se v oktobru 
1999 odpravila na občino h gos
podu Kaminu glede izgradnje at
letske steze. "Občinski delavci« 
so ugotovili, da imamo samo lo 
ktitijsko dovoljenje, ne pa grad
benega za izgradnjo zunanjih 
športnih objektov. Ob dogradit
vi šole in ureditvi šolskega oko
liša nam bodo vzeli del zemljišču 
na severni sirani šole lom naj bi 
bilo cestišče iti parkirni prostori 
z.tt stanovalce iz. blokov na ulit t 
Matija Blejcti. Na obrobju roko
metne ploščadi v smeri JZ pa je 
del zemljišču last Graditelja, kar 
nam še otežuje načrtovano delo. 
To zemljišče poteka ob samem 
robu rokometnega igrišča (cca 
520 m2). 

Na občini (g. Kamin) so nam 
dali ustno podporo in se obveza
li, da bodo naredili in financirali 
načrt in pridobitev vseh soglasij. 

Silvestrovanje članov DI Kamnik 
V skladu s programom dela je 

Društvo invalidov Kamnik, ki 
po novem združuje invalide iz 
dveh občin, lo je iz Kamnika in 
Komende, oh zaključku leta pri
pravilo »silvestrovanje« za svo
je člane 28. decembra v gostiš
ču Kavka v Moravčah. Da bi bi
la udeležba možna z.a čim širši 
krog članov, je bil organiziran 
prevoz s posebnim avtobusom. 
Odpadel |c sli ah pred morcbil-

nimi »plavimi« presenečenji ob 
povratku. Sicer pa si ob zaključ
ku leta nihče ne želi dodatnih 
računov, polomljenih kosi i ali 
razbite pločevine. 

Silvcstrski večer se je pričel z 
večerjo in nadaljeval s plesom 
Ob /ivi glasbi harmonikarja Jo
žeta. Za popestritev večera je 
poskrbel član predsedstva društ
va g. Jane/ Sedušak, ki jc hil tu
di glavni organizator silvestrova
nja. Kol se za pravo silvestro
vanje spodobi, je ob polnoči na
stal elektrićni mrk in prisotni so 
si lahko nazdravili ler voščili 
zdravja in sreče v prihajajočem 
letu. Z najboljšimi željami za le
to 2000 jc navzoče nagovoril 
predsednik društva g. Jože Gor-
jan in med drugim zaželel, da bi 
bilo v novem letu, ko bo drusi-
vo praznovalo 25-letnico obsto
ja, še več razumevanj;! za reše
vanje problemov invalidov in da 
bi se člani dobro počutili v svo
jem društvu in sodelovali pri de
lu društva. Vsi prisotni so pre
jeli skromno darilce kot pozor
nost oh novem letu 

M. KRAGELJ 

Bančnik France Jeras odšel v pokoj 
Konec lanskega leta je končal svojo dolgoletno bančniško pot 

France Jeres, dosedanji direktor kamniško domžalske poslovne eno
te SKB banke in bivši direklor kamniške podružnice Ljubljanske 
banke ter nekdanji predsednik izvršnega sveta skupščine občine 
Kamnik. 

Ob odhodu v pokoj so se mu za dolgoletno uspešno sodelova
nje zahvalili kamniški gospodarstveniki in župan Ione Smolnikar. 
IzroCili so mu spominsko darilo, sliko Velike planine, delo sli
karja Bogdana Potnika. Jeras je velik ljubitelj te naše plartine in 
svojo skrb za razvoj planine poskuša uresničevati tudi kot pred
sednik nadzornega sveta občinske družbe Velika planina. Želimo 
mu, da bi imel tudi pri lem včasih kar nehvaležnem delu čimveč 
sreče in uspehov! 

F. S. 

Z gradbenim podjetjem Gra
ditelj potekajo pogovori o zame
njavi parcel. Vendar mislimo, da 
In in vprašanja morala rešiti 
Občina Kamnik. To zemljišče 
funkcionalno bolj sodi k šolske
mu okolišu, brez njega ne more 
mo izpeljati načrtovanega dela 
(izgradnje atletske steze). 

Če hočemo izpeljati načrtova
na dela, se moramo maksimalno 
angažirati in osvetliti naša pri
zadevanja učencem, staršem, KS 
Duplica, KS Šmarca, KS Volčji 
Potok, vrtcu Pestrna (otroci bi 
lahko uporabljali igišča za ulici 
sko stezo), donatorjem. Občini 
Kamnik in Ministrstvu za šolstvo 
in šport. 

Sredstva sklada se bodo zbira
la na ŽR s številko: 50140-603-
57395 s sklicno številko 00 
1709959. 

Na sestanku Sklada, ki je bil 
19. H. 1999 (prisotni so bili Va
lerija Gradišek, Gorduna Blejc, 
Mateja Debevc, Jožica Senica 
Zabret, predsednik KS Duplica -
Franc Orešnik in Franci Omer-
zu), smo se dogovorili o načrto
vanem delu in zbiranju finančnih 
sredstev: 

- razredniki naj učencem na 
razrednih urah predstavijo na
men šolskega sklada in predsta
vijo program staršem; 

- pri posameznih predmetih, 
kjer imajo učenci možnosti za 
ustvarjanje (čestitke, akcija zbi
ranja odpadnih surovin, igrice, 
dan odprtih vrat - razni izdelki 
učencev, prostovoljno delo...); 

- starši, ki želijo sodelovati pri 
tem /trajektu s finančno podporo 
ali prostovoljnim delom; 

- vrtec; 

- KS Duplica, KS Volčji Potok 
in KS Šmarca bomo prosili za fi
nančno pomoč; 

- po novem letu se bomo pisno 
in osebno obrnili na naše poslov
ne partnerje in donalorje; 

- za finančno pomoč bomo 
prosili tudi Ministrstvo za šolstvo 
in šport. 

Od dobre volje in sodelovanja 
vseh nas je odvisno, ali bodo naši 
učenci dobili prepotrebna šport
na igrišča, saj bi bila v ponos šoli 
in Kamniku. S tem pa bi imeli tu
di boljše pogoje za šolsko delo in 
interesne dejavnosti. 

Smo edina šola v Kamniku, ki 
ima dvoizmenski pouk in hudo 
prostorsko stisko. Kajti dobra in 
lepa šola ni samo razred, kjer se 
poučuje. Dobro šolo naredi tudi 
okolica šole. Na žalost se s tem 
na osnovni šoli Marije Vere ne 
moremo pohvaliti. Vse zgoraj na
šteto pa ni v ponos tudi naši us
tanoviteljici Občini Kamnik. 

S skupnimi napori lahko ures
ničimo začrtane cilje. S tem bodo 
učenci pridobili pogoje za bolj
še in bolj kvalitetno delo na 
športnem področju. Okoliški 
prebivah i j>u bi pridobili mož
nost za rekreacijo. 

Vse starše, poslovne jmrtnerje, 
KS Duplica in ostale fizične in 
pravne osebe vljudno naproša
mo, da prispevajo po svojih 
zmožnostih. 

Na OS Marije Vere smo pri
pravljeni delati več. Da pa bomo 
lahko delali bolje, vas naproša
mo za finančno oz. kakršnokoli 
pomoč. 

Za UO Sklada 
OŠ Marije Vere 

zapisal FRANCI OMFJRZV 

Moj zdravnik 2000 

Sodelujmo pri izbiri najboljšega 
zdravnika 

Vsakdo izmed nas se v življe
nju kdaj pa kdaj znajde v oko
liščinah, ko si sam ne more več 
pomagati. Takrat mora pomoč 
poiskati pri drugem človeku. 
Med nami so ljudje, ki so za svo
je življenjsko poslanstvo izbrali 
pomoč ljudem v stiski. Prepričani 
smo, da je v Sloveniji veliko dob
rih splošnih in družinskih zdrav
nikov in seveda zato tudi veliko 
zadovoljnih pacientov. Zato so se 
pri reviji Viva s posredovanjem 
drugih medijev odločili za akci
jo. Moj zdravnik 2000«, ki s svo
jo usmeritvijo nudi priložnost 
usmeriti pozornost na medicino 
in ljudi, ki v njej požrtvovalno 
opravljajo svoj poklic. Z akcijo 
MOJ ZDRAVNIK se tem pleme
nitim ludem lahko vsaj simbolič
no zahvalimo za njihovo delo. 

Za korekten potek akcije bo 
skrbela strokovna komisija, v ka
teri so: predsednik prim. dr. Mar

ko Demšar, prof dr. Pavle Pore-
doS, doc. dr. Marjan Premik, 
dr. Ivan Cibic, dr. Dean Klančič 

Akcija 'Moj zdravnik 2000' se 
je začela z izidom januarske Vi-
ve, končala pa se bo z razglasit
vijo najbolj cenjenega zdravnika 
za leto 2000, 6. aprila na predve
čer Svetovnega dneva zdravja. 

Vabimo vas, da s pomočjo 
Kamniškega občana glasujete za 
svojega splošnega zdravnika. Ta
ko boste najbolj neposredno vplj-
vali. da bo priznanje prišlo v pra
ve roke. 

In kaj morate storiti? 
Izpolniti kupon in ga poslati 

na uredništvo revije Viva, Dalma
tinova 2. KMK) Ljubljana (ime in 
naslov ter ime in priimek sploš
nega zdravnika, za katerega že
lite glasovati. 

Upoštevali bodo le po en glas 
vsakega glasovalca kateregakoli 
medija. 

v i v a 
Ime in priimek 

Kamniški OBČAN 

naslov.. 

MOJ ZDRAVNIK (napišite ime in priimek zdravnika/ce, ki 
ga/jo predlagate, zdravstveni dom): 
Če želite, napišite tudi. kaj vas pri njegovem/njenem delu še 
posebno navdušuje: 

/• runce Jenu na srečanju z. županom Smolnikarjem in kamniškimi gospo
darstveniki pri Planinskem orlu. 

I H I B O J T 
ZIKOVfl CIL. 4. K f l M M K 

061 814 515 - 041 519 0 9 4 

R A Č U N O V O D S T V O . 

K N J I G O V O D S T V O , 

D A V Č N O 

S V E T O V A N J E 

n u d i m o v s e m o b l i k a m 
d r u ž b , s .p. i n d r u š t v o m . 
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Projekti slovenskih študentov medicine OŠ Šmartno v Tuhinju 

Študij medicine je dolgotraj
na in včasih že skorajda duha 
ubijajoća reč. Nekje daleč v 
prihodnosti sicer stoji svetleč 
se cilj - poklic zdravnika. Pred 
tem pa moraš najmanj šest let 
prebavljati kupe knjig, opraviti 
veliko težkih kolokvijev in še 
težjih izpitov. Dejstvo pa je, 
da je študent medicine nava
den mlad človek, s potrebami 
in željami, novimi idejami, 
usmerjenimi širše od fakultet
ne predavalnice. Del teh do
datnih potreb in želja realizi
ramo v okviru SloMSICa (Slo-
venian Medical Students' In
ternational Committee) - Med
narodne organizacije sloven
skih študentov medicine. 

SloMSIC je dinamična, ne
profitna, nepolitična organiza
cija entuziastičnih študentov 
medicine, ki že v času študija 
pri različnih projektih aktiv
no sodelujemo s kolegi iz tu
jine, zagotavljamo dotok infor
macij iz tujine med naše štu
dente ter jim omogočamo do
datna izobraževanja v tujini. 
Smo polnopravni člani IFMSA 
(International Federation of 
Medical Students' Associatio-
ns) ter EMSA (European Me
dical Students' Association) in 

se tako priključujemo 54 dr
žavam članicam obeh organi
zacij. 

Vsako leto odide v okviru 
Slo MSICa na strokovno prak
so v tujino okoli 70 slovenskih 
študentov ter še dodatnih 15 
študentov na strokovno razis
kovalno delo. Prav toliko tu
jim študentom omogočamo 
dodatno usposabljanje na na
ših klinikah. 

Dodatno se naši študenti 
udeležujejo humanitarnih pro
jektov, potekajočih v nerazvi
tih delih sveta. Dva od teh 
projektov sta vodena preko 
SloMSICa iz Slovenije. Prvi, že 
nekaj let trajajoč, je projekt 
pomoči burmanskim begun
cem na tajsko-burmanski me
ji. V begunsko bolnico Mae 
Tao odideta vsaka dva mese
ca dva študenta z namenom 
pomagati »medikom« (priuče
ni zdravniki) pri zdravstveni 
oskrbi tamkajšnjih pacientov. 
S seboj odneseta zdravila in 
ostale medicinske pripomočke 
ter strokovno literaturo, tako 
da poskušata tamkajšnje oseb
je tudi izobraziti na področ
jih, ki jih še ne poznajo do
volj. 

Letos nov pa je projekt po-

URŠKA V KAMNIKU 
( v e č kot plesna šo la) 

•ff 0 6 4 / 4 1 5-000 
P L E S N I T E Č A J I Z A 
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SOLA ZA TUJE JEZIKE 
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moči nerazvitim predelom Pa
name, Panama Village Concept 
Project. Predvidoma pet let 
bodo vsak mesec odprave, se
stavljene tako iz medicincev 
kot tudi iz študentov drugih 
strok, odhajale v Terio, odroč
no vasico v panamskih pragoz
dovih. O poteku prve odpra
ve bo bralce Kamniškega ob
čana obveščal vodja prve od
prave, študent 6. letnika medi
cine Matej Vrabec. 

Zadnjih nekaj let se člani 
SloMSICa ukvarjamo tudi z 
zdravstveno-preventivnimi ak
cijami za slovensko šolsko mla
dino. Že dve leti izvajamo 
Projekt virus. V okviru tega 
projekta potekajo po sloven
skih osnovnih in srednjih šo
lah delavnice na temo zdrave 
in varne spolnosti. Med drugi
mi smo v decembru obiskali 
tudi kamniško osnovno šolo 
Marije Vere. V sproščenem 
vzdušju, brez šolskih miz in 
učiteljev, smo govorili o lju
bezni, spolnosti, AIDSu in po
dobni tematiki, za katero v šo
li in doma pogosto zmanjka 
tako časa kot volje. 

Druga večja preventivna ak
cija pa je posvečena boju proti 
kajenju. Tako bomo 31. maja 
letos, ob svetovnem dnevu bo
ja proti kajenju, pripravili ce

lodnevno prireditev na Kon
gresnem trgu v Ljubljani. V 
sodelovanju s študenti Akade
mije za likovno umetnost bo
mo postavili razstavo s šo
kantno protikadilsko vsebino. 
Rahlo izzivalno bomo pokaza
li tudi resnične spremembe, ki 
nastanejo na telesu zaradi 
učinka cigaret. Hkrati bodo 
študenti medicine izobraževali 
učence višjih razredov osnov
nih šol o škodljivih učinkih 
kajenja in jim na mladim las
ten način prikazali argumen
te, zaradi katerih ne prižgeš 
prve cigarete. Prireditev pa 
bomo popestrili še z dodat
nim programom (napihovanje 
balonov - napihnjen balon -
simbol zdravih pljuč, nastop 
navijaških skupin, pljučni tes
ti idr.). 

Zanimivih projektov, vtisov 
iz tujine in novih idej pa je še 
veliko. Del si jih lahko ogle
date na naši domači strani: 
http:/www.sIomsic.org. Koli
ko novih idej bo udejanjenih, 
je močno odvisno tudi od na
še finančne zmogljivosti. Do 
sedaj sta nam največ pomagali 
farmacevtski podjetji Glaxo 
Vvellcome in MSD. 

VESNA ZADNIK 
SloMSIC 

N o v a S e a t C o r d o b a 

m e s e č n o ž e z a 

2 2 . 7 0 0 S I T + 4 . 4 0 0 S I T 
Informativna ponudba operativnega leaslnga 
velja pri 30% pologa, dobi odplačevanja 60 
mesecev In letno prevoženih 10.000 km 

• mesečni obrok paketa obveznega 
In kasko zavarovanja. 

P O R S C H E 
KREDIT IN LEASINO 

Vaš pooblaščeni trgovec 
A V T O CERAR, d.0.0., 
ob k a m n i š k i obvoznici , 
tel. trgovina: (061) 814-990, 
servis: (061) 735-400 

UTRINKI S ŠPORTNEGA DNE NA VELIKI PIANINI 

Letos je naša šola prvič organizirala smučanje na Veliki planini. Za 
odhod na ta biser, kije lahko v ponos vsem Kamničanom in tistim, ki ce
nijo lepo, se je letos odločilo kar veliko učencev. Z zaspanimi nasmeški 
smo s pričakovanjem vstopili v kabinsko žičnico in radovedno kukali proti 
oddaljujoči se Kamniški Bistrici. Grelo nas je močno sonce, ki je imelo 
za družbo par modrikastih oblačkov. Spoznali smo, da nam je dala na
rava vse pogoje, da uživamo, le izkoristiti smo jih morali. 

Moja naloga pa je pravzaprav, da vam poročam o počutju učencev OŠ 
Šmartno v Tuhinju. Ko sem jih opazovala z. vlečnic, na katere so nam po
magali prijazni in zelo zgovorni delavci, sem bolj ali manj videla nasmeš
ke; nekaj prijateljev je med smuko »pogledalo, če je sneg res bele bar
ve«, toda kol pravijo: če ne padeš vsaj toliko, da začutiš, da je sneg me
hak, potem nisi pravi smučar. Prijetna družba je tistim, ki niso vajeni tako 
nizkih temperatur, kmalu dvignila pritisk; tiste, ki pa jim je smuka v kri 
pognala preveč adrenalina, bilo jih je kar veliko, pa je hladil vetrič. 

Ker so bili na smučišču, kije bilo zelo kakovostno urejeno, brez. lede
nih plošč, in tektonskih jarkov, kot je omenil eden prijateljev, le naši učen
ci, jim je bila varnost zagotovljena, vključno s tistimi, ki se na progo po
dajo bolj počasi. Kar pa ne pomeni, da smučišče ni pripravljeno - varo
vano tudi za mnogo več turistov, kot jih je Velika planina vajena. 

Mnoge je navdihnila lepa narava, ki nas je vseskozi obdajala. Sošol
ci so me opozarjali na smreke, v katerih smo videli vse kaj drugega kot 
le drevesa-ledene princese, ledene stolpe... 

In tako smo vsi duhovno obogateni in tudi fizično utrujeni popoldne za
pustili ta kraj, v katerem je marsikdo lahko pozabil na vse grozote sve
ta, tudi šole, saj so nas že naslednji dan čakali testi, spraševanja.... za
kaj ni vedno tako lepo, kot nam je bilo tokrat na Veliki planini? 

SUZANA OMOVŠEK, 7. a 

Zahvaljujemo se vodstvu in delavcem-žičničarjem podjetja Velika pla
nina - Zaklad narave, ki so nam prijazno omogočili prijetno smuko v Tihi 
dolini v ponedeljek, 17. L 2000; med tednom žičnice v Tihi dolini sicer 
ne obratujejo, ta dan pa so jih pognali posebej za nas, udeležence šport
nega dne iz OŠ Šmartno v Tuhinju. 

Turizem smo ljudje. 
Za učence in učitelje OŠ Šmartno 

Janez Benkovič, prof. športne vzgoje in gorski vodnik 

K o n Tiki Š o l a r d.o.o. 
SOLARNA TEHNIKA • ELEKTRONIKA 

Ljubljanska 21/K (TP CENTER DUPLICA), tel.: 810-380 

VARČNO O G R E V A N J E N A PLIN Z U G O D N I M KREDITOM 
do 5 0 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT (TOM+3%) - ne glede na v i š ino kre
di tov, k i jih ž e imate! 
- plinske in oljne peči BUDERUS, VIESSMAN, JUNKERS, VAILANT, 

HYDROTERM 
- sončni kolektorji, toplotne črpalke 
- sončne celice za pridobivanje elektrike 

Posamezni elementi ali izvedba na ključ 

£̂  I L E w 

P O S L O V N E S T O R I T V E 
prodaja, nakup in posredovanje nepremičnin 
Ljubljanska 45,1241 Kamnik (poslovna stavba STOL) 

- posredovanje pri prodaji, nakupu, menjavi, 
oddaji in najemu h i š , stanovanj, poslovnih 
prostorov, zemlj i šč . . . 

- izdelava e t a ž n i h n a č r t o v in vpis stanovanj (v 
v e č s t a n o v a n j s k i h zgradbah) v zeml j i ško knjigo 

- druge poslovne storitve 

Informacije po tel.: 061-810-960 
041-614-308 

faks: 061-810-965 

Trgovina z gradbenim materialom 
Krakovska 4B, DOMŽALE 
TEL: N.C.: 061/720-020 
TRGOVINA: 061/720-560 
FAKS: 061/713-288 
e-mail: dom@sam.si 
http://www.sam.si OD OPEKE 

m 
Podjetje za komercialni inženiring, d.o.o. Trgovina z gradbenim materialom 

Zg. Stranje 1A, STAHOVICA 
TEL: 061/827-030, 827-035 
FAKS: 061/827-045 
e-mail: st@sam.si 

DO STREŠNIKA - in še mnogo več....'!! 

NA NAŠIH PRODAJNIH MESTIH VAM PO UGODNIH CENAH 
NUDIMO VSE ZA GRADNJO IN OBNOVO! 

KRITINE: BRAMAC, TONDACH, SALONIT 
IN OSTALE 
HIDRO IN TERMO IZOIACIJE 
APNO, CEMENT, MALTIT 
FASADE IN FASADNE SISTEME BAUMIT, 
JUB in TIM 

>• SCHIEDEL DIMNIKE 
> ARMATURNE MREŽE IN BETONSKO ŽELEZO 
> ROBNIKE, TLAKOVCE, BETONSKA KORITA 
> OPEKO IN OPEČNE IZDELKE VSEH VRST 
> TER DRUGE ARTIKLE IZ PRODAJNEGA 

ASORTIMANA 

IZKORISTITE AKCIJSKE CENE IN GOTOVINSKE POPUSTE 

V FEBRUARJU! 

MOŽNOST BREZPIAČNE DOSTA VEZA VTOD VI GA LOM. 

V trgovinah Vas pričakujemo vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah pa od 7. do 13. ure. 

V SAMU NISI NIKOLI SAM Internet: WWW.SAM.SI 

P O H I Š T V O - L I I Z K A R A N T A N I A 

I Z R E D N A P O N U D B A K V A L I T E T N E G A P O H I Š T V A 

rff r * KUHINJE - NOVO - program svetovnega 
T]b&&^/(fw proizvajalca kuhinj Ncw form 

'' t i . ' l i k V A t rt -m * DNEVNE SOBE - izbira v hrastu, jelši, 
* J češnji... 

r / g g * SEDEŽNE GARNITURE iz usnja in blaga 
••• A ; | f # # » » f « - na zalogi 

f 7 ^ Q . \ W » y * SPALNICE IN OTROŠKE SOBE 
0 - program Mcblcx 

FRANCOSKA 
POSTELJA 

VSE TO V SALONU LIIZ KARANTANIA, Domžale, Ul. Antona Skoka 2, tel.: 710-130 
in LJUBLJANA, Topniška 5, tel.: 130-77-30. 

http://www.sIomsic.org
mailto:dom@sam.si
http://www.sam.si
mailto:st@sam.si
http://WWW.SAM.SI
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F R I Z E R S K I S A L O N 

Obveščamo vas, da se 

s 1. februar jem odp i r a * 

PRVI FRIZERSKI SALON 
v Tuhinjski dolini 

Jožica Sedušak, s.p. 
Zg. Tuhinj 54 C 
Laze v Tuhinju 

Delovni čas: 
pon., čet., pet. - popoldne 
torek.s reda - dopoldne 
sobota - po naročilu 

E N SAM KLIC ZA NOV I Z G L E D 

041/877-687 

I S C G - IZOBRAŽEVALNO S V E T O V A L N I C E N T E R 

IN GRAFIČNE D E J A V N O S T I , d.o.o., DOMŽALE 
1230 Domžale, Cesta talcev 10, 

tel.: 061/711-082, 
tel./faks: 061/712-278 

IZVAJA IZOBRAŽEVALNE PROGRAME 

• SREDNJE IN STROKOVNE ŠOLE-VERIFICIRANI PROGRAMI: 
- ekonomskokomercialna šola (V. stopnja) 
- trgovska šola (IV. stopnja) - začetek v februarju 2000 
- diferencialni program; 

ekonomsko-komercialni tehnik, V. stopnja (3+2) - začetek v 
februarju 2000 
Pogoji za vpis: - končana trgovska šola 

- vsaj dober (3) uspeh v 3. letniku 
- vsaj ocena dobro (3) iz slovenskega jezika v 3. letniku 

- usposabljanje računovodij V/1 (400 ur) 
- gostinska šola: kuhar, natakar, IV. st (dokvalifikacija in prekvalifikacija) 
PROGRAMI ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE IN 
USPOSABLJANJE 
• TUJI JEZIKI: 
- nemščina in angleščina po programu College PANTEON 
• RAČUNALNIŠKI TEČAJI: 
- Windows 95, Word for Windows, Excel, OFFICE 97... 
- Seminar za tajnice: Moderno delo z računalnikom 
• USPOSABLJANJE ZA DELO 
- EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih naprav (osnovni 

in obnovitveni tečaj) 
- seminar: računovodstvo malih podjetij 
- seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
- varstvo pri delu in požarno varstvo 
- seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
- tečaj strojepisja 
- tečaj skladiščnega poslovanja 
- tečaj za voznike viličarjev 
- tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi priključki 
• PROGRAMI ZA PROSTI ČAS: 
- tečaj šivanja in krojenja 
- kuharski tečaj 
• OTROŠKI PROGRAMI: 
- jezikovni 
- računalniški 
• TEČAJ CESTNOPROMETNIH PREDPISOV 
Prijave sprejemamo na ISCG, Izobraževalno svetovalni center in 
grafična dejavnost d.o.o., na novi lokaciji v Domžalah, Cesta talcev 
10, vsak dan od 7. do 15. ure, ob ponedeljkih in sredah od 7. do 
16. ure in na telefonskih številkah (061) 711-082 in (061) 712-278. 

Tiho si nas zapustila, 
od nas se nisi poslovila. 
Obljubljamo Ti, draga mama. 
da ne boš ostala sama. 
Zdaj v ti.fini mirno spiš, 
v naših snih pa tiviš. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi nase drage mame, 
babice, prababice, sestre, tete in taSče 

J U L K E D O K L 
iz Mekinj 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za 
izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče. Zahvaljujemo se dr. 
Plavčcvi, podjetjem Zarja Kovis in Elektronika, Sviianit, kamniškim 
gasilcem in Gregorju Matičiču za zaigrano Tišino. Posebno se 
zahvaljujemo Darinki in Andreju Rutarju za nesebično pomoč v 
težkih trenutkih. Vsem, ki ste našo mamo pospremili na njeno zadnjo 

pot, Se enkrat iskrena hvala. 

L Žalujoči vsi njeni 

Mekinje, Bakovnik, Maribor, januar 2000 

V S P O M I N 

16. januarja letos nas je po kratkotrajni in zahrbtni 
bolezni zapustil nas dolgoletni član Združenja slovenskih 

častnikov Območna enota Kamnik-Komenda 

C I R I L V I R J E N T 
iz OSevka pr i Kamniku 

Od njega smo se poslovili v sredo, 19. januarja, na 
pokopališču v Nevljah. 

Slava njegovemu spominu! 

ZSČ Kamnik - Komenda 

Nevlje, januar 2000 

P V C O K N A . V R A T A 
P V C Z I M S K I V R T O V I 
P R O T I V L O M N A 
O K N A 
DVIŽNA GARAŽNA 
V R A T A N A 
MOTORNI P O G O N 
O K E N S K E P O L I C E 
SENČILA 
n o v o s t : T O P 7 2 - j 
o k n a z n a j b o l j š o j 
t o p l o t n o i z o l a c i j o ! 

• F I N S T R A L 
v a š a o k n a v svet ž e 30 let 

M O D O l 
IIIIIIIIIIH 
Jeranova 8, Šmarca 

telefon 810 090 
041/619 658 

faks 810 095 

R A D I A T O R S K I V L A Z I L E C A I R M A G 
• vlaži zrak s hlapi, ne s paro 
• izhlapi min. 1 lit. vode/dan 
• vlažnost se poveća na 40-60% Rv 
• klinično preizkušeno na Golniku 
Dolžina vlažile« 80 cm. Cena je 4.950 SIT 

Ugodno »pliva na: • počutje dojeno-
kov m otrok • napade astme • 
bronhitisa in gripe • prehladna in 
alergijska obolenja • kožo obraza m 
vratu • mirno in dobro spanje, rast 
sobnih rastlm • počutje domačih žrvak 

Izdeluje in prodaja TIMAG, k.d., 
Lj., tel./faks: 061/531146 

Zaposlimo voznika s C in E katetorijo, po možnosti z izkušnjami. 

Prevoze opravljamo po Sloveniji in tujini. 

Ponudbe sprejemamo na tel. št: (061) 8392-614. 

T R G O V I N A Z G A J N A R 
n a B a k o v n i k u , K l a v č i č e v a 1 1 , t e l . : 8 1 4 - 3 4 8 

U G O D N A P O N U D B A ! 

-jabolka na zaboj I. kvaliteta, 1 kg 99,90 1 I 
klementine, 1 kg 139,90 
kislo zelje, 1 kg 100,00 
fižol rjavi, beli, 400 g 59,90 
pečenice, 1 kg 699,90 
posebna salama, 1 kg 699,90 
šunkarica, 1 kg 899,90 

- moka tip 400 Žito, 1 kg 89,90 
- kumarice Aneta, 680 g 129,90 
- makaroni Fidericci, 500 g 

+ 20% gratis 99,90 
- mesni narezek, 150 g 119,90 
- alpsko mleko 3,2 m.m., 

Lj. ml., 11 129,90 
Ponudba velja do prodaje zalog. 
V našo trgovino ste povabljeni vsak dan »d 7. 
ob sobotah od 7. do 19. ure in ob nedeljah od 

- olje rastlinsko Sončni cvet, 
- olje Friola, 2 I 
- Schweppes grapefruit, 1,5 I 
- multivitaminski sok, 1 I 
- Nara oranžada, 2 1 
- pivo Pils, 0,66 I 
- namizno belo vino Šmartno, 1 I 
- brandv Minister Gregor, 1 1 
- gorenjski sadjevec, 1 I 
- kava Slovenka, 500 g 
- vžigalniki-plačaš 1, dobiš 5 
- brisače papirnate 2/1 
- toaletni papir ekološki 10/1 
- 10-delni komplet kuh. krp 

do 20. ure, 
K. do 12. ure. 

SIT 
169,90 
379,90 
69,90 

129,90 
179,90 
119,90 
159,90 
799,90 
999,90 
449,90 

99,90 
109,90 
219,90 
549,90 

M a l i o g l a s i : 
Kupimo zazidljivo parcelu do 1000 m', v 
okolici Kamnika. Tet.: (1141) 600 W 
Prodam grob v Kamniku - Žale, 4. 
terasa. Tel.: 1595-703. 

Slikopleskarska dela, barvanje fasad, 
napušiev, izravnalna masa in ostalo. 
T ti: 041/833-563. 
Instrukcije antjtiline in matematike za 
srednje in osnovno iolo. Prva informativna 
ura brezplačna. TeL: H3-92-0I7. 

Instruiram matematiko, fiziko in osnove 
elektrotehnike. Telefon: 7)8-157,0411322-571. 

R T V - H i F i 

SERVIS 
P O P R A V L J A M O T U D I 

N A D O M U ! 

P O P R A V I L O 

R A Č U N A L N I K O V 
KVARK d o.O Ljubi 

(najdete njs v c 21« KAMNI* 
ni DupliCdi 

N I Z K O G R A D N J E , 

a s f a l t i r a n j e i n t l a k o v a n j e 

d v o r i š č , d o v o z n i h p o t i , p a r k i r i š č 

p o l a g a n j e r o b n i k o v i n p r a l n i h p l o š č , 

i z d e l o v a n j e b e t o n s k i h i n k a m n i t i h 

o p o r n i h z i d o v - » š k a r p « 

T e l . : 0 6 1 / 8 1 3 - 6 4 2 , 

0 4 1 / 6 8 0 - 7 5 1 , 0 4 1 / 8 0 0 - 9 4 6 . 

Čas neusmiljeno hiti. 
kakor da se nas hoji, 
ker ugrabil nam je iz srca 
najdražje, kar ta svet ima. 

Čas neusmiljeno hiti. 
kakor da se nas hoji, 
ker ugrabil nam je iz srca 
najdražje, kar ta svet ima. 

V SPOMIN 

31. januarja minevata dve leti, odkar se je 
pri Naklem smrtno ponesrečila naSa 

ljubljena hčerka, mamica, žena, sestra in 
teta 

J A N A S L O K A N 
roj. Hribovsek 

Iskrena hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob njenem 
preranem grobu in ji prižigate svečke v večni spomin. Plameni svečk, 

pri tebi Jana, pa dajejo svetlobo minljivosti. 

V žalosti vsi njeni 

S T E K L A R S T V O 
H O M E C , VIII . u l . 9 / a 
t e l . : 7 2 7 - 0 8 9 , 7 1 5 - 7 1 7 

Delovni čas: 
pon., tor., čet. in pet. od 7h do 15h 

sreda od 7" do 17h 

Velika izbira barvnih stekel In ogledal, 

izdelava eteklenih vitrin, termopan 

stekla, zasteklitev z okraenlml letvicami, 

oprema lokalov, kaljeno steklo... 

Ne boi vrf hodil po gozdovih zelenih, 
ne boš več nabirat sadežev rumenih, 
ne boš več slišal ptičjega petja, 
ne boš več videl pomladnega cvetja. 

ZAHVALA 

V 58. letu življenja nas je zapustil nas 
dragi mož, oče. stari ata, tast, brat in stric 

J U R I J H A C E 
iz Potoka 

Iskreno se zahvaljujemo prijateljem, sorodnikom, našim sodelavcem, 
njegovim nekdanjim sodelavcem iz rudnika Kaolin ter njegovim 
prijateljem lovcem iz LD Sela in ostalih lovskih družin in vsem drugim, 
ki ste ga v tako velikem Številu pospremili na zadnjo pot, darovali cvetje, 
sveče in za svete mase. Prav lepo se zahvaljujemo tudi sosedom za 
nesebično in velikodušno pomoč. Hvala tudi govornikoma za tople 
besede slovesa, pevcem za ganljivo pelje in gospodu župniku za lepo 

opravljen pogrebni obred. 
Žalujoči vsi njegovi 

januar 2000 

^1 
Z A H V A L A 

V 87. letu življenja nas je zapustil nas 
dragi mož, oče. ded in praded 

O T O Ž L I N D R A 

Iskreno se zahvaljujemo vsem. ki ste nam ustno ali pisno i/ra/ih 
sožalje. podarili cvetje in sveče, ter se udeležili pogrebne svečanosti 
in s tem Se posebej počastili spomin na našega očeta. Posebej se 
zahvaljujemo sindikatu, godbi in pevcem Steklarne Hrastnik /a 
spremstvo in sočutno zaigrane in zapete pesmi, gasilcem PGD 
Hrastnik in PGD Nevlje ter govornikoma g PoliCniku - članu ZB 
Nevlje in g G rumu iz Steklarne Hrastnik za besede, ki so nam 

obudile spomin na Otovo polno in bogato življenje. 

Žalujoči: žena Pavla in sinovi Oton, Borki in Vojko z družinami 

Nevlje. januar 2000 

V naših srcih ti naprej liviš. 
zato pot nas vodi tja. kjer v tišini spiš. 
Tam lučka ljubezni vedno gori 
in tvoj nasmeh med nami livi. 

ZAHVALA 

Nenadoma nas je v 52. letu življenja za 
vedno zapustil nas dragi mož, ati, ata. tast. 

brat in stric 

S T A N I S L A V B O D L A J 
z Vrhpolja 42 

Iskrena hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste nam ob boleči izgubi 
stali ob strani, izrekli sožalje. darovali cvetje, sveče in za svete mase 
ter našega ata tako Številno pospremili na njegovi zadnji poti. 
Posebno se zahvaljujemo dr. Pfajfar-Kriznič, ki mu je pomagala pri 
boju s kruto boleznijo, gospodu župniku za opravljen pogrebni obred, 
pevcem za zapete žalostinke in Gregorju za odigrano pesem slovesa. 

Žalujoči vsi njegovi 
januar 2000 
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, 2000 Super cene v prehrambenih trgovinah družbe Vele 

PECIVO CASALINI 
250 g, 
- 2 mlečno kremo 
- s kakavovim nadevom 
- s sadnim nadevom 

PREPEČENEC AUDISIO PLENICE PAMPERS 
enojno pakiranje 

S U P E R C E N A 

PIVO PUNTIGAMER 
0,5 I, steklenica 

I 
S 

ROBČKI PAMPERS 
80/1 PVC 

^ 5 » w ~ " i * J • i 1 1 E " i T > r i l 

S U P E R C E N A 

V E L E 
p r i j e t e n n a k u p 

^ | ~ T / r KMETIJSKA TRGOVINA 

SfS^ J K U D R O V E C , d . o . o . 

Kranjsko cesta, ob spodnji železniški postaji Kamnik, tel.: 813-938 

V S E Z A V R T I N K M E T I J O 

V E L I K A I Z B I R A K R M I L I N Ž I T 

P O U G O D N I H C E N A H 

Sprejemamo n a r o č i l a z a m i n e r a l n a 

gnojila in s e m e n s k i krompir* 

Možna tudi dostava na dom. 
Na zalogi različne LOPATE ZA SNEG, SOL ZA POSIPANJE, 
HRANA ZA MALE ŽIVALI IN PTICE... 
BELA in ČRNA FOLIJA 2, 4, 6, 8 m... 

Ugodno: IN0X SODI različnih velikosti 
ZELO U600MO - SLADKOR 10 kg, SO k) 

, Pričakujemo vas vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Mali grad - Kamnik 

V A Š I H I ! 

Izjemne kreditne možnosti • Ugodnost 
za mlade družine velja v mesecu januarju 
2000 • Vljudno vabljeni k razgovoru na 

obe naši lokaciji 

1 0 , m l a d i 
J U b i 

I N F O R M A C I J E I N P R O D A J A : 

Pestra ponudba stanovanjskih prostorov 
od 30m2 dalje • parkirna mesta v kletni 
etaži • možnost izbire finalne obdelave 

prostorov 

/ o f D o p i J i s t ^ a 

LJUBLJANA, KERSNIKOVA IOA 

VSAK DELAVNIK OD 8h-I8h, SOBOTA 00 8H-13H 

TELEFON: 061/ 133 5040 
SIL. inženiring d.d. 

KAMNIK, USNJARSKA ULICA 6 

VSAK DELAVNIK OD gM-i4H. SREDA OD g M - i / 

TELEFON: 061/ 817 583 

UARSTUO 
Ljubljanska c. 45, Kamnik 

/ A Tel.: 061 -810-890 
V l\ Faks: 061 -816-033 

/ GSM: 041 -722-991; 041 717-959 
Podjetje Varstvo d.o.o. je specializirano za: 
•» izvajanje pregledov in meritev, potrebnih na tehničnih 

pregledih objektov in poslovnih prostorov (elektro-
meritve, mikroklima, osvetlitev, stroji, gasilski servis) 
usposabljanje zaposlenih na omenjenih področjih -
tečaji in preizkusi znanja 

*» izdelava strokovnih listin - študije, elaborati, pravilniki 

ZA DVIG RAVNI VARNOSTI 
IN ZDRAVJA DELAVCEV! 

, 1 d rmi 
AHAČlC 
SERVIS 

I TRGOVINA 

Domžale, 
Prešernova 1/a, 
tel. 061/722-107 
faks: 061/719-475 

p r o d a j a l n a i z d e l k o v g o r e n j e 

I UGODNE CENE: 

Kamniški OBČAN 
8 061/83 91 311 

041/662 450 

- pralni stroj do 1200 obratov 
• hladilnik K-290, v Ki na 144 cm, širina Ml nn 
- barvni I \ Gerenjt, 51 ™ 
- sesalniki 

40.0011 SIT 
38.788 SIT 

od 16.668 SIT 

A V S E R V I S R T V i n 

T R G O V I N A K O N C I L I A 

Vrhpolje 41, Kamnik 
(v gasilskem domu) 

Nova telefonska številka 83 91 383 
GSM: 041/715 455 odprto: 9 M 2\ 15h-i e\ 

sobota: 10M2". 

I Z K O R I S T I T E Z E L O U G O D N E C E N E 

brezplačna dostava, možnost nakupa na več obrokov 

Odprto vsak dan od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

E t m b r o ž nnnn 
NOVI FIAT PUNTO 

Legenda p r i h o d n o s t i 
že v prodaji 

D n e v i o d p r t i h v r a t 
v petek, 28. januarja, od 8. do 18. ure in 
v soboto, 29. januarja, od 8. do 17. ure 

v prodajnem salonu v Lahovčah. 

P r e d s t a v i t v e n e v o ž n j e , p o g o s t i t e v , p r e s e n e č e n j a . 

Izredno ugodne cene in bogata oprema. 

M o ž n o s t nakupa na kredit in po sistemu staro za novo. 

PRODAJA VOZIL: tel.: 064/425 540 in 425 542 
SERVIS VOZIL: tel.: 064/421 193 in 064/421 141 


